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Aktualno
Zavrč � Zaradi 
zlorab sprememba 
denarnih pomoči 
za novorojence

�� Stran 2

V središču
Podravje �

Alenka Krabonja, 
zobozdravnica 
s kuhalnico v roki

�� Strani 6 in 7

Ptuj �� Gradnja kanalizacije bo daljša in dražja

Prometni zamaški še celo poletjePrometni zamaški še celo poletje
V sklopu obsežnega, po prvotnih ocenah 9,3 milijona evrov vrednega projekta izgradnje kanalizacije, bo na V sklopu obsežnega, po prvotnih ocenah 9,3 milijona evrov vrednega projekta izgradnje kanalizacije, bo na 
območju Ptuja urejenih veliko novih tras. Dela bi sicer morala biti končana že ta mesec, a še vedno poteka-območju Ptuja urejenih veliko novih tras. Dela bi sicer morala biti končana že ta mesec, a še vedno poteka-
jo na več lokacijah, ponekod pa strojev še sploh pognali niso. jo na več lokacijah, ponekod pa strojev še sploh pognali niso. Več na strani 2.Več na strani 2.
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Vodička turistom Vodička turistom 
odsvetovala ogled odsvetovala ogled 
Kurentove hišeKurentove hiše

�� Stran 3 Stran 3

Kronika Kronika ��
Nasilje nad starejšimi Nasilje nad starejšimi 
v družini prevečkrat v družini prevečkrat 
ostaja skritoostaja skrito

Ptuj, torek, 13. junija 2023

�� Strani 6 in 7 Strani 6 in 7

Spremembe v šolstvu Spremembe v šolstvu �

Nacionalno preverjanje znanja Nacionalno preverjanje znanja 
bi moralo imeti večjo težo bi moralo imeti večjo težo 
pri vpisu v srednje šolepri vpisu v srednje šole

�� Stran 24 Stran 24
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Po besedah ravnateljice Suzane 
Petek so za novo šolsko leto sis-
tematizirali 46 mest, septembra 
bodo vpisali tri otroke in še tri čez 
leto. »Z vpisom smo zelo zadovolj-

ni. Že v letošnjem šolskem letu se 
je kazal trend večjega vpisa v pri-
merjavi s preteklimi leti, saj smo 
morali v začetku leta odpreti še 
en oddelek. Takrat smo na novo 

zaposlili pomočnico vzgojiteljice. 
Pomembno je, da bomo lahko za-
gotovili dovolj prostora za vse, ki 
se bodo želeli k nam vpisati,« je 
povedala Petkova in dodala, da je 
zelo spodbudno, da je v vrtec na 
novo prišla večina otrok domači-
nov, starih od enajstih mesecev 
do dveh let. V novem šolskem letu 
dodatno zaposlovanje ne bo pot-
rebno, je pa v vrtcu zaposlenih šest 
strokovnih delavk za polni delovni 
čas in ena sodelavka za skrajšan 
delovni čas.

Zaradi povečanega števila otrok 
se v vrtcu že soočajo s prostorsko 
stisko, ki pa ne bo prav dolgo traja-
la. Občina Zavrč je v letošnjem pro-
računu že zagotovila 13.000 evrov 
za izdelavo projektne dokumenta-
cije in 40.000 evrov za nujno pot-
rebna dela. Otroci so sedaj razpo-

rejeni v tri igralnice, vendar je ena 
od njih premajhna. Po tehtnem 
premisleku so se odločili, da bodo 
novo, dovolj veliko igralnico uredili 

v šolski garderobi, omarice za šo-
larje pa preselili na hodnik. Grad-
bena dela se bodo začela s prvim 
julijem. Občina bo prav tako poskr-
bela za nakup vse potrebne opre-
me, in sicer ležalnikov, previjalnih 
miz, garderobnih omaric … Del 
sredstev bo namenjen še za bru-
šenje in lakiranje parketa, nakupa 
zidnih barv, kotlička, pipe itd. To je 
sicer samo začasna rešitev, saj ob-
čina v naslednjih letih načrtuje se-
litev vrtca v sedanjo telovadnico, 
zraven osnovne šole pa bi zgradili 
večnamensko dvorano. Prav tako 
bi v prostorih šole v celoti prenovili 
ostrešje in tja preselili knjižnico in 
druge dejavnosti. Vse omenjene 
naložbe bodo lahko izvedli le s 
pomočjo nepovratnih sredstev dr-
žave ali EU, ki pa so trenutno pod 
velikim vprašajem. Prvošolčkov je 
v letošnjem šolskem letu v Zavrču 

osem, v prihodnjem bo eden manj. 
Število učencev v osnovni šoli se 
predvidoma ne bo zmanjševalo, v 
novem šolskem letu jih bo 73. 

V Cirkulanah bo v prvem 
razredu le 12 otrok

V Cirkulanah se bo v novem 
šolskem letu število prvošolčkov 
prepolovilo, septembra lani so jih 
vpisali 24, letos pa samo 12. Vseh 
šolarjev je 170. Vrtec obiskuje 68 
otrok, razporejeni pa so v štiri od-
delke. Prevega septembra se bodo 
na novo vpisali štirje kratkohlačni-
ki, med letom pa še pet. Vpis bodo 
lahko zagotovili vsem, saj ne bodo 
zapolnili vseh prostih mest. Tako 
občini Zavrč kot Cirkulane zagota-
vljata plačilo za morebitna nezase-
dena mesta v vrtcu.

Estera Korošec

V letošnjem šolskem letu se je po dolgem času začelo povečevati število otrok v vrtcu 
Zavrč pod okriljem OŠ Cirkulane-Zavrč. V tri oddelke je razporejenih 47 malčkov. To 
pomeni, da so trenutno vsa mesta polno zasedena, vpisati pa ne morejo prav nobenega 
otroka več. V lokalni skupnosti so takih podatkov veseli, saj si vsako vodstvo občine pri-
zadeva povečati število prebivalcev. Po drugi strani pa to prinaša tudi težave; ena izmed 
njih je prostorska stiska v šoli in vrtcu, ki sta pod isto streho.

Zavrč � Občina bo zagotovila dodatne prostore za potrebe vrtca

Za dodatno igralnico bodo preuredili šolsko garderobo

Skupna projektirana dolžina ka-
nalizacije znaša 32 kilometrov, do 
konca aprila jim je uspelo izvesti 
glavnino, 30 kilometrov kanaliza-
cijskega omrežja. Kot je razvidno 
na terenu, pa so dela še vedno v 
polnem teku. MO Ptuj je s podpi-
som pogodbe z izvajalci – Komu-
nalnim podjetjem Ptuj, Javnimi 
službami Ptuj in podjetjem Štraf 
– izgradnjo 32 kilometrov novih ka-
nalizacijskih vodov v vrednosti 9,3 
milijona evrov (brez davka) začela 
novembra 2020. Po pogodbi bi iz-
vajalec moral zaključiti do konca 
junija 2023, a so roke podaljšali do 
konca avgusta.

Nekatere zadeve 
dodatno urejali

Trenutno kanalizacijo urejajo na 
Sovretovi poti, v Žabjaku, Kicarju, 
Spodnjem Velovleku, Novi vasi in 
na več krajših odsekih v mestu. 
»Izvajamo tudi gradbena, strojna 
in elektro dela na črpališčih,  pred-
vsem na trasah v Kicarju in Sp.Ve-
lovleku,« pojasnjuje Janko Širec, di-

rektor Komunalnega podjetja Ptuj. 
V naslednjih dveh mesecih jih 

čaka še kar nekaj dela. Manjka del 
kanalizacije na Sovretovi poti (še 
približno polovica trase), v Velikem 
vrhu v Sp. Velovleku, Anželovi ulici 
in na Mestnem Vrhu. Skupaj gre za 
okrog dva kilometra. »Terminski 
plan je bil, predvsem zaradi več del 
in izvedbe druge komunalne infra-
strukture, podaljšan do konca av-
gusta, tako da predvidevamo, da 
bomo v omenjenem roku dela tudi 
zaključili. V okviru dodatnih del 

smo med drugim izvedli 810 me-
trov vodovodnega cevovoda v Sp. 
Velovleku in 300 metrov cevovoda 
na Turniščah. Zamenjali smo tudi 
127 vodovodnih priključkov, izvedli 
dodatne asfaltne mulde v dolžini 
okrog 4,5 kilometra in odvodnjava-
nja meteornih vod s cest. V večjem 
delu tras nove kanalizacije smo 
izvedli tudi drugo infrastrukturo 
(Telekom, Telemach, plin in javna 
rasvetljava),« razloge za zamude 
oziroma podaljšanje roka predsta-
vljajo v Komunalnem podjetju Ptuj.

Predvidevajo, da bo 
projekt tudi dražji

Seveda pa bodo vse to, kar je 
bilo izvedeno dodatno in ni bilo v 
sklopu dogovorjenega v pogodbi, 
izvajalci dodatno zaračunali. Koli-
ko, še ni znano. So pa potrdili, da 
predvidevajo, da bo zaradi večjega 
obsega del in podražitve materia-
lov pogodbena vrednost prekora-
čena. Za to naložbo si je ptujska 

občina pridobila 6,5 milijona evrov 
evropskih sredstev, približno tri 
milijone prispeva sama. 

Projekt se je glede na prvotnega 
precej spremenil, marsikje so se z 
občani in vodstvom občine spro-
ti dogovorili, da cest ne bodo le 
vzpostavili v prvotno stanje, pač 
pa tudi asfaltirali. Seveda bi to bilo 
smiselno in potrebno na številnih 
odsekih, a denarja, da bi na celos-
ten način uredili vse, enostavno ni 

bilo. Po oceni, ki so jo pripravili na 
ptujski občini, bi za to potrebovali 
še vsaj 5 milijonov evrov. Ker imajo 
gradbinci, ki v projektu sodelujejo 
kot podizvajalci, polne roke dela, 
so se dela ponekod zavlekla tudi iz 
tega razloga. 

Po zaključku te investicije bo 
ptujska občina dosegla približno 
98 % pokritost s kanalizacijskim 
omrežjem.

Dženana Kmetec

Foto: DK 

Dela na Cesti 8. avgusta so še vedno v polnem teku.

Foto: CG

V začetku prihodnjega meseca se bodo začela gradbena dela v prostorih završke šole in vrtca.

Foto: CG

Suzana Petek, ravnateljica OŠ Cir-
kulane-Zavrč, z veseljem ugotavlja, 
da se število otrok v završkem vrtcu 
povečuje.

V sklopu obsežnega, po prvotnih ocenah 9,3 milijona evrov vrednega projekta izgradnje ka-
nalizacije bo na območju Ptuja urejenih veliko novih tras. Dela bi sicer morala biti končana 
že ta mesec, a še vedno potekajo na več lokacijah, ponekod pa strojev še sploh pognali niso. 
Tako terminsko kot fi nančno se obetajo spremembe projekta.

Ptuj � Gradnja kanalizacije daljša in dražja

Prometni zamaški  še celo poletje

Projektirane in izvedene kanalizacije v metrih
Lokacija Skupna dolžina Doslej izvedeno Delež
Kicar in Sp. Velovlek 23.782 23.000 96,7 %
Žabjak in Nova vas 3.294,5 3.188 96,8 %
Anželova ulica 156,5 0 0,0 %
Ob Dravi in Zagrebška 
cesta 449,8 533 118,4 %

Ptuj, več lokacij 1.422 836 58,8 %
Sovretova pot 1.374 458 33,3 %
Turnišče 1.635 1.749 107 %
SKUPAJ 32. 114 29. 765 92,7 %

Vir: podatki Komunalno podjetje Ptuj

Število otrok, ki obiskujejo 
vrtce izven občine Zavrč: 

Vrtec Št. otrok
Cirkulane 3
Gorišnica 1
Ptuj 1
OŠ Ljudevita 
Pivka 1

Markovci 1
Maribor 1
OŠ Veržej 2
Ormož 2
Skupaj: 12

Vir: Občina Zavrč, februar 2023

Zaradi zlorab sprememba denarnih pomoči 
za novorojence

Občina Zavrč je nedavno spremenila način podeljevanja 
enkratne denarne pomoči za novorojence. Zaznali so, da je vse 
več družin začelo to njihovo gesto izkoriščati. V času rojstva 
otroka so si namreč nekateri za kratek čas uredili stalno ali 
začasno prebivališče v omenjeni občini, pobrali pomoč, nato pa se 
odselili drugam. Završka občina je namreč do sedaj izplačevala 
enega najvišjih zneskov ob rojstvu otroka v višini 500 evrov. 

Glede na spremenjen pravilnik bodo starši ob rojstvu otroka 
prejeli samo 200 evrov, naslednjih 200 evrov ob vpisu v vrtec in 
še 100 evrov ob vpisu v osnovno šolo. Pogoj je, da starši izberejo 
vrtec in osnovno šolo v Zavrču. Eden izmed ciljev teh sprememb 
je ta, da bi se čim več staršev odločalo za vpis otroka v domači 
vrtec oz. osnovno šolo. 

V primerih, ko starši otroka ne bi vpisali v noben vrtec, pa 
lahko prejmejo 300 evrov ob vpisu otroka v završko osnovno šolo. 
Glede na podatke drugi vrtec trenutno obiskuje 12 otrok.

Foto: pexels
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»Ker sem izjemno ponosen na 
Ptuj, z odprtimi očmi spremljam 
dogajanje okrog sebe. Ni problem 
v tem, da ne bi imeli kaj ponuditi, 
pač pa, da tega nočemo ali pa ne 
znamo izkoristiti. Pred nekaj tedni 
sem v mestu srečal tri skupine tu-
ristov, med drugim eno slovensko. 
V njej sem prepoznal znanca, ki mi 
je povedal, da so mesto obiskali s 
kulturnim društvom. Na gradu so 
si ogledali razstavljene zbirke. Po-
sebej jim je bila všeč zbirka pustnih 
mask. Ko so vodičko v mestu vpra-
šali, ali si bodo ogledali tudi Kuren-
tovo hišo, pa jim je dejala, da je to 
nesmiselno, saj so maske že videli 
na gradu. Pa tudi, da je vstopnina 7 
evrov,« je svojo izkušnjo predstavil 
eden izmed Ptujčanov, ki ga je ta 
dogodek zelo razjezil. To, da so tu-
ristom odsvetovali ogled Kurento-
ve hiše, se mu zdi nesprejemljivo.

Svetnik Milan Klemenc se je, ko 
je bil o tem spodrsljaju obveščen, 
angaž iral in na občino posredoval 
pobudo, naj preverijo, zakaj do 
takšnih dogodkov prihaja. Prepri-
čan je, da je to dokaz, da je z vode-
njem na Ptuju nekaj hudo narobe. 
Predlagal je, da se opravi razgovor 
z vodiči in Zavodom za turizem 
Ptuj v izogib morebitni ponovitvi 
takšnih dejanj, ki škodijo promociji 
mesta in ne nazadnje odžirajo de-
nar od vstopnine Kurentovi hiši.

Vodiči z nacionalno 
licenco lahko 
»delajo po svoje« 

Dovoljenja za vodenje za lo-
kalne vodiče podeljuje ptujska 
občina, Zavod za turizem pa v 
sodelovanju z nekaterimi drugimi 
ustanovami organizira tečaje. In-
teres je velik. Direktorica zavoda 
Tanja Srečkovič Bolšec pojasni, da 
prav zdaj v sodelovanju z LAS – 
bogastvo podeželja izvajajo enega 
tovrstnih tečajev, ki je brezplačen 
in na katerem je 12 udeležencev, 
ki si bodo po zaključku pridobili 
licence. Tečaj traja dva meseca. 
Lani so tečaje štirikrat izvedli v so-
delovanju z Ljudsko univerzo Ptuj. 
Natanko toliko so z vodiči opravili 
tudi sestankov.

Klemenc pa je prepričan, da 
zgolj izvedba izobraževanj ni do-
volj: »Zavod bi moral redno usmer-
jati in spremljati njihova vodenja. 
Odlok o lokalni vodniški službi je 
izjemno zastarel, saj je iz leta 2008 
in je več kot potreben nadgradnje. 
Vprašanje, ki se meni poraja, pa 
je, kdo vodičem torej daje usmeri-
tve ali zakaj selektivno in povrhu 
še skoraj zaničevalno gledajo na 
vsebine, ki so bile vzpostavljene z 
namenom, da turistom predstavijo 
naše mesto in našo dediščino.«

Srečkovič Bolšec je pojasnila, da 
imajo lokalni vodiči jasne usmeritve, 

kaj turistom pokazati in predstavi-
ti: »Vodiči z nacionalno licenco pa 

niso vključeni v naša izobraževanja, 
seveda pa bi tudi oni morali biti in-
formirani o novostih, ki jih v mestu 
ponujamo, in skrbeti za primerno 
promocijo mesta.« Na datum, ko se 
je omenjeni primer zgodil, Zavod za 
turizem ni imel organiziranega vo-
denja, kar pomeni, da ga je opravljal 
vodič z nacionalno licenco.

Septembra načrtujejo 
spremembo odloka

Na turizem kot panogo na Ptuju 
stavimo veliko. Potencial sicer bi-
stveno presega tis to, kar domačim 
in tujim turistom dejansko pokaže-
mo, kar pa ni odgovornost enega 

človeka ali zadnjega obdobja, pač 
pa skupek napačnih odločitev in ne-
angažiranosti zadnjih nekaj deset 
let. Tudi takšna opozorila, kot ga je 
javnosti predstavil eden izmed ob-
čanov, so korak do izboljšav. Brez 
opozoril se namreč takšne nedo-
pustne napake le še nadaljujejo in 
morda celo nadgrajujejo. Na Za-
vodu za turizem Ptuj zagotavljajo, 
da bodo o primeru obvestili tudi 
lokalne turistične vodnike, čeprav 
očitno v tem primeru krivda ni bila 
na njihovi strani. K pripravi novega 
Odloka o turističnem vodenju na 
turističnem območju MO Ptuj bodo 
pristopili predvidoma v septembru.

Dženana Kmetec

V prvem delu letošnje nove og-
revalne sezone sprememba cen za 
zdaj ni predvidena, naslednje leto 
bi morda lahko prišlo do pocenitve, 
so povedali v koncesionarskem 
podjetju Javne službe (JS) Ptuj. 
Kljub relativno visokim cenam za 
uporabnike pa Javne službe ogre-
valno sezono končujejo z izgubo. 
„Ob koncu ogrevalne sezone je re-
zultat dejavnosti negativen, okrog 
54.000 evrov,“ so navedli v odgo-
voru na naše novinarsko vprašanje.

Cene plina padajo
Zadnji dve kurilni sezoni so bile 

ptujske cene ogrevanja med naj-
višjimi v državi, razlog pa visoke 
nabavne cene plina, ki ga dobavlja 
Geoplin. JS Ptuj so lani plin kupo-
vale za 91 evrov za megavatno uro, 
od septembra naprej, ko je veljala 
znižana stopnja DDV, za 81 evrov. 

Letošnja nabavna cena je 157 evrov 
za megavatno uro. Cene plina so 
na borzah že padle; za naslednje 
leto bi ga lahko podjetje kupilo za 
polovico nižjo ceno, kot je letošnja, 
so povedali.

Ptujski ogrevalni sistem od le-
tošnje pomladi več ni odvisen zgolj 
od zemeljskega plina, saj so v ku-
rilnici na Volkmerjevi cesti zagnali 
nov kotel na lesno biomaso, ki jo 
kupujejo po ceni 48 evrov za me-
gavatno uro, brez DDV oziroma 58 
z davkom.

Vprašanje, ki Ptujčane najbolj 
zanima, je, ali se bodo nižje cene 
energentov poznale pri zneskih 
na položnicah. „V prvi polovici 
ogrevalne sezone 2023/24 bomo 
po vsej verjetnosti ohranili enake 
cene, se pa nakazuje, da bi se v 
drugi polovici ogrevalne sezone 
cene lahko znižale,“ so povedali v 
podjetju.

Februarja zakurili 
z novim kotlom

Javne službe Ptuj so letos na sis-
tem daljinskega ogrevanja priklju-
čile nov zmogljiv kotel na lesno 
biomaso nazivne moči 3,2 MW. Ce-
lotna investicija je veljala 3,2 milijo-
na evrov. Dejstvo je, da so bile sta-
re plinske peči dotrajane, njihova 
povprečna starost je bila krepko 

čez 30 let. Tudi kogeneracijske na-
prave Komunalnega podjetja Ptuj 
so bile po poteku subvencijskega 
obdobja s proizvodnjo električne 
energije bistveno dražje. V JS Ptuj 
so zato lani avgusta začeli gradbe-
na dela za vgradnjo biomasnega 
kotla, ki so ga nameravali zagnati 
jeseni, a se načrti niso izšli. „Prve 
zagone peči smo izvedli letos fe-
bruarja,“ so povedali v podjetju in 

dodali, da se je v praksi nov kotel 
izkazal zelo dobro. „Rezultati so 
vzpodbudni, zelo smo zadovolj-
ni.“

Kurila sezona trajala 
devet mesecev

Čeprav se kurilna sezona 2022/23 
zaključuje, v JS Ptuj pripravljajo vse 
potrebno že za naslednjo. Računa-
jo, da bi lesne biomase nabavili za 

9,5 GWh toplote, plina bi kupili za 
5 GWh. Lani so kurilno sezono na 
Ptuju začeli že 27. septembra, kon-
čali pa 19 maja letos.

Na sistem daljinskega ogreva-
nja je na Ptuju priključenih 2.163 
gospodinjstev, 20 poslovnih in en 
industrijski uporabnik. Med ve-
čjimi poslovnimi in industrijskimi 
kupci toplote so zdravstveni dom, 
bolnišnica, vrtec, šolski center in 
delavnice Slovenskih železnic. V 
lanskem letu so JS Ptuj gospodinj-
stvom dobavile dobrih 6.700 MWh 
toplote, poslovnim odjemalcem 
pa 6.450 MWh.

Mojca Zemljarič

Foto: ČG

V lanskem letu so na Ptuju lokalni vodiči opravili 174 vodenih ogledov, v katerih so popeljali nekaj več kot 3.500 oseb. To je za polovico več kot 2021 in 
3,5 % več kot leta 2019. To kaže naraščajoči trend vodenj, kar je skladno z naraščajočim številom turistov.

Foto: ČG

Po januarski pocenitvi cena daljinskega ogrevanja za gospodinjstva v MO Ptuj ni več med najvišjimi v državi. 
Sicer je še vedno visoka, a se je od neslavne družbe najvišjih oddaljila.

Predvsem v spomladanskih in poletnih mesecih turizem na 
Ptuju zadnjih nekaj let doživlja razcvet. Čeprav gre v veliki 
meri za tranzitne goste, bi jih bilo možno z dobro in kakovo-
stno predstavitvijo ter nadgradnjo ponudbe v mestu obdr-
žati kak dan ali dva več kot načrtujejo. Eden izmed mestnih 
svetnikov pa trdi, da imamo kar nekaj težav z usmeritvami 
in predstavitvijo mesta, ki jih opravljajo vodiči. Pojavljajo 
se očitki, da nekateri niso ravno najboljši promotorji tega, 
kar imamo pokazati, in da turistom celo odsvetujejo ogled 
ene najnovejših pridobitev – Kurentove hiše.

Cene daljinskega ogrevanja na Ptuju so zadnje leto in pol 
na korenitem prepihu. V začetku 2022 so Ptujčani občutili 
konkretno podražitev, z letošnjim januarjem je koncesionar 
ceno za gospodinjstva nekoliko znižal, hkrati pa podražil za 
poslovne odjemalce. 

Ptuj � Kako vodiči skrbijo za promocijo in predstavitev mesta

Vodička turistom odsvetovala ogled Kurentove hiše

Ptuj � Pod črto ogrevalne sezone 2022/2023

Ogrevanje v rdečih številkah

Vodenja izvajajo lokalni in nacionalni vodiči
V Sloveniji se vodiči ločijo na tiste z nacionalno licenco, ki 

lahko vodijo na področju celotne Slovenije, in lokalne vodiče, ki 
vodenja izvajajo v lokalnem okolju. Lokalna vodenja na Ptuju po 
eni strani organizira Zavod za turizem Ptuj, vodiči (nacionalni 
in lokalni) pa lahko v skladu z zakonodajo tudi sami pridobivajo 
svoje stranke in vodijo turiste po mestu. »Pri naročilu vodenja 
organizatorju predlagamo tudi obisk znamenitosti in atrakcij, 
ki niso zajete v osnovnem vodenju, ter obisk lokalnih kavarn in 
restavracij,« zagotavlja direktorica Zavoda za turizem Ptuj Tanja 
Srečkovič Bolšec. Ob tem dodaja, da se lokalni vodiči glede na 
usmeritve in želje obiskovalcev prilagodijo in pripravijo.

Cene bi 
lahko znižali

Javne službe Ptuj: „V 
prvi polovici ogrevalne 
sezone 2023/24 bomo 
po vsej verjetnosti 
ohranili enake cene, se pa 
nakazuje, da bi v drugi 
polovici ogrevalne sezone 
cene lahko znižali.“
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Po besedah mentorice Alenke 
Kostrevc je to velik uspeh na ba-
letnem področju za šolo in učenki, 
ki trenirata v osnovnem ljubitelj-
skem programu. Vaje so začeli že 
v začetku šolskega leta in jih nato 
utrjevali v okviru priprav za letni 
baletni nastop. Zadnja dva meseca 

pa sta učenki intenzivno vadili še 
po rednem pouku baleta, ki sicer 
poteka trikrat na teden. Medna-
rodno baletno in koreografsko 
tekmovanje Tutu Grand prix 2023 v 
Lendavi je potekalo v petek ter so-
boto in je od tekmovalk zahtevalo 
odlično fi zično in psihično priprav-

ljenost. Zgodaj zjutraj so bili precej 
zahtevni treningi z žiranti, nato so 
sledile individualne vaje na odru, 
popoldne pa komaj tekmovalni 
del. Rezultati so bili znani komaj 
v poznih večernih urah. Ker sta se 
ptujski učenki uvrstili v drugi krog, 
ju je podoben urnik čakal tudi nas-
lednji dan. Isti vikend, v nedeljo, 
sta se Pia in Neža udeležili tudi 
tekmovanja Rolly dance open, ki 
je potekalo v mariborski dvorani 
Tabor. Tudi tam sta pokazali izje-
mno baletno znanje in osvoji prvo 
mesto oz. zlati plaketi. V večernih 
urah pa sta nato nastopili še na 
Gala koncertu v Lendavi, kjer so 

nastopili samo najboljši plesalci. 
»Tako izjemen uspeh se zgodi le 
na nekaj let. Dekleti sta res zelo ta-
lentirani, spodobni in delovni, ves 
svoj čas in misli sta usmerili v svoj 
baletni nastop. Odplesali sta zelo 
suvereno in brez napak. Na takih 
tekmovanjih je namreč pritisk zelo 
velik. Treba je sam odplesati pred 
konkurenco in baletno strokovno 
publiko ter številnim občinstvom. 
Na voljo pa imaš samo minuto, ko 
je treba dati vse od sebe in poka-
zati kaj znaš,« je še povedala Ko-
strevčeva in dodala, da je izjemno 
ponosna na obe učenki.

Estera Korošec

Ptuj � Izjemni uspeh mladih učenk baleta Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj

V minuti je treba pokazati vse baletno znanje
Pia Peršuh in Neža Lah-Mršek, učenki tretjega in četrtega razreda baleta Glasbene šole Karola Pahorja Ptuj, sta na dveh 
mednarodnih tekmovanjih dosegli izjemen rezultat. Uvrstili sta se v sam vrh najboljših plesalcev baleta in domov prinesli 
zlati plaketi. Taki rezultati pa niso mogoči brez trdega dela in volje ter velike ljubezni do tega plesa.

Foto: Glasbena šola Karola Pahorja Ptuj

Izjemni mladi plesalki baleta Pia Peršuh in Neža Lah-Mršek in njuna men-
torica Alenka Kostrevc

Letošnji pohod se je začel že v zgodnjih jutranjih urah, pohodniki pa 
so se podali na pot od Borla pa vse do Zavrča. V nepregledni koloni, 
ki se je vila čez haloške bregove, so bili otroci iz vrtca, šolarji, starši 
in stari starši, tete, strici in drugi. Vzdušje je bilo izjemno prijetno in 
pozitivno. Starejši so bili v spodbudo mlajšim in obratno. »Vsako leto 
se nam pridruži več pohodnikov, ki želijo občutiti utrip medsebojnega 
sodelovanja. Takšna pohodniška trasa povezuje obe občini, zlasti pa 
daje izjemen pomen šolama, ki delujeta kot en celovit zavod. Letos 
je vlogo ciljne postaje odigrala završka občina, ki je pomagala tudi pri 
organizaciji,« je poudarila Laura Mohorko Kumer, učiteljica OŠ Cirku-
lane-Zavrč. Na športnem igrišču v Zavrču so pripravili razne aktivnosti 
in delavnice za otroke, v katerih so neizmerno uživali. Med drugim 
so se predstavila plesna in športna društva, uspešno so izpeljali tudi 
srečelov, s katerim so zbrali denar za šolski sklad. Za pogostitev vseh 
udeležencev so poskrbela lokalna društva in podjetja. Namen pohoda 
prijateljstva je predvsem druženje, povezovanje in učenje za življenje.

EK

Cirkulane � Pohod prijateljstva 

Letos rekordna udeležba
OŠ Cirkulane-Zavrč je tudi letos uspešno izpeljala tradicio-
nalni pohod prijateljstva. Gre za dogodek, ki ga šola organi-
zira v sodelovanju z obema občinama, planinci in lokalnimi 
društvi. Letos so z udeležbo več kot zadovoljni, saj se je sku-
pnega druženja udeležilo več sto ljudi.

Foto: OŠ Cirkulane – Zavrč

Pohod prijateljstva krepi medsebojno sodelovanje in druženje. 

Občinski praznik je tudi prilož-
nost za presek stanja na podro-
čju investicij, ki so gonilo razvoja 
vsake občine. »Del kanalizacije v 
Lancovi vasi smo dokončali ter 
pripravili tudi infrastrukturo za po-
ložitev optike, elektro vodov in jav-
ne razsvetljave. Sedaj začenjamo 
gradnjo kanalizacijskega omrežja 
in obnovo vodovodnega omrežja 
proti Selam. Obnova vodovoda je 
nujna, ker so cevi še azbestne. Gre 
za investicijo, težko tudi do pol 
milijona evrov, vendar ne moremo 
čakati na projekt izgradnje sku-
pnega vodovoda občin Spodnjega 
Podravja. Časovnica namreč še 
vedno ni znana.« Ob gradnji kana-
lizacije poteka tudi interventna sa-
nacija plazov, usadov, ki ogrožajo 
javno infrastrukturo. Ocenjujejo, 
da je majsko neurje povzročilo več 
kot 200 plazov, usadov in pose-
dov. »Na tem mestu zahvala civilni 
zaščiti, gasilcem, režijskim delav-
cem in lokalnim podjetnikom – 
združili smo moči in pokazali, kako 
pomembno je sodelovanje. Sicer 
pa se pripravljamo tudi na moder-
nizacijo več cestnih odsekov. Žal 
so ceste na območju naše občine 
nikoli končana zgodba. Skrbimo za 
kar 250 km cest, to je razdalja med 
Vidmom in Koprom.«

Letos so v ospredju investicije 
v cestno infrastrukturo, skupno 
bodo namreč modernizirali okrog 
osem kilometrov cest. Iščejo pa 
tudi rešitve za ostale izzive. Že leta 
se namreč srečujejo s prostorsko 
stisko v vrtcu, tudi Zdravstveni 
dom Videm z lekarno kliče po do-
datnih prostorih. Ob tem je še ved-
no živa ideja o novem gasilskem 

domu, večnamenski dvorani. »Res 
je, da v tem trenutku na terenu 
težko kaj konkretnega pokažemo, 
pa vendar, obilico ur smo preživeli 
v pisarnah in na terenu v iskanju 
rešitev za vrtec in lekarno. Želimo 
si projekte, ki bodo premišljeni in 
bodo imeli trdne temelje. Ideja 
za vrtec je pripravljena, imamo 
jo na mizi, nagibamo pa se k no-

vogradnji. Po projektantskih izra-
čunih naj bi nas novi 10-oddelčni 
vrtec s kuhinjo, ki bi lahko nudila 
tudi dodatne obroke, stal okrog 
3,5 milijona evrov. To je znesek, 
za katerega so bili izvajalci prip-
ravljeni zgraditi zgolj prizidek k 
obstoječemu vrtcu. Prav tako bi z 
novogradnjo rešili tudi prostorsko 
stisko v šoli ter pomanjkanje zele-

nih površin.« Datuma, kdaj bo za-
sajana prva lopata, župan ni želel 
napovedati, dodal pa je: »Gre za 
projekt tega mandata.«

Tudi za širitev zdravstvenega 
doma in lekarne se že riše rešitev. 
»Skozi pogovore smo prišli do 
zaključka, da s podjetjem Žerak 
dogradimo njihov objekt, ki pot-
rebuje tudi dodatne skladiščne 
kapacitete, in v prizidek preselimo 
lekarno. V sklopu gradnje bi uredili 
še parkirišča za učitelje. Menim, 
da je to rešitev, ki je najbolj real-
na in najhitrejša.« V zaključni fazi 
je sprejemanje občinskega pro-
storskega načrta (OPN). »OPN je 

zgodba, ki se vleče že osem let. V 
roku enega leta bi lahko bil spre-
jet, obenem pa že razmišljamo 
o novem. Sicer pa imamo 36 ha 
nezazidanih stavbnih zemljišč ter 
obilo hišnih številk, kjer nihče ne 
živi, na drugi strani pa imamo ve-
liko povpraševanje po novih grad-
benih parcelah. Tukaj bomo morali 
nekaj storiti.«

Osnovno vodilo občine pa naj 
bi bilo sodelovanje – z občani, 
društvi in drugimi občinami. »Mo-
ramo delati z roko v roki. Ideje so, 
volja je, potem mora biti tudi pot,« 
je sklenil župan Brane Kolednik.

Mojca Vtič

Junij je za Videmčane prazničen mesec, mesec prireditev in letos tudi jubilejev. Več društev obeležuje obletnice, nabor 
prireditev je bogat, vključuje vse generacije. »Ne želim, da bi bil občinski praznik le praznik župana, temveč praznik 
vseh nas,« je dejal Brane Kolednik, župan občine Videm.

Videm � Ob občinskem prazniku

Vodilo: sodelovanje in skupno iskanje rešitev

Foto: Črtomir Goznik

Župan Brane Kolednik

Pia Peršuh:
Mednarodno baletno in koreografsko tekmovanju Tutu Grand 

prix 2023, 91,95 točke, druga nagrada in 4. mesto, povabljena je 
bila tudi na Gala koncert nagrajencev.

Mednarodni plesni festival Rolly dance open, Balet solo junior 
– 1. mesto, zlata plaketa.

Neža Lah-Mršek:
Mednarodno baletno in koreografsko tekmovanje Tutu 

Grand prix 2023, 94,1 točke druga nagrada, 3. mesto in bronasta 
medalja v mednarodni konkurenci, 3. mesto in bronasta medalja 
v slovenski konkurenci, posebna nagrada žirije za muzikalnost, 
povabljena je bila tudi na Gala koncert nagrajencev.

Mednarodni plesni festival Rolly dance open, Balet solo 
children – 1. mesto, zlata plaketa.
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Za projekt je že pred dvema me-
secema pridobil gradbeno dovo-
ljenje, vendar gradnje še ne more 
začeti, saj je Agencija za okolje 
postavila dodatno zahtevo, in to 
postavitev 45-kubičnega zadrže-
valnika vode za celotno naselje 
novih hiš.

Ker bi bil komunalni prispevek, 
ki bi ga moral investitor plačati 
po veljavnem občinskem odloku, 
previsok zanj, so mu, spomnimo, 
šli svetniki na roko in župana Aloj-
za Benka še v prejšnjem mandatu 
pooblastili, da z njim s posebno 
pogodbo razmeji obveznosti in-
vestitorja in občine. Stroške izgra-
dnje komunalne infrastrukture sta 
si tako obe strani razdelili: tisto ob 

cesti bo fi nanciral občinski prora-
čun, znotraj naselja pa investitor. 

Voda za zalivanje
»Postavitev velikega zadrževal-

nika vode seveda ni edini strošek, 
saj ga je treba v prihodnje tudi 
vzdrževati, s čimer stroški samo 
naraščajo. Zato smo prišli na ide-
jo, da bi bilo bolje ob vsaki hiši 
postaviti manjše individualne zadr-
ževalnike, vodo iz njih pa bi lahko 
stanovalci uporabljali za zalivanje. 
S tem bi dvignili standard bivanja 
in bili obenem okoljsko varčni,« je 
dejal Benko. »Če ti mini zadrževal-
niki ne bi zadoščali, bi naredili še 
podboj pod cesto, da bi vodo spe-
ljali naprej. To so seveda zgolj naši 

predlogi, stroka pa bo odločila, ali 
so smotrni. Kot je znano, moramo 
za spremembe prostorskih načrtov 
pridobiti poplavno študijo, in to za 
območje celotne občine; ta je že v 
izdelavi, hkrati pa smo zdaj naročili 
še elaborat o omenjenih zadrževal-
nikih za novo stanovanjsko naselje. 
Obljubili so nam, da ga dobimo do 
20. junija. Upam, da bo res tako.«

Na približno hektar velikem 
zemljišču je, kot rečeno, prostora 
za 18 individualnih hiš. V prvi vrsti 
bodo običajnih velikosti od 100 
do 130 kvadratnih metrov, v drugi 
pa naj bi zrasle večje in nadstan-
dardne. Investitor naj bi prve štiri 
zgradil še letos.

SD

»S tem smo med drugim zago-
tovili potrebne kapacitete za de-
lovanje NK Podvinci in ostalih ekip 
iz MO Ptuj, dogradili objekt za 
izvajanje programov športne de-
javnosti, razširili možnosti za re-
kreacijske dejavnosti, hkrati pa z 
ureditvijo celostne podobe objek-
ta dvignili raven kakovosti življe-
nja ter povečali dodano vrednost 
mesta z okolico,« so zadovoljni 
na ptujski občini. Iz občinskega 
proračuna so za to investicijo pri-
spevali 396.015 evrov, Nogome-
tna zveza Slovenije je prispevala 
20.000 evrov, pri realizaciji pa je 
pomembno pomagal tudi klub 

sam oziroma njegovi člani. Ta na-
ložba je plod dobrega sodelova-
nja in je izjemna pridobitev. Temu 
primerno so odprtje obeležili s ce-
lodnevnim sobotnim dogajanjem. 
Prvi del dneva je bil namenjen ot-
rokom, in sicer z nogometnim tur-
nirjem, v popoldanskih urah pa sta 
sledila uradno odprtje in veselica. 
Del objekta so začeli uporabljati 
že konec lanskega leta, celotna in-
vesticija pa je zaključena skladno 
s terminskim planom oziroma še 
nekoliko prej, rok za zaključek del 
se izteče konec tega meseca. 

Klub je nove prostore nujno 
potreboval, tudi zato, da so izpol-

nili pogoje za izvedbo tekmovanj 
v tretji Slovenski nogometni ligi. 
Prizidek je povezan z obstoječo, 
prenovljeno stavbo, v njem so 
pridobili 340 m² dodatnih površin. 
V pritličju so slačilnice, tuši, soba 
za prvo pomoč, garaža, pralnica, 
kotlovnica, v prvem nadstropju 
pa pisarne, stranišča, sejna soba 
in garderoba za sodnike. V klubu 
deluje devet selekcij, kar pomeni 
okrog 200 igralcev. Predsednik 
NK Podvinci Mitja Lah je zadovo-
ljen, da jim je uspelo uresničiti dol-
goletno željo, odslej bodo pogoji 
za delo še bistveno boljši.

Dženana Kmetec

Trnovska vas � Začetek gradnje novega naselja ustavil Arso

Zahtevajo zadrževalnik vode
Na zemljišču, ki leži malo iz središča Trnovske vasi tik ob glavni cesti Lenart–Ptuj, bo la-
stnik – podjetje Evroaktiv iz Rogoze, gradil naselje 18 individualnih hiš.

Ptuj � Uradno odprli prenovljene in nove prostore

V Podvincih imajo nov sodoben športni objekt
Športni objekt Nogometnega kluba (NK) Podvinci je bil v soboto predan svojemu na-
menu. V sklopu te investicije je občina za potrebe delovanja kluba in drugih društev 
zagotovila sredstva za izvedbo rekonstrukcije obstoječega objekta in izgradnjo prizidka.

Foto: ČG 

Nove pridobitve so se v Podvincih zelo razveselili. Slavili so s celodnevnim sobotnim dogajanjem.

Foto: SD

Na zemljišču, na katerem bo zraslo novo naselje stanovanjskih hiš, Arso zahteva postavitev velikega zadrževalnika 
vode, občina pa predlaga več individualnih.

Družina iz Skorbe je želela na 
pobudo serviserja toplotne teh-
nike zamenjati vir ogrevanja, peč 
na drva bi nadomestili s toplotno 
črpalko sistema voda-voda ali zem-
lja-voda. Dokaj hitro so ugotovili, 
da tovrstnih ogrevalnih sistemov 
ne bodo mogli koristiti. Njihova 
parcela je namreč na ožjem vo-
dovarstvenem pasu VVO II, kjer 
gradnja toplotne črpalke z vrtino 
v vodonosnik ni dovoljena. Komu-
nalno podjetje Ptuj, na katerega 
so naslovili vlogo za neposredno 
rabo vode za ogrevanje s toplotno 
črpalko, jim je zato izdalo negativ-
no mnenje. Zaposleni na KP Ptuj 

so ravnali v skladu z Uredbo o vo-
dovarstvenem območju za vodno 
telo vodonosnikov Dravsko-Ptu-
jskega polja, kjer je natančno dolo-
čeno, da je izvedba vrtine ali izkop 
in namestitev toplotne črpalke vo-
da-voda ali zemlja-voda (geoson-
da, horizontalni kolektor …) pre-
povedana. Podobno velja tudi za 
večino ostalih slovenskih krajev, ki 
spadajo v ožje vodovarstveno ob-
močje. Izjema je na primer Slovenj 
Gradec, kjer je treba za tovrstne 
posege pridobiti vodno soglasje, 
vsa gradbena dela pa izvesti tako, 
da izvrtanine ali druge snovi ne 
bi odtekle v podzemne vode ali 

zajetje. Vodovarstvene uredbe se 
namreč sprejemajo za vsako ob-
močje posebej, zato omejitve niso 
povsod povsem enake.

Za geosonde vodno 
soglasje ni potrebno

Kot so pojasnili na Direkciji RS za 
vode, je treba skladno z Zakonom 
o vodah za neposredno rabo vode 
za pridobivanje toplote pridobi-
ti vodno dovoljenje oz. posebno 
rabo vode evidentirati. V lanskem 
letu so skupno prejeli 385 vlog za 
izdajo vodnih dovoljenj (toplota) 
in dovoljenj za raziskavo podze-

mnih voda. Med slednjimi je okoli 
85 odstotkov takih, kjer vlagatelji 
nameravajo raziskovati podzemne 
vode z namenom izkoriščanja to-
plote zemlje. Pri izdelavi vrtine mo-
rajo upoštevati več kriterijev. Dela 
morajo izvesti na način, da onesna-
ženje vodonosnika pitne vode ni 
možno (npr. zagotovljeno mora 
biti brezhibno stanje vrtalnih stro-
jev in agregatov, brez puščanja 
goriv ali maziv na strojni opremi 
ipd.). Območje vrtine je treba fi zič-
no zavarovati in opremiti z opozo-
rilno tablo. Za izkoriščanje toplote 
z geosondami ni treba predhodno 

pridobiti vodnega dovoljenja, saj 
v tem primeru ne prihaja do rabe 
vode. Kljub temu pa na VVO II niso 
dovoljene. »Izgradnja vrtine lahko 
ogroža dobro stanje podzemne 
vode. Navadno se z aktivacijo 
vrtin ustvarja znatne hidravlične 
depresije, zaradi katerih se voda 
skozi dokončano vrtino izčrpava 
in s seboj odnaša tudi suspendira-
ne ali raztopljene snovi, ki lahko 
vplivajo na podtalnico,« so pouda-
rili na Direkciji RS za vode. Ob tem 
so na Ministrstvu za naravne vire 
in prostor dodatno pojasnili, da je 
namen vseh prepovedi in omejitev 

preprečevanje previsokega tve-
ganja za onesnaženje podzemne 
vode, ki je v prvi vrsti namenjena za 
oskrbo prebivalstva s pitno vodo. 
»V primeru toplotne črpalke se po-
sega v podzemno vodo in obstaja 
možnost, da pri gradnji in med 
obratovanjem pride do povečane-
ga tveganja za onesnaženje vode z 
nevarnimi snovmi, ki se uporabljajo 
v času gradnje in za odvzem toplo-
te (odvisno od sistema). Problem 
je tudi v nedorečenosti pogojev 
delovanja toplotnih črpalk ter po-
manjkljivem nadzoru,« so zapisali.

Estera Korošec

Foto: ČG

Na ožjem vodovarstvenem pasu izkoriščanje geotermalnih sistemov ni dovoljeno. Pri izgradnji ali med obratova-
njem geotermalne toplotne črpalke se lahko poveča tveganje za onesnaženje pitne vode.

V zadnjem času lastniki stanovanjskih hiš in drugih objektov iščejo čim cenejše načine 
ogrevanja. Vse bolj priljubljena izbira za ogrevanje doma postajajo toplotne črpalke, ki so 
po mnenju strokovnjakov energijsko učinkovite, okolju prijazne in enostavne za uporabo, 
v primerjavi z ogrevanjem na zemeljski plin ali kurilno olje pa trenutno tudi veliko bolj 
varčne. Večina vgrajenih toplotnih črpalk je tipa zrak/voda, v zadnjih letih pa so v porastu 
geotermalni sistemi voda-voda ali zemlja- voda. Gradnja slednjih pa ni mogoča povsod.

Podravje � Na VVO II je neposredna raba vode za ogrevanje s toplotno črpalko prepovedana

Ljudje na ožjem vodovarstvenem pasu ne smejo imeti vrtin 

Območja, na katerih ni dovoljena gradnja toplotne črpalke z vrtino v vodonosnik
Območje VVO I VVO II VVO II B
Dravsko-Ptujsko polje Ni dovoljeno Ni dovoljeno
Apaško pole Ni dovoljeno Ni dovoljeno
Ljubljansko polje Ni dovoljeno Ni dovoljeno Pd*
Selniška dobrava Ni dovoljeno Ni dovoljeno
Rižana Ni dovoljeno Ni dovoljeno
Šmartno ob Paki, Polzela, Braslovče Ni dovoljeno Ni dovoljeno
Slovenj Gradec Ni dovoljeno Pd*
Bela krajina Ni dovoljeno Ni dovoljeno
Celja in Žalec Ni dovoljeno Ni dovoljeno

Vir: Uredbe o vodovarstvenem območju 

*Pd pomeni, da so v postopku izdaje vodnega soglasja za gradnjo objektov ter izvajanje gradbenih del preverjeni 
vplivi na vodni režim in stanje vodnega telesa ter izdano vodno soglasje.
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Če bodo sprejete spremembe 
Zakona o osnovni šoli, naj bi se 
NPZ upošteval kot eden izmed 
meril za izbiro kandidatov v pri-
meru omejitve vpisa v programih 
srednješolskega izobraževanja. To 
pomeni, da bi poleg učnega uspe-
ha upoštevali tudi dosežke NPZ v 
9. razredu iz slovenščine in mate-
matike. Predlagatelji so prepričani, 
da bi na ta način lahko izboljšali 
selekcijski mehanizem. Dosežek 
devetošolca pri NPZ bi v obliki od-

stotnih točk zapisali v zaključno 
spričevalo osnovne šole. Vse te 
spremembe podpira tudi večina 
ravnateljev osnovnih šol Spodnje-
ga Podravja. Stališče Društva rav-
nateljev ptujskega območja je, da 
je NPZ smiselno ohraniti in mu do-
dati še večjo težo v vzgojno-izobra-
ževalnem procesu. »NPZ ne sme 
biti namenjen rangiranju šol glede 
na rezultate, ampak je lahko odli-
čen pripomoček za načrtovanje in 
izboljšave v procesu. Rezultati pri 

NPZ pa bi se morali upoštevati kot 
ocena pri predmetu,« so poudarili 
v omenjenem društvu. Robert Mu-
rko, predsednik Društva ravnate-
ljev ptujskega območja in ravnatelj 
OŠ Videm, je ob tem dodal, da bi 
se morali rezultati NPZ v večji meri 
upoštevati pri vpisu v srednje šole, 
ki imajo omejitev vpisa. Zelo smi-
selno pa bi bilo rezultate upošte-
vati tudi pri ocenah v šoli. »Vsako 
šolsko leto skupaj z učenci ana-
liziramo rezultate in načrtujemo 

izboljšave. Na podlagi analiz stro-
kovni aktivi za posamezno pred-
metno področje po vertikali načr-
tujejo izboljšave in prilagoditve, saj 
rezultati niso posledica dela samo 
v 6. ali 9. razredu, temveč vse od 
prvega razreda naprej,« je dodal 
sogovornik.

Merila za omejitev vpisa 
v srednje šole so slaba 

Za izvedbo nacionalnega pre-
verjanja znanja v osnovni šoli v 
sodelovanju z ZRSŠ skrbi Republi-
ški izpitni center (RIC). Slednji sku-
paj z ravnatelji srednjih šol že več 

kot deset let opozarja na sedanjo 
slabo ureditev meril za izbiro kan-
didatov v primeru omejitve vpisa. 
»Po dolgih letih slabe prakse je do-
polnitev meril z uporabo dosežkov 
pri NPZ najelegantnejša in najhi-
trejša rešitev. Pri tem pa ni nepo-
membno, da se je v Sloveniji pred 
več leti podobna rešitev z uporabo 
dosežkov skupinskega preverjanja 
znanja iz materinščine in matema-
tike že uporabljala; predlagana 
sprememba je torej podobna, že 
preizkušena in delujoča,« so pou-
darili na RIC, kjer se zavzemajo, da 
NPZ ostane na šolah tudi v prihod-
nje, saj v veliki meri služi svojemu 

namenu. »Vsi učenci v državi op-
ravljajo preizkuse znanja pri posa-
meznem predmetu na isti dan pod 
enakimi pogoji. Ob infl aciji visokih 
notranjih šolskih ocen pa so tudi 
dobrodošla informacija učencem, 
staršem, učiteljem in šolam o do-
seženih ciljih in standardih znanja, 
ki se v skladu z učnimi načrti pre-
verjajo pri NPZ. Rezultati NPZ v 9. 
razredu imajo že vsa leta mnogo 
boljšo napovedno vrednost us-
pešnosti pri zaključevanju srednje 
šole, npr. gimnazije.« Državni iz-

Nacionalno preverjanje znanje (NPZ), ki je za učence 6. in 9. razreda obvezno, ima samo formativno funkcijo. Dosežen rezultat nima nobenega vpli-
va na učni uspeh, prav tako se izjemno redko upošteva pri vpisu v srednjo šolo. Zato se dogaja, da ga nekateri učenci ne jemljejo dovolj resno. Na 
Ministrstvu za vzgojo in izobraževanje (MVI) si prizadevajo, da bi NPZ imel tudi selekcijsko vlogo, zato so že pripravili spremembe na tem področju. 

Podravje � Trenutni sistem je za učence lahko zelo stresen in negotov

Nacionalno preverjanje znanja bi moralo imeti 

Zobozdravstvo ji sicer ni bilo 
položeno v zibelko, ampak je bilo 
plod najstniške odločitve in želje 
pomagati, je pa bila to gotovo lju-
bezen do vsega, kar je povezano s 
hrano. Vse se je začelo v Podgorcih, 
pravi, ko se je njena mama Cvetka s 
prijateljico Marijo Lah odločila kraj 
postaviti na zemljevid. »Ustanovili 
sta aktiv žena in začeli s kulina-
ričnimi in cvetličnimi razstavami. 
Istočasno so se moški lotili dviga 
kakovosti domačih vin in kulture 
pitja, sodelovanje s TD Podgorci 
in Društvom vinogradnikov Ormož 
pa je kmalu rodilo sadove. Otroci 
smo vedno pomagali: kakšnih šest 
let sem bila stara, ko sem že lepila 
nalepke na izdelke, v osmem razre-
du pa vso noč pripravljala solate na 
prireditvi, na kateri je bila mama 
glavna kuharica. Kasneje sem tam 
tudi stregla. Vse to te zaznamuje za 
vse življenje, zato ni bilo nič nena-
vadnega, da sem pri enajstih mami 
za rojstni dan spekla prvo torto.«

Peterle ga je vozil v 
Bruselj

Podgorci so bili neke vrste Dob-
rote v malem, kajti Zvonka Kne-
ževič iz TD Ptuj je na tamkajšnjih 

razstavah dobila idejo za Dobrote 
slovenskih kmetij in v njih videla 
potencial za Ptuj. »Ko je pokojni 
Stanko Čurin začel s posebnimi 
vini, je mama dobila idejo za po-
sebno bogat sadni kruh s kar 16 
vrstami sadja, ki se peče tri ure. Tri 
desetletja zlatih priznanj so bila za 
mamo dovolj.« 

Ker ji je pri peki od začetka po-
magala, je bilo logično, da bo tradi-
cijo prevzela in nadaljevala; da dela 
dobro, dokazujejo nagrade.

Cvetkin sadni kruh je prepotoval 
ves svet, celo država ga je v času 
pridruževanja EU uvrstila med pro-
tokolarna darila, Lojze Peterle pa 
ga je vozil tudi v Bruselj. »Spomnim 
se, kako sem vso noč pakirala kruh 
in ga zjutraj pripeljala pred parla-
ment, znosila vanj pakete, policisti 
pa so medtem čuvali avto. Tudi 
sama sem ga vedno jemala na po-
tovanja, še kot študentka, med pr-
tljago pa je bil tudi na letošnjih dru-
žinskih počitnicah na Mavriciju.«

Doma kuhajo vsi, tudi njeni trije 
moški na M: Matjaž, Maj in Matija. 
Alenka je mojstrica za torte, ki jih 
ročno okrasi, kruh ter kislo zelje 
in repo, Matjaževa sta mehiška 
kuhinja in žar, zlasti rebra, 13-letni 

Foto: ČG

Večina šolnikov je naklonjenih NPZ, vendar menijo, da bi moral imeti večjo težjo pri vpisu v srednje šole.

Sprememba zakonodaje najverjetneje prina-

Kar težko je opisati vse obraze Alenke Krabonja, rojene Podgorčanke, ki danes živi na Ptuju: je zobozdravnica konce-
sionarka v Vidmu, sindikalistka, mojstrica kuhanja, dobitnica zlatega priznanja na nedavnih Dobrotah slovenskih 
kmetij za sadni kruh, plesalka, mama …

Spodnje Podravje � Alenka Krabonja, zobozdravnica s kuhalnico v roki

Vse se je začelo v Podgorcih

Šeruga ni naklonjen javni dostopnosti Šeruga ni naklonjen javni dostopnosti 
podatkov NPZpodatkov NPZ

»Smiselnosti javne dostopnosti tako mature kot NPZ ne vidim. 
Kakovost šole se ne meri le skozi rezultate NPZ, ki prav tako ne 
kažejo nujno pomanjkljivosti šole. Javno rangiranje šol, srednjih 
ali osnovnih, zgolj na osnovi enega kriterija in brez strokovnega 
vpogleda, ne prispeva h kakovosti vzgoje in izobraževanja. Vsaka 
šola za svoje učence natančno ve, kakšne rezultate so dosegli na 
NPZ-ju in imajo na ta način možnost ustreznega odziva. Ob sistemu, 
kot je danes, pa je zelo težko opravljati poglobljene analize NPZ, ker 
je vprašanje, s kakšno mero resnosti se osnovnošolci lotevajo pisanja 
NPZ, zlasti če ta ne odloča o ničemer,« je poudaril Boštjan Šeruga, 
ravnatelj Gimnazije Ptuj.

Foto: osebni arhiv

Pri zobni preventivi nismo naredili nobenega koraka od ščetkanja naprej, 
čeprav s ščetko očistimo le 60 odstotkov zoba, vse drugo pa naredimo z 
nitko in medzobno ščetko.

V občinski upravi so se odločili dijakom in študentom s stalnim bi-
vališčem v Svetem Andražu ponuditi počitniško delo, s katerim bodo 
spodbudili mlade k medgeneracijskemu sodelovanju in povezanosti z 
domačim krajem, predvsem pa k utrjevanju pomena čistega in ureje-
nega okolja, v katerem živimo.

Za delovno preživljanje prostega časa med počitnicami na občini 
že sprejemajo prijave, v proračunu pa so zagotovili sredstva za največ 
devet »praktikantov«. Delo bo potekalo na območju občine, zajemalo 
pa bo čiščenje okolja, košnjo, urejanje in vzdrževanje otroških igrišč 
in drugih javnih površin. Organizirano bo tako, da bo prvi udeleženec 
začel že zadnji teden v juniju, ko za vse pripravljajo tudi obvezno pre-
davanje iz varstva pri delu. Delovnik bo predvidoma trajal pet dni po 
osem ur, urna postavka pa bo znašala šest evrov neto. 

Če bo prijav več, kot je na voljo mest, bodo dali prednost starosti 
udeležencev, datumu oddaje vloge pa tudi njihovemu znanju in izku-
šnjam.

SD

Foto: SD

Devet andraških dijakov in študentov bo med počitnicami skrbelo za 
čisto okolje, košnjo in urejena otroška igrišča. Fotografi ja je simbolična.

Sv. Andraž � Počitniška praksa za mlade

Urejali bodo okolje
S projektom Mladi za lepšo občino bodo mladi Andrašovci do-
bili možnost, da si med počitnicami zaslužijo nekaj denarja.
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večjo težo pri vpisu v srednje šole

pitni center na podlagi podatkov 
NPZ vsako leto, tako za 6. kot za 
9. razred, posreduje šolam njiho-
ve rezultate in orodja, da opravijo 
analize in izboljšave pri predmetih, 
ki so se preverjali na NPZ.

Šeruga: »Merila za vpis 
v srednjo šolo v primeru 
omejitve vpisa so v tem 
trenutku neustrezna«

Darja Harb, ravnateljica Šole za 
ekonomijo, turizem in kmetijstvo 

ŠC Ptuj, je mnenja, da bi se rezul-
tati NPZ na nek način morali upo-
števati pri vpisu v srednje šole. 
Prav tako nima nič proti temu, da 
bi z določeno mero previdnosti 
rezultate javno objavili: »Smotrno 
bi bilo razmisliti, na kakšen način 
bi lahko to naredili in vplivali na 
izboljšanje. Je pa res, da rezultati 
NPZ lahko odražajo značilnosti 
posamezne generacije. Ob slabših 
uspehih bi lahko v javnosti hitro 
prevladalo mnenje, da določe-
na šola posledično slabo dela. 

Po drugi strani pa se praviloma 
v osnovne šole vpisujejo otroci 
iz okoliša in bi morebitni slab-
ši rezultati povzročili preveliko 
zmedo,« je povedala Harbova, ki 
med dijaki, ki prihajajo iz različnih 
osnovnih šol, ne opaža velikih raz-
lik v osvojenem znanju.

Po besedah Boštjana Šeruge, 
ravnatelja Gimnazije Ptuj, seda-
nji sistem vpisa v srednje šole v 
primeru omejitve zagotovo ni 
najboljši ter prinaša veliko stresa 
in negotovosti za devetošolce. 
»Merila za vpis v srednjo šolo v pri-
meru omejitve vpisa so v tem tre-
nutku neustrezna. Že zaradi manj-
šega zdrsa na primer v sedmem 
razredu se učencu lahko zgodi, da 
ni sprejet na želeno srednjo šolo, 
še posebej v primerih, ko je veliko 
preveč vpisanih in so kandidati 
po uspehu izenačeni. Vsekakor je 
eksterni kriterij smiseln, vendar je 
treba prevetriti tudi kriterije oce-
njevanja v razredu in sistem NPZ,« 
je poudaril Šeruga. Med drugim je 
povedal še, da so razlike v znanju 
med dijaki v prvem letniku vedno 
bile, včasih celo večje kot danes. 
»Na vse to vpliva več dejavnikov, 
od kulturno socialnega in ekonom-
skega okolja družine in neenakih 
možnosti, notranje in zunanje mo-
tivacije vsakega posameznika, raz-
vitosti strategij učenja, interesa za 
posamezno predmetno področje, 
jasnosti ciljev in pričakovanj, oseb-
nostne zrelosti, strukture genera-
cije ...,« je še povedal Šeruga.

Večina evropskih držav 
ima preizkuse 

V EU ima večina držav določene 
oblike standardiziranega nacional-
nega preverjanja znanja. Rezultati 
se poleg povratne informacije za 
učence in starše uporabljajo tudi za 
spremljanje izobraževalnega siste-
ma v državi. V približno polovici od 
35 držav v Evropi dosežki tako ali 
drugače vplivajo na učenčevo na-
daljnje izobraževanje. Število šol-
skih let, v katerih se organizirajo 
nacionalni preizkusi, je po državah 
zelo različno. Na Danskem, Malti in 
v Združenem kraljestvu (na Škot-
skem) so razvili nacionalno pre-
verjanje skoraj za vsako leto obve-
znega izobraževanja. Med države, 
v katerih je nacionalno preverjanje 
zelo razširjeno, s sedmimi oziroma 
šestimi preizkusi spadata tudi An-
glija in Francija. V nasprotju s tem 
pa v več državah preizkusi pote-
kajo dosti bolj poredko. Države s 
samo enim preizkusom so Belgija 
(fl amska skupnost), Nemčija, Špa-
nija, Ciper, Nizozemska, Slovaška 
in Združeno kraljestvo (Severna 
Irska). V teh primerih so preizkusi 
navadno organizirani ob koncu pri-
marnega ali nižjega sekundarnega 
izobraževanja. Večina preostalih 
evropskih držav med celotnim ob-
veznim izobraževanjem organizira 
nacionalne preizkuse v dveh ali 
treh določenih šolskih letih. Ta mo-
del je torej v Evropi prevladujoč.

Estera Korošec

Foto: ČG

ša novosti tudi na področju nacionalnega preverjanja znanja.

Maj prisega na japonsko kuhinjo in 
mesne jedi, 10-letni Matija pa prav-
kar raziskuje, katero vrsto jedi bi 
vzel za svojo. Matjažu je za rojstni 
dan pripravila slano torto z golf 
luknjo, zaseko in mesom iz tunke, 
mami Cvetki takšno v obliki sadne-
ga kruha, Maj pa je za nedavni roj-
stni dan dobil torto – kitaro.

Slabo skrbimo za zobe
Prepričana je, da premalo dela-

mo na preventivi. »A preventiva 

in ozaveščanje otrok glede nege 
zob močno šepa. Tekmovanje za 
zdrave zobe so v šolah izrinili pred-
pisi in permisivna vzgoja. Saj veste, 
kako to gre, mojemu otroku že ne 
bo nihče govoril, da ima slabo umi-
te zobe. Pri preventivi pravzaprav 
nismo naredili nobenega koraka 
od ščetkanja naprej, čeprav že 
vrabci čivkajo, da s ščetko očistimo 
le 60 odstotkov zoba, vse ostalo 
pa naredimo z nitko in medzobno 
ščetko. Oboje moramo tako mlade 

kot stare šele naučiti. Pri starejših 
sicer ni toliko kariesa, je pa zaradi 
neustrezne ustne higiene pogo-
sta parodontalna bolezen. Slabo 
ustno zdravje vpliva na celo telo, 
ne samo na prebavo. Morda bi ka-
zalo tistim, ki si dobro čistijo zobe, 
ponuditi kakšen privilegij pri zava-
rovanju.«

Eden od projektov, za katerega 
pa zdaj nekako ne najde pravega 
časa, je peka različnih vrst kruhov. 
Medtem ko je sadni Cvetkih kruh, 
so namreč ajdov, ajdov z orehi, z 
bučnicami, pirin s čebulo in koru-
zni Alenkini kruhi. Rada vrtnari, saj 

je to priložnost za razmišljanje o 
novih idejah, poleg tega obožuje 
ples, in to vse vrste, čeprav salsa, 
tam sta se z Matjažem tudi spo-
znala, ostaja njena prva ljubezen. 
Včasih se je veliko potapljala, zdaj 
pa z družino bolj igrajo golf.

Mir, knjige, čisto okolje
Na Silbi, hrvaškem otoku brez 

avtomobilov, so pred tremi leti 
našli svoj drugi dom, ki ga še vedno 
urejajo. »Tam najdem mir in spro-
stitev. Seveda s knjigo v roki. Otro-
ka sta mi lani postavila diagnozo – 

'Mami, ti si odvisna od branja knjig! 
Ker v tvoji mladosti ni bilo telefo-
nov, si pač brala.' Med počitnicami 
morata tudi onadva prebrati vsaj 
dve knjigi.«

Veliko razmišlja o našem odnosu 
do okolja. »Ni mi jasno, zakaj je ne-
komu težko ločevati odpadke. A jih 
je res takšen problem vreči v različ-
ne kante? Tu se moram spet vrniti v 
Podgorce, kjer smo dobili turistični 
nagelj za lepo urejen kraj. Kar pa ni 
samo po sebi padlo z neba, ampak 
se je začelo pri vzgoji, tako da smo 
otroci vsak teden eno uro pobirali 
odpadke po vasi, odrasli pa so čis-

tili okrog svojih domov. V šoli smo 
poleg papirja zbirali še železo. Da-
nes zelo cenim vodo, zlasti odkar 
vidim, kako je omejena na Silbi. 
Tam zbiramo deževnico. Pri tušira-
nju, pranju rok, umivanju zob voda 
ne teče v prazno. Tisto za pranje 
zelenjave in sadja uporabimo za 
zalivanje rastlin. Kljub vsemu na-
štetemu lahko vode proti koncu 
poletja še vedno zmanjka; takrat jo 
moramo kupiti, pripeljejo nam jo z 
ladjo. Mojima otrokoma z vodo to-
rej sploh ni težko varčevati, saj sta 
tega vajena.«

Senka Dreu

Rezultati NPZ se ne smejo uporabljati 
za razvrščanje šol

Nekateri starši so mnenja, da bi morali biti rezultati NPZ vseh 
osnovnih šol v Sloveniji javno dostopni. Zakonodaja trenutno 
tega ne dovoljuje, prav tako spremembe na tem področju 
niso predvidene. Podatki in analize o dosežkih nacionalnega 
preverjanja znanja se ne smejo uporabiti za razvrščanje šol in 
tako bo najverjetneje tudi ostalo. Temu je naklonjen tudi Robert 
Murko, predsednik Društva ravnateljev ptujskega območja in 
ravnatelj OŠ Videm: »Nobene potrebe ni po javni objavi tovrstnih 
informacij. Zgodilo bi se nepotrebno primerjanje šol, od katerega 
nima prav nihče nobene koristi. Ob tem je treba poudariti, da 
so rezultati močno odvisni od generacije, zato niso primerni za 
rangiranje šol. Verjamem, da se vsi trudimo in delamo dobro 
ter se zavedamo, da je v osnovnošolskem izobraževanju poleg 
znanja zelo pomembna tudi vzgojna komponenta,« je povedal 
Murko in dodal, da je NPZ vodilo šoli, učiteljem in učencem, 
zlasti v 3. in 6. razredu, kako učno delo načrtovati v prihodnje. 
Tudi na Ministrstvu za šolstvo in izobraževanje menijo, da NPZ 
ni primerno za merjenje celostnega uspeha šol, saj je treba 
upoštevati dejstvo, da šole ne delujejo v enakih okoljih ter da 
je struktura učencev po Sloveniji različna, prav tako pa je za 
uspešnost celotne šole odvisnih veliko dejavnikov. »Primerjava 
šol zgolj po NPZ je torej z metodološkega vidika neprimerna in 
ne bi odražala resničnega stanja šole. Tudi zakon trenutno ne 
dopušča te možnosti,« so zapisali. 

Foto: ČG

Nekateri učenci reševanja NPZ ne jemljejo dovolj resno, saj se nikjer 
ne upošteva. 

Foto: osebni arhiv

Z mamo Cvetko med prodajo najboljšega sadnega kruha v državi

Dovolj ji je zaletavanja v zid
Od leta 2018 je častna 

članica Zdravniške zbornice 
Slovenije in v njenem 
odboru za zobozdravstvo, 
ustanoviteljica 
zobozdravstvenega sindikata, 
ki ga je vodila dva mandata, 
nato pa obupala. »Še vedno 
sem podpredsednica, a priznam, 
da se človek po osmih letih 
naveliča zaletavanja v zid in 
brezplodnega pregovarjanja 
z vlado, pa naj gre za levo ali 
desno, tu so vsi isti: od nas zahtevajo kakovostno storitev, a 
zanjo ne bi plačali. Zavarovalnica je zeleno knjigo, v kateri 
so zapisani standardi storitev, sprejela davnega leta 1982 in 
številne stvari še vedno vrednoti po tedanjem ključu, čeprav 
se je od takrat v zobozdravstvu skoraj vse spremenilo, zato 
prihaja do velikih nesmislov. Dogaja se namreč, da nam celega 
kupa storitev ne priznavajo, ker jih pač ne vrednotijo realno, 
saj premalo upoštevajo porabo materiala in amortizacijo. Zelo 
težko je spreminjati nadstandard v standard, saj to zahteva 
več javnega denarja, a le tako lahko pacienti pridejo do boljše 
storitve.« Opozarja tudi na nenormalno dolge čakalne dobe v 
zobozdravstvu. 

Foto: osebni arhiv

Alenka Krabonja je od leta 
2018 častna članica Zdravni-
ške zbornice Slovenije.
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Zavod Ptuj je pomembna stro-
kovna institucija v Podravju, ki ve-
liko prispeva k razvoju kmetijstva 
v regiji. Trenutno zaposluje 116 
strokovnih sodelavcev. Od leta 
2000 deluje kot regijski zavod za 
izvajanje javnih služb kmetijskega 
svetovanja, strokovnih nalog v 
proizvodnji kmetijskih rastlin in v 
živinoreji, nalog genske banke in 
drugih nalog. Vsa leta je zavod ne-
nehno vlagal v razvoj strokovnih 
služb in potrebne infrastrukture, v 
letu 2022 je pridobil tudi učno sirar-
no za predelavo mleka in predela-
vo zelenjave. „Danes je Zavod ne-
pogrešljiv deležnik v razvoju kme-
tijstva in podeželja v regiji. Že od 
ustanovitve je usmerjen v živinore-
jo. Ponosni smo na številne uspeš-
ne kmetije z evropsko primerljivo 
proizvodnjo, kar je plod odličnega 

strokovnega sodelovanja. Število 
uspešnih kmetij se povečuje, naša 
želja in naloga je, da jim nudimo 
podporo. Tako smo povezali stro-
kovni del z analitiko in ekonomiko 
prireje, saj se zavedamo, da ta pri-
naša dolgoročno uspeh na kmeti-
ji. K razvoju živinoreje prispevajo 
tudi razstave živali, ki so nazoren 
način predstavitve selekcijskega 
in rejskega dela ter dober kazalnik 
napredka v živinoreji. Naloge, ki jih 
Zavod izvaja, so številne, vsekakor 
pa je najpomembnejša zastopanje 
interesov naših uporabnikov. V 
vseh letih je bila strokovnost, po-
moč kmetu in razvoj podeželja na 
prvem mestu,“ je v slavnostnem 
govoru poudaril direktor KGZ Ptuj 
Andrej Rebernišek, pri tem pa še 
posebej izpostavil potrebo po 
ohranjanju samostojnosti in neod-

visnosti službe, s čimer je odgovo-
ril na nekatere poskuse centraliza-
cije te službe. 

Številni izzivi pri 
izboljšanju položaja 
kmeta

Predsednik Kmetijsko-gozdar-
ske zbornice Slovenije Janez Pec 
je ob čestitkah Zavodu in vsem 
zaposlenim ter kmetom, ki so so-
delovali na regijski razstavi živali, 
ter vsem nagrajencem spomnil, 
da ima malo strokovnih ustanov v 
Sloveniji takšno tradicijo kot KGZ 
Ptuj: „Strokovna pomoč kmetom, 
ki jo nudijo strokovnjaki ptujskega 
Zavoda, je nepogrešljiva. Le visoko 
usposobljeni strokovnjaki bodo 
lahko trdna opora dobro organi-
ziranim kmetom pri izzivih, ki jih 

je v teh nepredvidljivih časih ved-
no več. Zato je in bo neposreden 
stik med kmeti in stroko najboljše 
jamstvo za kakovostne pridelke. 
Na zbornici se zavedamo, da nas 
čaka veliko dela pri izboljšanju po-
ložaja slovenskega kmeta.“ 

Ptujski zavod pomemben 
člen razvoja slovenskega 
kmetijstva in podeželja

Na kmetijskem ministrstvu Za-
vod Ptuj priznavajo kot institucijo, 
ki pomembno prispeva k razvoju in 
napredku slovenskega kmetijstva, 

še posebej živinoreje. „Živinoreja 
ima v slovenskem prostoru pose-
ben pomen. Kmetje ste skupaj s 
strokovnjaki v zadnjih desetletjih 
živinorejo, še zlasti govedorejo, 
dvignili na raven, ki se lahko pri-
merja z najrazvitejšimi državami, 
pri čemer ima pomembno vlogo 
ptujski KGZ. Zavedamo se, da mo-
rajo znanje, kreativnost, inovativ-
nost, podjetništvo in povezovanje 
postati gonilo napredka slovenske 
pridelave in predelave hrane ter 
podeželja. Ministrstvo bo v pri-
hodnje spodbujalo zeleni prehod 
in trajnostni razvoj kmetijstva ter 

dolgoročno prehransko varnost. 
Ptujski kmetijski zavod je eden iz-
med osmih zavodov z najširšim po-
dročjem dela,“ je povedala Marjeta 
Bizjak, vodja sektorja za kmetijske 
trge, ter jim čestitala ob jubileju za 
vse doseženo v tem času.

Ob jubileju je Zavodu Ptuj za vse 
delo, ki so ga opravili v sedemdese-
tih letih, čestitala ptujska županja 
Nuška Gajšek ter jim zaželela, naj 
ostanejo najboljši. S kulturnim pro-
gramom so čestitko prinesli tudi 
otroci iz vrtca Deteljica, na harmo-
niko pa je zaigral David Roškarič.

MG
Foto: Črtomir Goznik

Na govedorejski razstavi so ocenjevali krave lisaste in črno-bele pasme.

Foto: Črtomir Goznik

S podelitve priznanj sodelavcem KGZS Zavoda Ptuj, nadvse pomembne strokovne institucije v Podravju, ki veliko 
prispeva k razvoju kmetijstva.

Foto: Črtomir Goznik

Priznanja za sodelovanje je direktor KGZS Zavoda Ptuj Andrej Rebernišek podelil kmetijskim zadrugam in tur-
škemu partnerju, kamor že pet let uspešno izvažajo bikovo seme. 

Pod sloganom 70 let znanja in izkušenj za trajnostno ter sodobno kmetijstvo je v petek 
potekala osrednja slovesnost ob 70-letnici KGZ Ptuj. Pripravili so celodnevno prireditev, 
na kateri so ocenjevali krave lisaste in črno-bele pasme ter izbrali šampionke regijske 
govedorejske razstave, informirali o novih ukrepih skupne kmetijske politike, odprli vrata 
v laboratorij in sirarno ter podelili priznanja sodelavcem in poslovnim partnerjem. Sim-
bolično so odprli tudi vrata kmečki tržnici. 

Ptuj � Prireditev ob 70-letnici Kmetijsko-gozdarskega zavoda Ptuj 

»Pomembno je, da ohranimo samostojnost in neodvisnost«

Ormoški župan Danijel Vrbnjak 
je v nagovoru izpostavil velik po-
men, ki ga ima podjetništvo za 
razvoj kraja: „Podjetništvo pred-
stavlja pljuča razvoja naše lokalne 
skupnosti, zato je prav, da na pod-
jetništvu gradimo. Ponos in zah-
valo izrekam vsem podjetnicam in 
podjetnikom, ki delujejo v naši ob-
čini, ustvarjajo socialno varnost na-
ših občank in občanov.“ Ob tem je 
izpostavil, da se tudi lokalna skup-
nost po svojih močeh trudi, da je 
razvoj podjetništva lahko hitrejši in 
intenzivnejši: „Samozavestno lah-
ko povem, da smo v zadnjih letih 
naredili nekaj pomembnih korakov 
– razvili smo obrtno cono in jo tudi 
napolnili, sedaj razvijamo prostor-
ske akte, da jo še razširimo. To bo 
tisto, kar bo dajalo zagon našemu 
gospodarstvu. Tudi prihod novih 
podjetij nam daje motivacijo, da 
smo na pravi poti.“ Poleg tega je 
župan Vrbnjak izpostavil še prija-
vo na razpis za izgradnjo tehnolo-

škega parka, kjer bi se povezovali 
podjetništvo, inovativnost in de-
javnosti Raziskovalno-razvojnega 
centra. „Podjetništvo je gonilna 
sila, pomaga nam pri razvoju druž-
benega življenja, domači podjetni-
ki sodelujete z našimi javnimi zavo-
di. Hvala vsem in uspešno delova-
nje želim še naprej,“ je dejal vsem 
zbranim pred samo razglasitvijo 
najboljših. 

Naj socialno podjetje 
Eko Prlekija

Izbor nominirancev za Naj pod-
jetnika 2022 je potekal po določe-
nih kriterijih – mednje spadata rast 
podjetja v zadnjih letih ter njegova 
bonitetna ocena. Pri mladem pod-
jetniku so bili kriteriji inovativnost, 
produkt podjetja ter prispevek k 
prepoznavnosti občine Ormož, 
določen delež pa so prinesli tudi 
glasovi Facebook glasovanja.

Podelili so tudi naziv Naj soci-

alno podjetje leta 2022, ki ga je 
prejelo podjetje Eko Prlekija. „Naj-
večji cilj in izziv v delovanju našega 
podjetja je pripeljati dobro hrano 
od kmeta do potrošnika. Delamo z 
minimalno razliko v ceni in se trudi-
mo dolgoročno zaposlovati,“ je ob 
prejemu priznanja dejala direktori-
ca Urška Hojnik. 

Nagrade v roke 
Denisu Žuranu 
in Mihaeli Prapotnik

V kategoriji mladih podjetnikov, 
torej tistih, ki so na svoji podjetni-
ški poti manj kot pet let, so bili no-
minirani Crystalchiby Jasmin Jas-
mina Venta, s. p., Otroške anima-
cije Mavrica Domen Rotar, s. p., 
in Photoluminous, Denis Žuran, s. 
p. Prav slednji je postal Naj mladi 
podjetnik 2022, preostala nomini-
ranca sta prejela priznanji za uspe-
šna mlada podjetnika. Denis Žu-
ran je v nagovoru izpostavil: „To 

priznanje je zame velika čast. Hva-
la občini Ormož in vsem, ki podpi-
rajo mlade podjetnike in skrbijo, 
da lahko, tako kot jaz, preidemo 
od hobija do podjetja.“ Sledila je 
kategorija Naj podjetnik 2022, v 
kateri so bila nominirana podjetja: 
Mihaela, d. o. o., Tara – Brigita Zo-
rec, s. p., in TraceSolutions, d. o. 
o. Zmagovalca je razkril župan Da-
nijel Vrbnjak, naziv najboljšega je 

pripadel podjetju Mihaela, podje-
tji Tara in TraceSolutions sta preje-
li priznanji za uspešna podjetnika 
leta 2022. Direktorica zmagoval-
nega podjetja Mihaela Prapotnik 
je dejala, da bo treba po tej nag-
radi še bolj zavihati rokave, da več 
kot tridesetletno delo še nadgra-
dijo. „Iskrena zahvala mojim ot-
rokom, ki razumejo, da pogosto 
pridem domov šele pozno zvečer, 

predvsem pa vsem zaposlenim, 
brez katerih ne bi mogli peljati te 
uspešne zgodbe. Vsi v podjetju 
res trdo delamo in še naprej se 
bomo trudili, da bomo zadovoljni 
vsi – stranke in zaposleni v našem 
podjetju.“ 

Za kulturni program na slove-
snosti je poskrbela mlada vokalna 
skupina Uriele.

nš

Foto: NŠ

Naj mladi podjetnik Denis Žuran, direktorica podjetja Mihaela Mihaela Prapotnik ter direktorica podjetja Eko 
Prlekija Urška Hojnik

Uvod v prireditve ob četrtem prazniku občine Ormož je bila podelitev priznanj najuspe-
šnejšim podjetnikom za lansko leto. Slovesnost, s katero so podjetnikom izrekli zahvalo 
za uspešno delo in trud, ki ga vlagajo v svoja podjetja, razvoj in zaposlene, je potekala v 
ormoškem kulturnem domu. 

Ormož � Večer v znamenju podjetništva

Nagradili najuspešnejše podjetnike
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OŠ Cirkulane-Zavrč so na tekmo-
vanju zastopali Jakob Brlek, Geli 
Črnivec, Rene Fekonja, Eva Gašpe-
rič, Eva in Zarja Hameršak, Domen 
Križnjak, Tim Lesjak, Leo Orlač in 
Lion Žuran, v predtekmovanju je 
bila z njimi še Tina Mlakar. Men-
torica je bila učiteljica razrednega 
pouka Maja Belić. Zmage med 22 
šolami so se otroci zelo razveselili, 
ponosni nanje so tudi na šoli. Rav-
nateljica Suzana Petek je povedala, 
da so tovrstna tekmovanja za otro-
ke izziv, hkrati pa v ospredju pre-
vladuje velika mera medsebojnega 
sodelovanja. „Veseli smo, da lahko 
kot šola sodelujemo v tekmovanju, 
ki v središče postavlja igrivo prido-
bivanje koristnega znanja ter skrb 
za varnost in samozaščitno ravna-
nje. Poleg uspešnih spretnostnih 
veščin so učenci pokazali veliko 
mero znanja, ob tem pa neizmerno 
uživali. Izjemno sem ponosna, da 
je 4. a-razredu, skupaj z učiteljico 
mentorico, uspel tako lep uspeh. 
Iskrene čestitke,“ je dejala ravna-
teljica Petkova. Tretjega mesta so 
se nadvse razveselili na OŠ Videm. 
„Na učence s podružnice (POŠ) 
Sela smo zelo ponosni, saj iz leta v 
leto na Otroški varnostni olimpijadi 
nizajo odlične rezultate. Dokazu-

jejo, da so tudi manjše šole lahko 
uspešne v državnem merilu. Letos 
so osvojili odlično tretje mesto, ki 
je glede na minimalne razlike za 
nas obarvano v zlato. Uspehi so 
rezultat zavzetega dela učencev in 
izkušene mentorice Claudie Beguš 
Mihelič ob pomoči Alenke Pernat 
ter sodelovanja s PGD Sela. Skupaj 
zmoremo in znamo,“ je poudaril 
ravnatelj OŠ Videm Robert Murko. 
POŠ Sela so na tekmovanju zasto-
pali Nastja Bigec, Ana Emeršič, Sara 

Flos, Rene Kraljevič, Jure Majcen, 
Zoja Palijan, Andrej Potočnik, Zala 
Sluga, Urban Stramič, Ela Ivana Va-
upotič in Eva Vukadin.

Pomerili so se v več 
zabavnih disciplinah

Otroško varnostno olimpijado 
organizira Policijska uprava (PU) 
Maribor. Na fi nalni prireditvi se je 
zbralo 22 najboljših ekip z območja 
celotne policijske uprave. „Gre za 
projekt, ki skozi sproščeni način 

učenja osvešča o preventivi. Izva-
jamo ga od leta 2006, učenci se 
na tekmovanjih pomerijo v znanju 
s področja varnosti in različnih 
spretnosti. Pri projektu sodelujejo 
organizacije, ki v lokalnem oko-
lju skrbijo za varnost v ožjem in 
širšem pomenu. Osrednji namen 
ni tekmovalnost, pač pa igrivo in 
zabavno pridobivanje koristnega 
znanja o varnosti in samozašči-
tnem ravnanju,“ so o projektu po-
vedali na PU Maribor. 

Otroci so se pomerili v več za-
bavnih disciplinah, sestavljali so lo-
gotipe interventnih služb, se podali 
na spretnostno vožnjo s kolesom, 
izvedli požarno vajo, odgovarjali 
na vprašanja o splošni, požarni in 
kibernetski varnosti ter varnosti v 
cestnem prometu. Tako so preveri-
li znanje o poznavanju, preprečeva-
nju in odpravljanju posledic vsako-
dnevnih nevarnih situacij.

Direktor mariborske policijske 
uprave Donald Rus je udeležence, 
ki so pokazali obilo znanja in odlič-
ne spretnosti, pohvalil. „Policisti 
smo ponosni na vas, na vaše zna-
nje. Verjamem, da so to praktična 
znanja, ki vam bodo koristila tudi v 
prihodnje.“

MZ

Postavitev vrtiljaka v praznič-
nem času je bila predvsem za ot-
roke izjemno razveseljiva novica. 
Najmlajši so ga s pridom koristili. 
Uporabljali so ga še februarja, v 
času pusta, od takrat naprej pa ne 
obratuje. Kljub temu ga z lokacije, 
kamor so ga namestili pred več kot 
pol leta, še vedno niso premakni-
li. »Vrtiljaka razstaviti in ponovno 
sestaviti skoraj ni mogoče, zato 
bomo poiskali primerno mesto za 
shranjevanje in prevoz v sestavlje-
ni obliki,« so pojasnili v podjetju 
Javne službe Ptuj. Zadnja infoma-
cija, ki so jo posredovali, je, da ga 
bodo zagnali še v začetku avgusta, 
za Ptujsko noč, nato pa prestavi-
li drugam. Kam natančno, še ne 
vedo. Občinsko podjetje sicer letos 
načrtuje nakup novih prostorov na 
Žnidaričevem nabrežju, morda se 

bo prostor za vrtiljak, takrat našel 
prav na tej lokaciji.  

Tako velika konstrukcija sredi 
mesta pa seveda moti nekatere 
stanovalce Miklošičeve ulice. Poleg 

tega je pred občasne logistične iz-
zive postavljena tudi dostava, ovira 
pa tudi pešce. Če bi bil vrtiljak v 
uporabi, bi seveda na to gledali po-
polnoma drugače, za skladiščenje 

pa osrednji prostor v mestu najbrž 
res ni primeren. V Javnih službah 
Ptuj zagotavljajo, da bodo zadeve 
po Ptujski noči ustrezno uredili.

Dženana Kmetec

Spodnje Podravje � Otroška varnostna olimpijada

Zmagali učenci OŠ Cirkulane-Zavrč 
Učenci Osnovne šole Cirkulane-Zavrč so zmagovalci letošnje, 15. Otroške varnostne olimpijade. Da je bilo slavje spodnjepod-
ravskih šol popolno, so poskrbeli še mladi Videmčani, učenci podružnične šole Sela, ki so se uvrstili na odlično tretje mesto.

Ptuj � Iščejo primeren prostor za skladiščenje

Vrtiljak ostaja še vsaj do avgusta
Decembra lani smo se Ptujčani razveselili vrtiljaka, ki je bil postavljen v Miklošičevi ulici. Ker zadnjih nekaj mesecev ni več 
v uporabi, še vedno pa je postavljen na tej lokaciji, so se pojavila vprašanja, zakaj ga pristojni ne odstranijo.

Foto: PU Maribor 

Veselje zmagovalcev iz OŠ Cirkulane–Zavrč

Foto: PU Maribor

Učenci podružnice Sela so zasedli odlično tretje mesto.

Foto: ČG 

Vrtiljak se bo ponovno zavrtel za Ptujsko noč.

196 bodočih prvošolčkov se je skupaj z vzgojiteljicami že v dopol-
danskem času podalo na sprehod proti mestu. Oblekli so svoje majč-
ke pisanih barv in kapice, okoli vratu pa obesili piščalke, ki so obvezni 
pripomoček vsakega minimaturanta. Spremljal jih je boben in glasno 
oznanjal, da je tokratno petkovo jutro v starem mestnem jedru neko-
liko drugačno kot po navadi. Pred Mestno hišo so otroke že čakali šte-
vilni starši, dedki in babice ter drugi sorodniki. Marsikdo je ob pogledu 
na pisano kolono kratkohlačnikov, ki se poslavljajo od vrtca, potočil 
solzico, še posebej čustvene so bile mamice. Večina izmed njih kar ni 
mogla verjeti, da je že napočil čas za vstop v prvi razred. Prehod iz vrt-
ca v osnovno šolo je prav gotovo eden izmed pomembnejših mejnikov 
otroštva. Mateja Lobenwein, ravnateljica Vrtca Ptuj, jim je zaželela, naj 
ohranijo lepe spomine na vrtec, vzgojiteljice in prijatelje, ki so jih pri-
dobili v predšolskem obdobju. Županja Nuška Gajšek jih je razveselila s 
sladkimi dobrotami. Dogodek so obogatili s krajšimi glasbenimi nasto-
pi, vsi skupaj pa so ponosno in veselo zapeli tudi svojo himno. 

EK

Prav zato vsako leto bodoče prvošolčke povabijo na svečani spre-
jem k županu Slavku Pravdiču. Njihov prihod so letos zaznamovale 
bele majčke, kape in glasni piski piščalk. V prostorih sejne sobe jim 
je župan zaželel dobrodošlico in namenil nekaj spodbudnih besed za 
vstop na pot nove dogodivščine. Otroci so mu sami izdelali darilo in 
mu ga z veseljem tudi predali. K čestitkam sta se pridružili tudi direk-
torica občinske uprave Evelin Makoter Jabločnik in ravnateljica Suza-
na Petek. Sledilo je prijetno druženje in sladkanje. 

EK

Že 60 let je minilo, odkar smo se poslovili od OŠ Breg, takrat šole 
Ivana Spolenaka. Veliko življenjskih zgodb se je odvilo v teh letih in 
mnogi se sploh nismo poznali. Poslovilo se je že veliko sošolcev in so-
šolk ter večina učiteljev. Obljubili smo si, da se srečamo naslednje leto, 
saj je ostalo še veliko nepovedanih zgodb. Za dobro počutje je poskr-
bel nekdanji pevec Štajerskih 7 Rudi Šantl. Nasvidenje prihodnje leto.

Frančka Cartl

Ptuj � Minimaturanti zapeli svojo himno

Od vrtca se poslavlja 196 otrok
Ptujski minimaturanti so minuli petek preplavili ulice mesta. 
Obiskovalci so lahko od vsepovsod slišali njihovo glasno piska-
nje in veselo prepevanje. Vsi skupaj so se zbrali na Mestnem 
trgu, kjer jih je svečano sprejela županja Nuška Gajšek.

Foto: ČG

Pisano množico ptujskih minimaturantov je sprejela županja Nuška 
Gajšek.

Foto: Vrtec Zavrč

Tradicionalno druženje župana Slavka Pravdiča z minimaturanti 

Foto: Petra Stropnik

Zavrč � Bodoči prvošolčki na občini

Župan sprejel minimaturante
Na občini Zavrč so izjemno veseli, da se število otrok tako v 
vrtcu kot šoli v zadnjih letih postopoma povečuje. 

Ptuj � 60-letnica srečanja sošolcev

Nekdanji sošolci z OŠ Breg
V soboto, 13. maja, smo se v gostišču Pan Kidričevo ponovno 
srečali nekdanji sošolci.
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Naslov biografi je je intriganten, 
možne so različne razlage. Izbral 
ga je Tadej Golob, ko mu je Milena 
ob neki priložnosti pripovedova-
la zgodbo z Akademije, kjer je bil 
njen profesor veliki Pino Mlakar, 
svetovni plesalec in koreograf. Ne-
koč je bil pri salonskem plesu tudi 
njen partner, ko je med plesom pa-
del na tla. Vsi so otrpnili, ker je to 
bilo nekaj povsem nemogočega. 
Padel je tako, kot če bi Luna pad-
la na tla. „Po mojem je bilo njemu 
slabo zaradi zadaha po pelinkov-
cu, takrat smo veliko žurali in pili 
pelinkovec. Prvo uro pa smo imeli 
pri Pinu Mlakarju, kamor smo prišli 
naravnost z zabave!,“ se tega do-
godka spominja Milena Zupančič. 
V nekem intervjuju pa je Tadej Go-
lob tudi dejal, da to velja tudi za Mi-
leno Zupančič v nekem metaforič-
nem smislu, kot bi Milena padla z 
neba v ta prostor. To je sicer dejal, 
idejo pa je dobil po tem dogodku, 
je prepričana.

Milena Zupančič je bila trinajst 
let tudi ambasadorka pri Unicefu. 
To je bila zanjo izjemna vloga, ki 
jo je jemala enako resno kot svoj 
poklic. Gre pa za bistveno razliko: 
fi lm, teater, je fantazija, Unicef pa 
je kruta realnost.

S knjigo Kot bi luna padla na 
zemljo, je Milena Zupančič zelo 
zadovoljna. Tadej Golob je velik 
mojster besede, kar ni vsak, ki bi 
to znal tako zapisati, ta njena pri-
povedovanja, kot jih je on. Nobe-
ne njegove besede ni spremenila, 
razen v dveh, treh primerih, ko je 
šlo za letnice in imena. „Ni me pre-
vajal v slovenski jezik, zapisoval je 
tako, kot sem govorila. Določil je 
tudi vrstni red poglavij. Čudovito 
sva sodelovala. Zelo sem mu hva-
ležna, da je v celoti obdržal moj 

glas, moje besede. En prispevek je 
napisal moj mož Dušan Jovanovič, 
enega hči Maša, enega Radko Polič 
Rac in enega tudi Tone Partljič. Ni 
pa to knjiga o teatru, fi lmu, o tem 
govorim skozi privatno življenje, 
saj je bilo o tem že veliko napisane-
ga. Nisva želela, da bi to bila knjiga 
o poklicu igralke. Vsaka vloga pa je 
opisana z velikim spoštovanjem. 
Veliko sva govorila o stilu življenja, 
ki je bilo tako rekoč še predvčerajš-
njim, pred 50 leti, pa se vsi pretvar-
jamo, da smo vsi drugačni, da smo 
bili čisto drugi ljudje. Veliko govori-
va o času, ki ni tako zelo oddaljen,“ 
je povedala. Knjiga pa ima sicer ne-
običajen začetek, začne se na po-
kopališču. Sploh je bilo smrti v nje-
ni družini in v bližini preveč. Prihaja 
iz družine močnih žensk, vzgojene 
so bile tako in tako so tudi živele, 
da niso bile rahle cvetlice, da bi 
vedno nekdo namesto njih nekaj 
naredil. Že od zgodnje mladosti 

so vedele, da zmorejo vse. Njena 
stara mama je imel enajst otrok, 
sedem jih je pokopala. Zato je Mi-
lena zanjo dejala, da ni iz železa, 
ampak iz jekla. Ko je šla na igralsko 
akademijo, ji je rekla, da bo samo 
garala, pa nič denarja ne bo imela. 
Kako prav je imela.

»Določenih stvari, 
kot so bolezen, bolečina, 
žalost, ni treba na 
široko razlagati«

Čeprav sta s Tadejem Golobom 
veliko govorila, so nekatere stvari 
iz Mileninega življenja in dela ven-
darle ostale tam, kjer morajo os-
tati, v prostoru intime. Tako tudi 
nikoli ni ničesar delila z javnostjo 
o boleznih, o bolečini, ker je vsak 
v tem trenutku sam s seboj, tako 
z boleznijo kot bolečino, sam jo 
moraš premagati, ker nikogar ne 
more boleti namesto tebe. „Da bo 

zgled za bolezen, to pa ne gre. De-
litev z javnostjo v teh primerih nič 
ne pomaga. Tudi žalovanje je samo 
tvoja stvar. Določenih stvari ni tre-
ba na široko razlagati,“ je prepri-
čana. Kot je prepričana, da ko si 
na odru, je zdravilno, ker te takrat 
nič ne boli. Razkrila pa je, da je bila 
nekoč tudi poročno darilo. Ženin ji 
je v prošnji, da bi prišla na njego-
vo poroko, razkril, da je njegova 
bodoča žena velika občudovalka 
Cvetja v jeseni in bo zanjo največje 
darilo, če pride na njuno poroko. 
Tudi njena zgodba je podobna 
zgodbi Mete iz Cvetja v jeseni. 
Dolga leta sta bila skupaj, niso jima 
dovolili, da bi se poročila, na koncu 
jima pa je le uspelo. Obljubila je, da 
pride, če bo le imela čas, zraven 
pa je pripeljala tudi Poldeta, saj je 
tudi on bil zaželen. Oba sta na po-
roko zamudila, Milena Zupančič pa 
je zamudila tudi na svojo poroko, 
najprej je bila poročena z Radkom 
Poličem Racem.

Laški rizling – zelo 
hvaležna sorta

Lendavčan Bojan Kulčar, po do-
mače Kuli, se je odločil za pride-
lavo laškega in renskega rizlinga, 
pri čemer se še posebej posveča 
laškemu rizlingu, ker ga želi ume-
stiti na mesto, ki mu pripada, saj je 
še vedno po krivem zapostavljena 
sorta. To je zelo hvaležna sorta, ki 
omogoča pridelavo vse od pene-
čega vina do najvišjih predikatov. 
Stekleničen laški rizling je po be-
sedah vinskega publicista Jožeta 
Rozmana redkost in posebnost v 
Sloveniji, četudi gre za najbolj raz-
širjeno vinsko sorto v Sloveniji. S 
štirimi vzorci laškega rizlinga letni-
ka 2020 je Kulčar pokazal, kaj zmo-
rejo njegovi po svoje izzivalni laški 
rizlingi: suha penina Ana, rizling – 
županovo vino, posebna različica z 
biološkim razkisom ter macerirano 
in barikirano vino. Nagrade oz. me-
dalje na mednarodnih ocenjeva-
njih in drugi dosežki samo potrju-
jejo, da je na pravi poti Kulčarjeva 
linija laških rizlingov vsako leto na 
Decanterju v Londonu prejme pri-
znanje, lani srebrno.

MG

Ptuj � Huda pokušnja z igralko Mileno Zupančič 

Milena je ena sama, edinstvena in neponovljiva
88. literarno-vinski večer Huda pokušnja v prelepem okolju Muzikafeja sta povezovala pesnica Kristina Kočan in 
vinski publicist Jože Rozman. Hude pokušnje so neke vrste ogrevanje za Dneve poezije in vina, ki se bodo letos začeli 
22. avgusta s tridnevnimi zaporednimi tovrstnimi vinskimi dogodki. Gosta sta bila ikona slovenskega fi lma in gleda-
lišča Milena Zupančič, ki je ob tej priložnosti tudi predstavila nekaj zgodb iz razprodane biografi je Kot bi luna padla 
na zemljo ter doktor kemijske tehnike Bojan Kulčar (Vina Kulčar), vse uspešnejši vinogradnik in vinar iz Lendave, 
nekoč tudi profesionalni nogometaš.

Foto: Črtomir Goznik

Pesnica Kristina Kočan, igralka Milena Zupančič, vinar Bojan Kulčar in vinski publicist Jože Rozman na 88. Hudi 
pokušnji.

Sobotnega kviza se je udeležilo kar devet skupin, ki so štele od tri 
do pet članov. Tokrat so se ekipe pomerile v petih različnih tematskih 
sklopih, in sicer: medicina, pesem Evrovizije, živali, Evropa ter kemi-
ja. Vsak sklop je sestavljalo po šest vprašanj, na katera so tekmovalci 
morali odgovoriti z napisom na tablico. Vprašanja pa so bila odprtega 
kot tudi zaprtega tipa. Med udeleženci in udeleženkami je bilo videti 
nekaj že znanih obrazov, ki so se kviza udeležili že tretjič zapored, 
in tudi nekaj takih, ki so se našega ugankarskega dogodka udeležili 
prvič. Tekmovanje v znanju je celoten čas potekalo v sproščenem in 
prijateljskem vzdušju, ob katerem so se tekmovalci in tekmovalke ob-
časno tudi dodobra nasmejali. 

 Tokraten nabor vprašanj je vseh devet sodelujočih ekip držal v mo-
žnostih za zmago vse do zadnjega sklopa vprašanj, ko smo dobili po 
»rednem delu« kviza tudi novega zmagovalca 3. Dobrodelnega pub 
kviza. To je bila ekipa Ptujčanov in Ptujčank „Dlakav.si“, ki sodelovali 
na kvizu že tretjič in unovčili pridobljene izkušnje in seveda tudi lastno 
znanje. Na drugo mesto se je uvrstila ekipa »Ne se hecat«, na tretje 
pa zmagovalci prvih dveh kvizov »Termonuklearji« v nekoliko spreme-
njeni zasedbi. 

Kot že omenjeno je imel tudi naš 3. Dobrodelni pub kviz poseben 
namen. Celoten izkupiček od donacij (v obliki prijavnin) smo namenili 
deklici s cerebralno paralizo, učenki Osnovne šole dr. Ljudevita Pivka, 
ki potrebuje nov terapevtski stol za lažje spremljanje pouka.

V zahvalo za sodelovanje tekmovalcem so tudi tokrat poskrbeli 
naši pokrovitelji dogodka, ki so prispevali nagrade. Zahvale gredo 
kavarni Bodi, Perutnini Ptuj, Ptujski kleti, čokoladnici XOCOC in Frizi 
Beer kraft pivovarni.

David Rihtarič

Šolsko dvorišče se je napolnilo v četrtek, 25. maja, ko smo učenci in 
zaposleni OŠ Breg pripravili družabni športni dogodek, na katerem so 
sodelovale vse razredne ekipe: Hitri in drzni, Pokemoni, Breške zvez-
de, Breška banda, Glasni, Modra familija, Grupa polna hrupa, Strela 
Mc8, Načeloma smo konec. V značilnih olimpijskih barvah so se repre-
zentance z mimohodom predstavile vsem obiskovalcem in jih navdu-
šeno pozdravljale. Otvoritveni dogodek so začinili spretni košarkarji z 
atraktivno igro in izvajanjem vragolij pod košem, plesalke so blestele 
s plesno točko, naša devetošolka s petjem, bivši učenci s prijatelji iz 
ptujske gimnazije pa so navdušili z mini koncertom. 

Dvig breške zastave je pospremil pevski zbor z breško himno, 
ravnatelj Milan Fakin in ostali vabljeni gostje pa so z vzpodbudnimi 
besedami nagovorili prisotne na prizorišču. Sledil je pravi olimpijski 
protokol, pri katerem so sodelovali tudi naši bivši učenci. Svoj kamen-
ček v mozaiku športne zgodbe so dodali še starši s svojim tekom z 
olimpijsko baklo in učenci, ki še vedno vstopajo skozi breška vrata.

Po slavnostni prireditvi je sledilo sodelovanje na različnih športnih 
delavnicah – bilo jih je kar 13. Možnosti je bilo zares veliko in vsak je 
našel nekaj, kjer je lahko pokuril kakšno kalorijo ali dve. Najvztrajnejši 
športni borci so dobili priznanja za udeležbo, prav tako je bilo poskr-
bljeno za lačne trebuščke in suha grla, prostor pa se je našel še za 
ledeno presenečenje.

Preživeli smo krasen dan, tudi vreme nas ni razočaralo.
Šolski novinarji

Ptuj � 3. dobrodelni pub kviz

Tekmovalnost in dobrodelnost
Prvo junijsko soboto je v kavarni Bodi potekal že 3. Dobro-
delni pub kviz, ki smo ga organizirali humanitarno društvo 
Rotaract klub Ptuj v sodelovanju s kavarno Bodi.

Foto: OŠ

Foto: DR

Ptuj � Športno obarvan dan na OŠ Breg

Breške olimpijske igre 2023
Udarni moto, s katerim smo širili športni duh med nastopa-
joče na Breških olimpijskih igrah, nas je ves čas spremljal in 
hkrati dokazoval, da lahko seže v roke vsesplošnemu olim-
pijskemu geslu Pomembno je sodelovati, ne zmagati. Naša 
prireditev je potrdila, da gre tudi hitreje, višje in močneje. 

Foto: Arhiv M24

Z Meto je osvojila srca Slovencev
Milena Zupančič je prejemnica številnih nagrad, tako doma kot v tujini, tudi dveh evropskih. Še 

vedno veliko igra, še vedno pa jo lahko občudujemo tudi na ptujskem gledališkem odru v predstavi Pot 
neizbrana, v kateri si oder deli skupaj z Natašo Barbaro Gračner. 

Mimo kultnega filma Cvetje v jeseni tudi na ptujskem pogovoru ni šlo. Sama pravi, da je ta vloga 
največja po tem, da jo je občinstvo sprejelo po tej vlogi, še danes jo skoraj vsi poznajo, četudi je od 
nastanka filma minilo že 50 let. Zgodilo pa se je tudi, da je nekoč nek gozdar ustavil Mileninega moža 
Dušana Jovanoviča in ga vprašal, če je mož od Cvetja v jeseni. Pošto pa je prejela tudi, če je kdo na 
kuverto napisal Milena, hči slovenskega naroda, tako zelo je sedla v srca Slovencev. Kultni pa je 
tudi film Vdovstvo Karoline Žašler, ki je zelo odmeval tudi v tujini. Delala je z odličnimi režiserji in 
odličnimi igralci, še danes je tako. „Trdno sem prepričana, da sam ne moreš narediti čudeža, ob sebi 
moraš vedno imeti odlične igralce, režiserje.“ 
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Zakaj prihaja do 
pomanjkanja kalcija tudi 
na karbonatnih tleh?

Ko govorimo o kalciju, mnogi 
menijo, da je prav vsaka oblika kal-
cija primerna za rastline. Pa ni. Tudi 
kalcij v jajčnih lupinah ni dostopen 
koreninam rastlin, a o tem malo 
kasneje. Kalcij je v zemlji v obliki 
različnih spojin, vezan še z drugi-
mi elementi. Zato je lahko v vodi 
zelo slabo topen. Zato ga rastline 
v vodni raztopini v tleh, iz katere 
jemljejo hranila, ne morejo dobiti. 
Na dostopnost kalcija v rastlino 
vpliva tudi nizek pH tal, a ta je pro-
blematičen samo na njivah. Zemlja 
na vrtovih je le redko kisla.

Naslednja težava pa so same 
rastline. Večina hranil se po rastli-
nah prestavlja iz korenin do mesta, 
kjer so potrebna, po posebnem 
prevodnem sistemu fl oemu. Za ta 
prenos porabljajo energijo. Kalcij 
sprejemajo rastline s koreninami in 
se prestavlja po rastlini po drugem 
sistemu skupaj z vodo s pomoč-
jo izhlapevanja vode skozi listne 
reže. Molekule vode so druga na 
drugo vezane z elektronskimi vez-
mi. Korenine sprejemajo vodo in v 
njej raztopljen kalcij. Voda pa se po 
rastlini potem premika zato, ker 
skozi reže tudi izhlapeva, te elek-
tronske vezi pa potem povzročajo, 
da toliko, kolikor je izhlapi, iz kore-
nin pride spet do listov. Z njo pride 
v normalnih vremenskih razme-
rah tudi dovolj kalcija. Vse skupaj 
dobro deluje, dokler ni prevroče, 
dokler sonce ne pripeka premoč-
no in predolgo čez dan, težave pa 
nastanejo tudi pri previsoki zračni 
vlagi. Ta se pogosto pojavlja v ra-
stlinjaku ali ko rastline pokrijemo 
z agrokopreno. Če je zračna vlaga 
zunaj rastline višja kakor v rastli-
ni, izhlapevanja ni. Ker torej kalcij 
potuje po rastlinah skupaj s temi 
vodnimi stolpci, se njegovo po-
manjkanje najprej pokaže na mla-
dih delih rastlin, na vršičkih listov. 
To je značilno za listavke – solato 
radič, endivijo … Pri plodovkah pa 
se pojavi še ena težava. Kalcij gre 
najprej v rastne vršičke, potem se 
spusti navzdol do listov, ki ga pot-
rebujejo največ. Če ga še kaj osta-
ne, gre v razvijajoče se plodove. 
Vročina, pomanjkanje vode v tleh 
ali nepravilno namakanje, ob tem 
pa še preveč dušika, ki je na razpo-
lago rastlinam, vse to preprečuje 
sprejem kalcija v rastlino. K vse-

mu temu dodatno prispeva tudi 
prekomerno gnojenje z gnojem ali 
drugimi organskimi gnojili. Rastli-
ne so še bolj žejne, vode pa ne mo-
rejo načrpati dovolj. Ponovno se to 
pozna tudi s pomanjkanjem kalcija. 

Kako opazimo, da 
rastlinam primanjkuje 
kalcij

Rastni vršički postajajo svetlej-
ši, svetle so tudi listne žile. Pri po-
manjkanju železa namreč listne 
žile ostajajo temne, pri pomanj-
kanju dušika pa postaja svetejša 
cela rastlina. Med listnimi žilami 
se pojavljajo nekroze – rjave pege 
razpadlega tkiva. Listni vršički so 
pogosto tudi ovenjeni, povešeni, 
enako listni robovi listavk. Najzna-
čilnejše pa so nekroze, črne (rjave, 
sive) lise na dnu plodov paradižni-
ka, pa tudi ob robovih plodov pa-
prike. Plodiči buč, bučk in drugih 
bučnic pa se sušijo od vrha proti 

peclju. Pogosto ljudje ta znamenja 
zamenjajo za bolezen in še po ne-
potrebnem in neučinkovito upora-
bljajo sredstva za varstvo rastlin.

Kaj narediti
Najprej je treba urediti pH povr-

šin, kislim dodate ustrezne priprav-
ke (najbolj priporočam mleti apne-
nec, ki nima izrazito negativnega 
vpliva na mikroorganizme v tleh). 
Ker na sprejem kalcija močno vpli-
va tudi dušik, mora biti njegova 
vsebnost v tleh uravnotežena, ne 
sme ga biti premalo niti preveč. 
Torej gnojenje z organskimi gnojili 
uskladite s potrebami rastlin. Pri 
gnojenju naj vas nikoli ne premami 
želja po višjem pridelku in dodaja-
nje za malo večji pridelek. A za to 
je letos že prepozno. 

Najpomembnejše je, da dovoli-
mo sadikam razviti dovolj gost, mo-
čan koreninski sistem. Tudi zdaj jim 
še lahko pomagate pri tem. Zemlja 

naj bo rahla, okopljite jih. Odstra-
nite vse načete plodove, saj le-ti 
samo slabijo rastlino. Nekateri ima-
te zelo nizke, kompaktne rastline 
(predvsem paprike), ki imajo veliko 
število cvetov. Odstranite odvečne 
cvetove. Rastline zalijte s pripravki, 
ki vsebujejo morske alge. To nare-
dite trikrat zapored na pet dni.

Predvsem pa je potrebno redno 
namakanje. Kljub velikim količi-
nam dežja pred kratkim se je zgor-
nja plast zemlje že osušila. Zato je 
bilo plodovke že treba namočiti. V 
rastlinjaku pa je to seveda redno 
opravilo. Namočite v globino, ne 
samo površinsko. Da bo dela vsaj 
nekaj manj, okoli plodovk namesti-
te zastirko, pokrijte tla. Ko bo res 
vroče, pa rastlinjake in tudi posev-
ke na prostem zasenčite.

Še o jajčnih lupinah
Mnogi so prepričani, da dajanje 

jajčnih lupin v jamice za sajenje plo-
dovk pomaga. Pa ni tako. Jajčne 
lupine so res sestavljene iz kalcija, 
a je v zelo velikih molekulah kalci-
jevega karbonata, ki ni dostopen 
rastlinam. Seveda je odlična hra-
na za mikroorganizme, a da bi ga 
rastlina lahko uporabila, se mora 
razgraditi. To pa traja tudi več 
mesecev. Zato pa si lahko jajčne 
lupine vseeno pripravimo tako, 
da bo kalcij postal topen v vodi in 
uporaben za rastline. Jajčne lupine 
zmeljemo z navadnim mlinčkom za 
kavo. Take hranimo na suhem. Ko 
je čas za uporabo kalcija, jih zmeša-
mo z alkoholnim kisom v razmerju 
1 : 1. Dve veliki žici take mešanice 
potrebujete za približno 5 l vode. 
V začetku se taka mešanica izred-
no peni, zato naj bo posoda precej 
velika. Razredčeno z vodo upo-
rabljajte zdaj še za zalivanje, ko 
pa bo zelo vroče, pa jo dajte tudi 
v škropilnico in z njo škropite po 
listih v bližini rastočih plodov, saj 
kalcij v vročini pogosto ne pride do 
plodov. 

Opozarjam pa vas, da z gnoje-
njem s kalcijem ne pretiravate. Je 
namreč antagonist kaliju. Rastline, 
ki jih boste preveč gnojili s kalci-
jem, bodo trpele pomanjkanje kali-
ja. Če vam plodovi paradižnika no-
čejo dozoreti, zgornji deli plodov 
ostajajo zeleni ali rumeni, stene 
plodov pa trde, potem se to pri vas 
že dogaja. Vedno velja, vse počne-
mo zmerno, po zdravi kmečki pa-
meti. Samo to zagotavlja zdrav in 
tudi kakovosten pridelek. 

Miša Pušenjak

Zeleni nasvet

V prehrani rastlin niso potrebni samo dušik, fosfor in kalijV prehrani rastlin niso potrebni samo dušik, fosfor in kalij
Čeprav sem o težavah, ki jih povzroča pomanjkanje kalcija, že velikokrat pisala, je vsako leto težav toliko, da 
se bom kalciju, težavam z njim in zakaj prihaja do njih, ponovno posvetila.

Foto: MP

Jajčne lupine niso rešitev za pomanjkanje kalcija v rastlini in na plodovih.

Foto: Pexels

Na vrtovih je potrebno redno namakanje. Kljub velikim količinam dežja pred kratkim se je zgornja plast zemlje že 
osušila. Zato je bilo plodovke že treba namočiti. V rastlinjaku pa je to seveda redno opravilo.

Foto: MP

Pomanjkanje kalcija je poleti pogost pojav v rastlinjakih in na prostem.

Domača lekarna

Jagode so tudi zdravilne

Jagode veljajo skorajda za rajski sadež, ki krade poglede s čudovito 
rdečo barvo in sladkastim vonjem, ki se mu je težko upreti. Pravzaprav 
sodijo skoraj med prve sadeže pozne pomladi ali ranega poletja in nas 
razveseljujejo vse do meseca julija ali še dlje, če imate mnogorodno 
vrsto. Jagode so odlične sveže, pa tudi tiste v pecivu, kompotih ali 
sadnih solatah. A tokrat pustimo recepte nekoliko ob strani in preve-
rimo, zakaj bi se morali z njimi čim večkrat sladkati, če le niste nanje 
alergični.

Jagode vsebujejo malo kalorij, so bogat vir vitamina C in izboljšujejo 
telesno odpornost. V kombinaciji z zeleno zelenjavo in rdečim mesom 
povečajo absorbcijo železa. Nepogrešljive so tudi v času diet in pri 
sladkornih bolnikih, saj imajo malo sladkorja in malo kalorij. Uživanje 
jagod naj bi pripomoglo tudi zdravju zob. Številni strokovnjaki so mne-
nja, da lahko z rednim uživanjem ohranjamo tudi naravno belino zob.

Foto: Pexels

Foto: Pexels

Zavirajo razvoj rakavih celic in blažijo bolečine
Znano je, da so v jagodah prisotne protivnetne snovi, ki 

pripomorejo k zaviranju vnetnih procesov, obenem pa blažijo 
tudi bolečine. Nepogrešljive so pri vnetjih, ki se pojavijo v ustih, 
študije pa so pokazale tudi, da so učinkovite pri zaviranju 
procesov, ki vodijo v artritis. 

Bogate so tudi s flavonoidi, ki v telesu napadajo in zavirajo 
pojav malignih celic, ki vodijo do nastanka rakavih obolenj. 
Zaradi prisotne fenolne kisline pa so učinkovite tudi pri blaženju 
alergijskih reakcij, a pri tem pozor – ne pri posameznikih, ki so 
preobčutljivi na jagode, maline in robide. 

Dokazano je tudi, da so bogate z antioksidanti, ki 
varujejo pred vplivi prostih radikalov. Prav zaradi tega 
pa so nepogrešljive tudi pri tretmajih za pomlajevanje. V 
tradicionalni medicini jagode med drugim priporočajo tudi za 
čiščenje prebavnega sistema, delovale pa naj bi tudi kot blag 
tonik za jetra in imele protibakterijske lastnosti.

Uravnavajo sladkor 
Jagode sicer vsebujejo precej sladkorja, a nedavno odkrita študija 

je pokazala, da krvavo rdeči sadeži v resnici blagodejno delujejo na 
količino sladkorja v krvi in jo lahko tudi zmanjšajo. V študiji so dokaza-
li, da zaužitih 130 gramov svežih jagod sladkorja ne zviša, temveč ga 
celo znatno zmanjša. Kljub vsemu se pred uživanjem, če ste sladkor-
ni bolnik, posvetujte z zdravnikom, vsekakor pa je dobro upoštevati 
zmernost. 

Večja absorbcija železa
V jagodah najdemo veliko vitamina C in K, pa tudi betakarotena, 

številne sadne kisline, folno kislino, železo, natrij, kalij, mangan in še bi 
lahko naštevali. Zaradi visokih vsebnosti vitamina C, ki je tudi naravni 
antioksidant, so zelo dobrodošle po obroku zelene zelenjave ali rde-
čega mesa, saj bodo pripomogle k lažji absorbciji železa. Zaradi tega 
so tudi nepogrešljive pri ljudeh, ki trpijo za slabokrvnostjo. 

Nepogrešljive pri dietah 
Jagode pogosto najdemo tudi v številnih dietah, saj so nepogrešlji-

va pomoč. Kljub sladkosti, ki jo premorejo, najdemo v 100 gramih zgolj 
od 27 do 30 kalorij. Prav tako pa vsebujejo še antociane, ki spodbujajo 
izgorevanje maščobnih oblog, ki so pogosta težava v predelu trebuha. 

Zoran Franc
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to bolj ko ne samo za turiste.
Peljal naju je do jezera Tonie Sap, 

kjer smo se vkrcali na ladjico in se 
šli peljat. To sicer ni bilo nekaj ne-
navadnega, ampak naš cilj je bilo 
mestece na vodi, ki je bilo na tem 
jezeru. Ljudje brez doma in razni 
priseljenci iz drugih delov Azije 
so se namreč zatekli k življenju na 
vodi, saj ni treba plačevati nobenih 
davkov in prispevkov. Že pogled od 
daleč je obetal zanimivo izkušnjo, 
najprej pa smo srečali en čolnič z 
materjo in dvema otrokoma. Kar 
debelo smo pogledali, ko je imel en 
pokavec okoli vratu slabe tri me-
tre dolgo vodno kačo. In ne samo 
to – po neuspešnem beračenju je 
malček začel kar trgati meso s kače 
in ga jesti. Mi smo samo gledali …

Mesto na vodi sestavlja ogromno 
raznovrstnih plovil, na katerih smo 

videli spalnice, dnevne sobe, pralni-
ce, igralnice in vse, kar ima človek 
doma. Najbolj fascinanten objekt 
pa je predstavljala cerkev na vodi. 
Veliko prebeglih Korejcev je namreč 
tudi kristjanov. Na koncu smo se us-
tavili še na plavajoči trgovini, kjer so 
v kletki prodajali tudi krokodile. Pre-
senečenj kar ni bilo konca. To bi še 
manjkalo, da bi si v najinem tuktuku 
na krilu vozila še krokodila …

Na poti nazaj smo se ustavili še 
na enem lotosovem polju in doži-
veli sončni zahod. Jon se je kot poz-
navalec svojega kraja res izkazal in 
prav žal mu je bilo, ko smo se ločili. 
Vozil naju je od štirih zjutraj pa do 
enajstih zvečer, zato sva mu dala še 
enkrat toliko napitnine, kot je zah-
teval plačila. In to je bila res tako 
smešna cena, da sva tudi njega mo-
rala povabiti še na sladoled.

KOLOFON
Izdajatelj: Družba za časopisno in radijsko dejavnost Radio-Tednik, d. o. o., Ptuj 

Direktor: Drago Slameršak

Odgovorna urednica: Simona Meznarič

Urednik športnih strani: Jože Mohorič

Novinarji: Mojca Zemljarič, Dženana Kmetec, Monika Horvat, Mojca Vtič, 

Senka Dreu, Estera Korošec

Fotoreporter: Črtomir Goznik 

Lektorica: Lea Skok Vaupotič

Tehnična redakcija in grafično oblikovanje: Slavko Ribarič, Daniel Rižner

Naročniška razmerja: Majda Šegula (02) 749-34-16  
Transakcijski račun: 04202-0000506665 pri Novi KBM, d. d.  
E-mail uredništva: tednik@radio-tednik.si, nabiralnik@radio-tednik.si 

Oglasno trženje: Marjana Pihler (02) 749-34-10

Sprejem oglasov po e-mailu: nabiralnik@radio-tednik.si 

Marketing: Bojana Čeh (02) 749-34-14, Marjana Gobec Dokl (02) 749-34-20, 
Patricija Majcen (02) 749-34-30, Megamarketing, d.o.o. (Ela Huzjan:  
(02) 749 34 27)

Internet: www.tednik.si, www.radio-ptuj.si

Naslov: Radio-Tednik Ptuj, p. p. 95, Osojnikova cesta 3, 2250 Ptuj; tel.: (02) 
749-34-10, faks: (02) 749-34-35. Štajerski tednik je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki ga je ustanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izhaja vsak torek in petek. 

Cena izvoda v torek je 1,90 EUR, cena izvoda v petek z revijo Stop je 2,20 
EUR. Celoletna naročnina: 205,88 EUR, za tujino v torek 182,45 EUR, v petek 
212,94 EUR. Nenaročenih fotografij in rokopisov ne vračamo in ne honoriramo. 

Tisk: Salomon, d. o. o. Davek na dodano vrednost je vračunan v ceno izvoda in 
se obračunava v skladu z  41. členom ZDDV-1L (Uradni list 72/2019).

Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in 
cigaret, prejme določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, 
časopisa ali križank. Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v 
točkah. Za vsak porabljen evro stranka pridobi eno točko. 

Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

AKCIJ - rt na zahodni obali Grčije, kjer sta Oktavijan in Agripa v pomorski bitki premagala Marka Antonija in Kleopatro, 
ITOH, Naoto - nekdanji japonski smučarski skakalec, TACIT - rimski zgodovinopisec

Je jopič iz grobe, tople volnene tkanine, ki 
je po navadi temno modre barve. V angle-
ščini se imenuje pea jacket ali pea coat, kar 
izhaja iz nizozemske besede pij, ki pomeni 
grobo, toplo volneno tkanino. V 19. stoletju 
je bil to težek, do bokov segajoč jopič z dvo-
rednim zapenjanjem, ki so ga nosili mor-
narji, ribiči in delavci. V 20. stoletju pa ga je 
Coco Chanel predstavila v svojih kolekcijah.

 Foto: Dani Zorko

Štajerski kuhar palmovih zvarkov

Pravijo, da je AngkorWat najlepši 
zjutraj ob vzhodu, kar je sicer res. 
Ne povedo pa, da ob tej isti uri tam 
čaka zagotovo najmanj tisoč ljudi, 
ki želijo uživati v jutranji romantiki, 
pri čemer so drug drugemu napo-
ti. Tako smo tudi mi trije opazova-
li pot sonca, ki se je dvigalo nad 
mogočne kamnite stavbe, nato pa 
smo počakali, da so se trume ljudi 
porazgubile med razvalinami. Ta-

čas smo se okrepčali z ne preveč 
dobro kavo, ki je sicer povzročila 
nenadno situacijo z iskanjem toa-
lete, kar pa smo k sreči hitro rešili.

Jon naju je še celo dopoldne vo-
zil po razvalinah templjev, ki jih je 
bilo preveč, da bi lahko vsakemu 
posvetil dovolj prostora v članku . 
Jona sva nahecala, da nama poka-
že še podeželje in peljal naju je do 
ene družine, ki je izdelovala dobri-

ne iz palmove tekočine. Pripravljali 
so palmovo olje, pecivo, sveče in 
celo palmovo vino. Z Jernejem sva 
se kar vklopila in pomoči pri delu 
so bili veseli. Vozili smo se med 
polji in njivami, kjer nama je Jon 
razlagal o pridelavi njihovih kultur 
in načinu življenja. Zanimalo naju 
je tudi, ali sami jedo različne žuž-
ke, podgane in druge nenavadne 
živalce, a nama je zatrdil, da imajo 

 Foto: Dani Zorko

Cerkev na vodi
 Foto: Dani Zorko

Notranjost domačije na vodi

 Foto: Dani Zorko

Sončni vzhod v Angkor Watu

Zjutraj naju je malo pred četrto pobral voznik tuktuka Jon, ki je doma uredil zade-
ve in se veselil služenja štajerskima knezoma. Njegov prijatelj Jeni mu je namreč 
do potankosti poročal, da mu je bilo z nama zelo fajn, zato si je tudi Jon upravičeno 
obetal enako obravnavo.

Piše: Dani Zorko � Po poteh in stranpoteh Azije

Mesto na vodi
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Nogometni klub Maribor se je po 
poročanju njihove spletne strani ok-
repil z Blažem Vrhovcem in Markom 
Strajnarjem. 

31-letni Vrhovec, ki je nazadnje 
igral za poljski Gornik Zabrze, se bo 
vrnil v Ljudski vrt, kjer je nastopal 
že med letoma 2016 in 2021, janu-
arja 2022 pa se je podal na Ciper k 
Anorthosisu. Vrhovec je za Maribor 
odigral 186 tekem in se devetkrat 
vpisal med strelce. Sodeloval je pri 
treh naslovih državnega prvaka, leta 

2017 pa je z vijoličastimi igral tudi v 
skupinskem delu lige prvakov. 

„Eden glavnih ciljev ob vrnitvi je, 
da skupaj vrnemo naslov, kamor 
sodi. To je nedvomno ena izmed 
osrednjih nalog že v prihodnji sezo-
ni,“ je za spletno stran dejal 31-letni 
vezist.

Maribor je okrepil tudi 19-letni 
Strajnar. Ta je za slovensko repre-
zentanco do 21 let odigral tri tekme, 
v minuli sezoni pa je za Domžale 
zbral 23 nastopov in se dvakrat vpi-

sal med strelce. Najbolje se najstnik 
znajde na levem bočnem položaju.

V nasprotno smer, torej iz Mari-
bora v Domžale, pa se seli levi krilni 
nogometaš Danijel Šturm, ki je bil v 
drugi polovici prejšnje sezone član 
Aluminija, za katerega je odigral 17 
tekem ter dosegel en gol in osem 
podaj. S Kidričani se je uvrstil v prvo 
ligo, v prihodnji sezoni pa bo igral ob 
Kamniški Bistrici.

Ob Šturmu bo iz štajerske prestol-
nice v Domžale odšel tudi 20-letni 
bočni branilec Belmin Bobarić.

Pri Mariboru so sporazumno pre-
kinili pogodbo tudi z Galom Gorena-
kom, ki je v minuli sezoni kot poso-
jen nogometaš za Aluminij odigral 
23 tekem in pustil dober vtis. Ali bo 
20-letni vezist tudi v naslednji sezoni 
igral v rdeče-belem dresu Aluminija, 
pa bo znano v kratkem. 

Že pred tem Maribor po izteku po-
godb ni podaljšal sodelovanja s tre-
mi Roki: vezistoma Kronavetrom in 
Maherjem ter napadalcem Sirkom.

JM, sta

Nogometaši Aluminija bodo v tem 
tednu začeli uvodna testiranja, nato 
pa tudi priprave na novo sezono 
2023/24, ki jo bodo po letu premora 
znova odigrali v 1. ligi. Med izbranci 
trenerja Roberta Pevnika pa ne bo 
več Lukasa Hempta. 

17-letnik (prag polnoletnosti bo 
prestopil septembra), ki je po priho-
du iz celjskega Šampiona zadnji dve 
sezoni igral v mladinskem moštvu 
Aluminija, je bil že večkrat priklju-
čen pripravam članskega moštva, 
podobno kot leto starejši Rok Scha-
ubach je igral na poziciji osrednjega 
branilca. V članskem moštvu Hempt 
svoje priložnosti še ni dočakal, zato 
pa je bil eden izstopajočih igralcev 
mladinskega moštva. Njegove igre 
je opazil tudi selektor reprezentance 
U-18 Anton Žlogar in pretekli mesec 
je mladinec debitiral v dresu z držav-
nim grbom na prijateljski tekmi z vr-
stniki iz BiH. 

Pričakovati bi bilo, da ima NK Alu-
minij vsaj s svojimi reprezentanti v ka-
tegorijah od U-17 (kadeti) naprej skle-
njene pogodbe, a očitno ni tako, saj so 
na spletni strani NK Domžale objavili, 
da je Lukas Hempt „zapustil Aluminij 
ob izteku sodelovanja in da je z Dom-
žalami podpisal triletno pogodbo“.

„V Aluminij sem prišel kot kadet in 
na obdobje, ki je za mano, sem zelo 

ponosen. V Kidričevem sem preživel 
dve prekrasni leti. Razvoj bom sedaj 
nadaljeval v najboljšem možnem 
okolju. Domžale so idealna prilož-
nost za mladega nogometaša, zato 
nisem okleval, ko se mi je ponudila 
priložnost za prihod,“ je ob podpisu 
pogodbe dejal 17-letni nogometaš, ki 
v višino meri več kot 190 cm.

Jože Mohorič

Novega slovenskega 
prvoligaša iz Kidričevega je 
v sezoni 2022/23 na igrišču 
zastopalo 25 igralcev, še šest 
jih je bilo vpisanih v uradni 
zapisnik tekem, a niso dobili 
svojih igralnih minut. Edini 
s popolno minutažo v ekipi 
Aluminija in celotni ligi je 
bil vratar Tibor Banić, ki 
je v celoti oddelal vseh 30 
prvenstvenih tekem sezone 
(v pokalnem tekmovanju 
je na vseh štirih branil Maj 
Pavli, op. a.). 

Na vseh tekmah je izmed šumar-
jev nastopil le še Daniel Mikolaj 
Skiba, a je bil večkrat zamenjan. 

Omenjenima sledita Nik Marinšek in 
Gašper Jovan, ki sta izpustila po eno 
tekmo, na dveh so manjkali Marko 
Brest, Tomislav Jagić in Tin Martić. 

Trener Robert Pevnik je v celotni 
sezoni zaupal podobnim igralcem, 
menjav v začetni enajsterici je bilo 
razmeroma malo – enostavno se je 
držal načela, da ekipe, ki zmaguje, 
pač ne menjuješ … Povprečna sta-
rost ekipe je bila le malo nad 22 let, 
s čimer je v dokaj razvojno usmerjeni 
2. ligi zasedala mesto v zlati sredini.

Da je napredovanje šumarjev v 1. 
ligo zasluženo, dokazujeta podatka, 
da je bil Aluminij z 58 doseženimi za-
detki najučinkovitejše moštvo lige 
(tri manj je dosegla Ilirija, šest manj 
pa Rogaška), na drugi strani pa jih je 
tudi prejel najmanj – 23 (povprečno 
0,77 na tekmo). 

Prvi mož ekipe Aluminija v strel-
skem smislu je bil ofenzivni vezist 
Nik Marinšek. Po številnih ocenah 
najboljši igralec lige je dosegel kar 
21 golov, ali v povprečju več kot 0,7 
na tekmo. Več golov od njega je za-
bil le izkušeni napadalec Ilirije Matej 
Poplatnik (letnik 1992), ki je v polno 
meril 24-krat. Ker je zaigral na 24 tek-
mah, je njegovo povprečje golov na 
tekmo zelo lahko izračunati ...

Strelci za Aluminij 
(58 zadetkov): 

21 zadetkov: Nik Marinšek; 9 
zadetkov: Daniel Mikolaj Skiba; 5 
zadetkov: Marko Brest, Jakov Katu-
ša; 4 zadetki: Marko Josip Čavara, 
Tin Martić; 3 zadetki: Rok Frešer; 
2 zadetka: Andraž Borovnik, Luka 
Koblar; 1 zadetek: Tim Ciganović, 
Gašper Jovan in Tomislav Jagić.

Najboljši strelci lige: 
24 zadetkov: Matej Poplatnik 

(Ilirija 1911); 21 zadetkov: Nik Marin-
šek (Aluminij); 14 zadetkov: Bamba 
Susso (Vitanest Bilje); 12 zadetkov: 
Nejc Gradišar (Rogaška); 11 zadet-
kov: Gal Grobelnik (Beltinci), Dejan 
Djermanović (Ilirija 1911), Filip Kosić 
(Rudar Velenje); 10 zadetkov: Dino 
Kapitanović (Krka), Gašper Černe 

(Roltek Dob), Stjepan Oštrek (Naf-
ta 1903); 9 zadetkov: Tai Matea Pa-
nić (Bistrica, Jadran Dekani), Marko 
Nunić (Primorje), Matic Marcius 
(Krka, Rogaška), Daniel Mikolaj Ski-
ba (Aluminij) ...

Jože Mohorič

Minutaža igralcev Aluminija 
v sezoni 2022/23:
Tibor Banić 2700 30
Nik Marinšek 2494 29
Tomislav Jagić 2476 28
Tin Martić 2440 28
Gašper Jovan 2275 29
Daniel Mikolaj Skiba 2219 30
Marko Brest 2153 28
Luka Koblar 2129 25
Rok Frešer 1579 26
Hrvoje Crnčec 1368 19
Gal Gorenak 1149 23
Rok Schaubach 1141 17
Jakov Katuša 1121 24
Andraž Borovnik 747 19
Danijel Šturm 741 12
Sandro Zukić 703 9
Marko Josip Čavara 573 10
Matija Munić 570 21
Jaka Bizjak 498 12
Lovro Grajfoner 238 8
Žan Baskera 224 19
Tim Ciganović 47 7
Luka Marković 43 3
Nejc Medved 33 9
Tai Kmetec 14 3
Leo Čeh -
Anej Dukarić -
Lukas Hempt -
Maj Pavli -
Nana Kofi Babil -
Gašper Pečnik -

AtletikaAtletika
V Kranju zmage favoritov, V Kranju zmage favoritov, 
tudi Čurina Prapotnikatudi Čurina Prapotnika

Stran 14Stran 14
Evropske igreEvropske igre
Na Poljsko kar 137 slovenskih Na Poljsko kar 137 slovenskih 
športnikovšportnikov

Stran 15Stran 15

NogometNogomet
Pokazali, da so na Pokazali, da so na 
pravi poti pravi poti 

Stran 15Stran 15
NogometNogomet
V dobrem vzdušju najboljšim V dobrem vzdušju najboljšim 
podelili zaslužene pokalepodelili zaslužene pokale

Stran 15Stran 15

Urednik športnih strani: 
Jože Mohorič. 
Sodelavci: 
David Breznik, Uroš Krstič, 
Niko Šoštarič, Simeon Gönc, 
Franc Slodnjak, 
Silva Razlag,
Črtomir Goznik.

E-mail: sport@radio-tednik.si

Brest znova med Ačimovičevimi izbranci
Slovenska nogometna reprezentanca do 21 let bo v torek, 20. junija, 

v Nacionalnem nogometnem centru Brdo odigrala prijateljsko tekmo s 
Finsko. Selektor Milenko Aćimović igralce pričakuje 16. junija v Kranjski 
Gori, kjer bodo tudi trenirali.

Na seznamu selektorja so se znova znašli nekateri igralci iz našega 
okolja, in sicer Marko Brest (Aluminij), Vid Koderman (Koper), Žan 
Jevšenak (Benfi ca) in David Flakus Bosilj (Bravo). 

E-mail: sport@radio-tednik.si

Foto: Črtomir Goznik

Tibor Banić (Aluminij) je v celoti oddelal vse prvenstvene tekme 
Aluminija v sezoni 2022/23. 

Foto: Črtomir Goznik

Nik Marinšek je dosegel več kot tretjino zadetkov Aluminija. 

Foto: Črtomir Goznik

Danijel Šturm bo Kidričevo v naslednji sezoni zamenjal za Domžale. 
Foto: Črtomir Goznik

Lukas Hempt je iz Aluminija prestopil v Domžale. 

Nogomet � NK Aluminij

Marinšek s popolno strelsko 
formo, Banić s popolno minutažo

Nogomet

Pestro na relaciji Maribor–Domžale
Nogomet

Za reprezentanco debitiral kot član 
Aluminija, nato brezplačno v Domžale ...

Zanimivosti:
- več tekem v sezoni so zmagali gostje kot domačini (37 % – 36 %)
- povprečno golov na tekmo: 2,8
- najdaljša serija neporaženosti: Rogaška – 15 tekem (od 4. do 18. kro-

ga)
- naj menjava: Tomi Gobec (Rogaška) je s klopi vstopil na 26 tekmah
- največ gledalcev je bilo na tekmah Beltincev (11.000), sledijo Bistrica 

(9.700), Rogaška in Nafta (8.500), Aluminij (7.500) ...
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Maja Bedrač in Taja Pučko v član-
ski ter Maja Kostanjevec v mlajši 
mladinski konkurenci. Bedračeva 
se je v dveh disciplinah zavihtela na 
stopničke, v teku na 100 metrov z 
ovirami je bila druga, v metu diska 
pa tretja. Po mednarodnih tablicah 
je več vreden izid v teku z ovirami – 
1.031 točk –, kar je bil deveti dosežek 
med dekleti. Največ šteje izid Agate 
Zupin v teku na 400 metrov z ovira-
mi – 1.117 točk. 

Taja Pučko se je v troskoku uvr-
stila na 4. mesto, Maja Kostanjevec 
pa na drugo v teku na 100 metrov z 
ovirami (14,57 s). 

- 100 m ovire (ž): 1. Lana Andolšek 
(Kranj) 13,37 s, 2. Maja Bedrač (Ptuj) 
13,90 s, 3. Hajdi Izabella Navodnik (S. 
Gradec) 13,94 s;

- kopje: 1. Žana Sovdat (Posočje) 
43,53, 2. Eva Boltežar (Kranj) 39,09, 
3. Maja Bedrač (Ptuj) 37,50 … 5. Nina 
Kirič (Ptuj) 32,55 m;

- troskok: 1. Eva Pepelnak (Kladi-
var) 13,27 m, 2. Neja Omanović (Ra-
dovljica) 12,44, 3. Viktoria Ruskakovc 

(Slovaška) 11,97, 4. Taja Pučko (Ptuj) 
11,55 m;

sta, JM

torek � 13. junija 2023Šport, šport mladih14

29. Mednarodni atletski miting Kranj 2023 
»Memorial Vučko«

V Kranju je na začetku meseca potekal velik mednarodni miting, na 
katerem je v vseh starostnih kategorijah, od članov do U-12, nastopilo 
več kot 900 atletov in atletinj. Izmed zasedbe AK Ptuj je najboljši re-
zultat zabeležil Andraž Rajher, ki je zmagal v metu diska med mlajšimi 
mladinci. Na stopničke se je prebil tudi Andraž Petrovič v teku na 100 m.

Rezultati atletov AK Ptuj, mlajši mladinci:
disk (1,5 kg): 1. Andraž Rajher (49,97 m)
100 m (m): 3. Andraž Petrovič (11,30 s), 7. Timi Tušek;
300 m (ž): 14. Zala Kramberger
100 m (ž): 15. Zala Kramberger
Pionirji U-16:
600 m: 9. Nik Stajnko
300 m: 13. Paskal Rihtarič 
300 m: 38. Ula Meglič
100 m: 62. Ula Meglič

Kranj je bil po mitingih na Ptuju 
in v Slovenski Bistrici tretje zbira-
lišče atletov v Mednarodni atletski 
ligi (MAL). Organizator je bil Atlet-
ski klub Mass, ki je zaradi prenove 
objekta v Ljubljani svoj tradicionalni 
miting, ki je letos sovpadal s 100-le-
tnico kluba in atletike v Ljubljani, 
priredil v gorenjski prestolnici. Re-
prezentanti so dobro opravili svoje 
naloge.

Prva je vlogo favoritinje na MAL 
Telekom Slovenije v teku na 400 m 
z ovirami potrdila Agata Zupin, ki je 
bila na generalki pred evropskimi 
igrami na Poljskem zadovoljna z do-
sežkom 56,79, ne pa tudi s tehnično 
izvedbo teka.

Brez prave konkurence je bila tudi 
Petja Klojčnik v teku na 800 m, z 
2:06,90 je tekmice prehitela za 10 se-
kund in več. Njeno usodo je kasneje 
v teku na 1500 m ob zmagi z dosež-
kom 4:14,66 delila Maruša Mišmaš 
Zrimšek.

Prepričal je tudi Blaž Zupančič 
v suvanju krogle. Orodje je zalučal 
19,22 metra daleč, 70 cm manj od 
osebnega rekorda. V teku na 800 
m je Žiga Jan z 1:50,75 v napetem 
dvoboju v fi nišu premagal Anžeta 
Svita Požgaja (AADS). Ločilo ju je 15 
stotink sekunde. Robert Renner je s 
5,40 m dobil skok s palico.

Napet boj se je obetal v skoku v 
daljino. Na koncu se je zmage s 742 
cm veselil Tan Černigoj, ki je omenje-
no daljavo dosegel v obeh zadnjih 
skokih. Dino Subašić je zaostal devet 
centimetrov. Jan Luxa je s 15,63 m 
dobil troskok.

Tekma se je po tradiciji končala 
z memorialno disciplino Matica Šu-
šteršiča in Patrika Cvetana, teku na 
100 metrov. V hladnem vremenu je 
bil na 18. izvedbi po pričakovanjih 
najboljši ta čas najhitrejši Slovenec 
Anej Čurin Prapotnik. Član Atlet-
skega kluba Ptuj je bil z rezulta-
tom 10,45 s najhitrejši že v kvalifi-
kacijah, v finalu je še nekaj dodal 
in kljub vetru v prsi odtekel izid 
10,39 s. To je le desetinko slabše 
od osebnega rekorda, ki ga je pred 

tedni dosegel na Ptuju (10,29). 
Anejev izid je bil po mednarodnih 

atletskih tablicah vreden 1.076 točk, 
večjo težo je imel le še rezultat Ro-
berta Rennerja (MASS) v skoku ob 
palici – rezultat 5,40 metra je vreden 
1.102 točki. 

- 100 m (m): 1. Enej Čurin Prapotnik 
(Ptuj) 10,39, 2. Jernej Gumilar (Mass) 
10,69 s, 3. Žiga Benko (Kladivar) 
10,74 s

Ob Aneju so v Kranju nastopile še 
tri članice ptujskega kluba, in sicer 

Na tretjih evropskih igrah, 
ki bodo potekale med 21. 
junijem in 2. julijem, bo 
nastopilo kar 137 slovenskih 
športnikov, ki se bodo 
pomerili v 19 športnih 
panogah. Glavno mesto 
tekmovanja bo Krakov, 
sicer pa bodo prizorišča po 
vsej Poljski, nastopili bodo 
tudi smučarski skakalci v 
Zakopanah.

Skupaj bo tekmovalo 7.300 
športnikov in športnic iz 48 držav v 
29 športnih panogah. Na igrah bo 
iz Slovenije skupaj s spremstvom, 
trenerji in drugimi odšla 214-članska 

reprezentanca, najštevilčnejša bo 
atletska, med 54 člani je 38 atletinj 
in atletov ter štiri rezerve, v ekipi 
je tudi svetovni prvak v metu diska 
Kristjan Čeh.

Atleti se bodo merili na ekipnem 
evropskem prvenstvu v Chorzovu in 
bodo lahko lovili norme za olimpi-
jske igre v Parizu. Za številne panoge 
bodo tekme na Poljskem štele za 
evropska prvenstva in tudi za kvali-
fi kacije za OI v francoski prestolnici.

“Z veseljem pospremimo na EI 
tako močno in številčno reprezen-
tanco. Napovedi so zelo nehvaležne, 
ampak ob popolni reprezentanci v 
atletiki, kjer bo šlo sicer za ekipno 
tekmovanje, in reprezentanci A v 
smučarskih skokih je v ekipi še ve-
liko zelo uspešnih posameznikov 

in posameznic. Mislim, da bo ekipa 
nastopila uspešno,” je na predstavit-
vi slovenske reprezentance v Ljublja-
ni povedal namestnik generalnega 
sekretarja Olimpijskega komiteja 
Slovenije Uroš Mohorič.

Vodja reprezentance Borut Kolar-
ič je dejal, da bo velik izziv predstavl-
jala logistika, saj so prizorišča zelo 
razpršena. Olimpijske panoge na 
EI bodo potekale v devetih poljskih 
mestih, odprtje in zaključek pa bosta 
v Krakovu, ki bo tudi središče doga-
janja, tam bo tudi športna vas.

Prve evropske igre so bile organi-
zirane v Bakuju v Azerbajdžanu leta 
2015, leta 2019 pa druge v Minsku v 
Belorusiji. Tam je v 12 športnih pan-
ogah Slovenijo zastopalo 72 tekmov-
alk in tekmovalcev. Končni izkupiček 
Slovenije na igrah so bile štiri zlate in 
po ena srebrna ter bronasta kolajna.

Zlato so osvojile judoistka Klara 
Apotekar, atletinja Maja Mihalinec, 
lokostrelka Toja Ellison in telovadka 
Teja Belak, srebro Tjaša Ristić, bron 
pa judoistka Maruša Štangar. Na 
lestvici kolajn je Slovenija končala 
na 14. mestu, najboljša je bila Rusija 
pred Belorusijo in Ukrajino.

sta

Maribor bo med 23. in 29. 
julijem gostil Olimpijski 
festival evropske mladine 
(OFEM), na katerem bo 
nastopilo več kot 3.600 
športnic in športnikov, ki 
se bodo za odličja borili 
v 11 športnih panogah. 
Prvič v zgodovini festivala 
bodo izvedena tekmovanja 
v rolkanju, gorskem 
kolesarstvu in košarki 3x3. 
Ostale panoge so športna 
gimnastika, atletika, 
cestno kolesarstvo, rokomet, 
judo, plavanje, tenis in 
odbojka.

Pred dnevi je v Maribor iz Rima 
prispel plamen miru za OFEM. V ime-
nu slovenskih športnikov je baklo od 
župana Saše Arsenoviča prevzela 
smučarka Ilka Štuhec in jo ponesla 
na zabavno druženje v Ljudski vrt. 
Bakla bo v prihodnjih tednih potova-
la po več krajih in šolah.

Plamen miru so prižgali v Rimu, 
nato pa ga je prevzel organizacijski 
odbor OFEM v Mariboru. Predsednik 
Evropskega olimpijskega komite-
ja (EOC) Spiros Capralos je ob tem 
izročil predsedniku Olimpijskega 
komiteja Slovenije Franju Bobincu 
in županu Arsenoviču tudi oljko kot 
simbol miru.

Do začetka OFEM bo po napove-
dih organizatorjev obiskala 28 ob-
čin in 18 osnovnih šol, prisotna pa 
bo tudi na številnih dogodkih. Tako 
naj bi širila sporočilo miru, upanja in 
združevanja ljudi različnih narodov, 
kultur, jezikov in tradicij.

„To je začetek tekmovanja na 
simbolični ravni,“ je ob predaji bakle 

na sedežu Mestne občine Maribor 
povedal župan Arsenovič. »Bakla 
širi olimpijski duh in upamo, da bo ta 
duh v času, ko imamo v Evropi vojno, 
pomagal pri tkanju prijateljstev in 
preprečevanju vojaških spopadov,« 
je dodal.

Poudaril je, da velja OFEM za 
največji športni dogodek za mla-
de športnike med 14. in 18. letom 
starosti, na katerem so začeli svo-
jo mednarodno tekmovalno pot 
številni uspešni športniki. »V Ma-
riboru bomo gostili 48 državnih 

reprezentanc najboljših mladih 
športnikov in morda bodo nekate-
ri izmed njih že prihodnje leto na-
stopali na pravih olimpijskih igrah 
v Parizu. V Mariboru bomo torej 
gledali zvezde prihodnosti,“ je še 
povedal župan.

Kot mlada športnica je na Ofemu, 
a v zimski izvedbi, nast�pila tudi Ilka 
Štuhec. »Upam, da bo tudi Ofem v 
Mariboru začel čim več vrhunskih 
športnih poti,« je dejala ob koncertu 
na ploščadi pred Ljudskim vrtom.

sta

Atletika � MAL Telekom Slovenije

V Kranju zmage favoritov, 
tudi Čurina Prapotnika

Evropske igre na Poljskem

Kar 137 slovenskih športnikov na EI 
na Poljskem v 19 športnih panogah

Olimpijski festival evropske mladine v Mariboru

Plamen miru na poti po slovenskih 
krajih in šolah

Foto: Peter Kastelic / AZS

Maja Bedrač (AK Ptuj) je v teku na 100 metrov z ovirami stopila 
na drugo stopničko. 

Štirje atleti in 
strelka

Iz Spodnjega Podravja bodo 
na igrah nastopili atleti Kristjan 
Čeh (disk), Anej Čurin Prapot-
nik (100 m, štirikrat 100 m), 
Maja Bedrač (daljina), Veron-
ika Domjan (disk, krogla – vsi 
Atletski klub Ptuj) in strelka 
Urška Kuharič (puška 50 trojni 
položaj, posamično in ekipno – 
SD Kovinar Ormož).

Foto: Črtomir Goznik

Veronika Domjan (AK Ptuj)

Foto: Peter Kastelic / AZS

Anej Čurin Prapotnik (AK Ptuj) je zmagal v teku na 100 metrov. 



Štajerski TEDNIK torek, 13. 6. 2023     COLOR CMYK stran 15

V končani sezoni 2022/23 so 
nogometaši Drave osvojili 
končno 2. mesto, za Dravinjo 
iz Slovenskih Konjic so na 
koncu zaostali za dve točki 
(51 - 49). Za napredovanje, 
ki so si ga v klubu potihoma 
želeli, je bil usoden 
rezultatsko slabši jesenski 
del, po katerem so dravaši na 
7. mestu za vodilno Dravinjo 
zaostajali velikih devet točk 
(30 – 21). V zaključku sezone 
so Ptujčani vpisali sedem 
zaporednih zmag, kar je 
bil najdaljši zmagovalni 
niz katerega koli moštva v 
celotni sezoni 3. SNL – vzhod.

Medobčinska nogometna 
zveza Ptuj je za gostitelja 
zaključne prireditve ob 
koncu tekmovalne sezone 
2022/23 izbrala Nogometni 
klub Podvinci. V programu 
sta bili dve tekmi in podelitev 
pokalov ter praktičnih 
nagrad – nogometnih žog. 
Dogodek je v petek popoldan 
in zvečer v Podvince privabil 
kar nekaj gledalcev in 
ljubiteljev nogometa, ki so 
skupaj postavili piko na i 
minuli tekmovalni sezoni. 

„Po minulih nekoliko okrnjenih 
sezonah zaradi epidemije koronavi-
rusa je bila sezona 2022/23 odigrana 
popolnoma v skladu s tekmovalnimi 
propozicijami. Tekme v vseh treh 
članskih ligah so bile zelo dobre in 
zanimive, razen v 1. razredu so bor-
be za prvo mesto potekale praktično 
do zadnjega kroga. Na koncu je v Su-

per ligi po mojem mnenju zasluženo 
prvak Hajdina, ki se je s tem uvrstila 
v 3. ligo vzhod. V 1. razredu MNZ Ptuj 
so prvaki suvereno postali igralci 
Ormoža. Zanje lahko rečem, da se 
vidi, da so postali zelo organizirana 
nogometna sredina. V 2. razredu so 
zmagali nogometaši Dornave, ki je 
tradicionalno dobra ekipa. V zadnjih 
letih so sicer imeli v nekaj krize, a se 
sedaj ponovno postavljajo na noge 
in zasluženo napredujejo v višji rang 
tekmovanja. Izpostavil bi tudi dobro 
delo s številnimi mlajšimi selekcija-
mi, kar jim prinaša tudi dobre rezul-
tate,“ je dejal predsednik MNZ Ptuj 
Stanko Glažar in nadaljeval: „Ob tem 
pa naši klubi ne nastopajo samo pod 
okriljem MNZ Ptuj, ampak nekateri 
tekmujejo v višjih ligah pod okriljem 
Nogometne zveze Slovenije. Tu bi 
pohvalil Aluminij, ki mu je uspel po-
novni preboj v Prvo ligo Telemach, 
kar je za naše območje velik uspeh. 
Za uspešno bi ocenil tudi nastope 
petih naših klubov v 3. ligi vzhod. 
Ne nazadnje bi dodal še to, da se 
na našem območju ponovno obuja 

tudi ženski nogomet. Z našimi klubi 
in nogometnim dogajanjem v sezoni 
2022/2023 smo zares zadovoljni.«

Predsednik MNZ Ptuj je s pred-
stavniki vodstva pod šotorom v 
Podvincih podelil pokale za minulo 
tekmovalno sezono najuspešnejšim 
ekipam in strelcem, ob tem pa so 
ekipe, ki so najbolj spoštovale pra-
vila igre za fair play, prejele žoge. V 
vseh starostnih kategorijah so pode-
lili številne pokale, najpomembnejše 

tri so prejeli Dornava Digitalpartner.
si za zmago v 2. razredu MNZ Ptuj, 
Ormož za zmago v 1. razredu MNZ 
Ptuj in Hajdina za zmago v Super 
ligi. Ob tej priložnosti so predali tudi 
posebno plaketo Nogometne zveze 
Slovenije Nogometnemu klubu Gra-
jena, ki je lani praznoval 50 let delo-
vanja. 

Matej Pal, kapetan NK Hajdina: 
„Po reorganizaciji kluba in novem 
vodstvu smo imeli visoko postavljen 

cilj. Ta je bil osvojitev prvega mesta 
v Super ligi, kar nam je tudi uspelo 
z dobrim mladim in starejšim do-
mačim kadrom. Nismo sicer dosegli 
osemnajstih zmag, ampak dvanajst, 
temu smo dodali še dva neodločena 
rezultata, kar je bilo na koncu dovolj 
za prvo mesto.“

Teo Prapotnik, kapetan NK Or-
mož: „Do prvega mesta smo prišli 
z dobrim trenerjem, pravim pristo-
pom in uspešnimi igrami. Celotno 
sezono v 1. razredu MNZ Ptuj smo 
odigrali suvereno, saj smo nanizali 
šestnajst zmag in en neodločen re-
zultat. Ta neodločen rezultat je prišel 
v predzadnjem krogu proti Prager-
skemu, a ta ni odločal več o ničemer, 
saj smo že pet krogov pred koncem 
postali prvaki. V zadnjem krogu smo 
iztisnili iz sebe zadnje atome moči in 
z zmago zaključili zares uspešno tek-
movalno sezono.“

Aljoša Mar, kapetan NK Dornava 
Digitalpartner.si: „Odkar smo na 
novo ustanovili ekipo, smo si želeli, 
da bi počasi napredovali v ligo višje. 
Pred to sezono smo zbrali dobro 

ekipo in smo si z njo zadali za cilj, da 
postanemo prvaki. To nam je tudi us-
pelo, saj smo skozi celotno sezono 
igrali zares dobro in smo zasluženo 
prišli do prvega mesta.“

David Breznik

Prejemniki nagrad:
Super liga

- prvak: NK Hajdina
- najboljša strelca: Vojko Tominc 

(Grajena), Klemen Zlatnik (Gorišni-
ca) – po 19 zadetkov

1. razred MNZ Ptuj
- prvak: NK Ormož
- najboljši strelec: Luka Kirič (Or-

mož) – 32 zadetkov

2. razred MNZ Ptuj
- prvak: Dornava Digitalpartner.si
- najboljši strelec: Mitja Zagoršek 

(Dornava Digitalpartner.si) – 12 za-
detkov

Mladina
- prvak: NK Golgeter Hajdina
- najboljši strelec: Aljaž Verlak 

(Golgeter Hajdina) – 18 zadetkov

Kadeti
- prvak: NK Podvinci
- najboljši strelec: Anej Kolednik 

(Korant Stojnci) – 20 zadetkov

Starejši dečki 1. razred
- prvak: NK Aluminij
- najboljši strelec: Tine Gorše (Alu-

minij) – 22 zadetkov

Starejši dečki 2. razred
- prvak: NK Grajena
- najboljši strelec: Nik Belčić (Gra-

jena) – 42 zadetkov

Mlajši dečki 1. razred
- prvak: NK Aha Emmi Bistrica
Mlajši dečki 2. razred
- prvaki: NK Apače

Veterani 35
- prvak: NK Podvinci
- najboljši strelec veterani 35 

vzhod: Andrej Trunk (Dornava) – 11 
zadetkov

- najboljši strelec veterani 35 za-
hod: Denis Hajnc (Pragersko) – 16 
zadetkov

Veterani 40:
- prvaki: NK Videm
- najboljši strelec: Cveto Kosernik 

(Videm) – 15 zadetkov

3. SNL - vzhod, najboljši strelci
20 zadetkov: Robert Kurež (Bosch Bračič Videm), Žan Ramšak (Dravinja); 

17 zadetkov: Jan Ziko Zajko (Podvinci); 16 zadetkov: Nejc Pipenbaher (Rače); 
14 zadetkov: Tilen Ketiš (Avto Rajh Ljutomer); 11 zadetkov: Gregor Predikaka 
(Zavrč), Klemen Mlakar (Drava Ptuj), Borna Radovanić, Urban Lipec (oba Bre-
žice); 10 zadetkov: Marcel Blaj (Drava Ptuj), Rok Zorko (Zavrč), Anej Polak, 
Nick Hanik Horvat (oba Premium Dobrovce), Nik Pušnik, Michael Rakar (oba 
Šampion), Žiga Čakš (Dravinja) …

Nekateri statistični kazalniki, v katerih je Drava izstopala v 
sezoni 2022/23:

Zaporedne zmage Drava Ptuj 7 (od 20. do 26. kroga)
Zaporedni remiji Drava Ptuj 5 (od 3. do 7. kroga)
Brez poraza Drava Ptuj 8 (od 1. do 8. kroga)

Najboljši strelci članskih lig MNZ Ptuj:
- super liga: 19 zadetkov: Vojko Tominc (Grajena ANpro), Klemen Zlatnik 

(Gorišnica); 15 zadetkov: Klemen Jakl (Središče); 14 zadetkov: Timotej Petek 
(Hajdina); 12 zadetkov: Tomi Štumberger (Apače), Silvo Meznarič (Stojnci), 
Miha Topič (Boč Poljčane); 11 zadetkov: Blaž Jazbec (Hajdina); 10 zadetkov: 
Tadej Rozman (Gerečja vas) …

1. liga MNZ Ptuj: 32 zadetkov: Luka Kirič; 14 zadetkov: Nik Prapotnik (oba 
Ormož); 12 zadetkov: Nejc Jeršič (Pragersko); 10 zadetkov: Žan Šuen (Or-
mož), Samo Šimenko (Skorba), Aleksander Grašič (Makole Bar Miha); 9 za-
detkov: Gal Žirovnik (Rogoznica), Gregor Ravnjak (Pragersko); 8 zadetkov: 
Denis Hajnc (Pragersko) …

2. liga MNZ Ptuj: 12 zadetkov: Mitja Zagoršek (Dornava Digitalpartner.si); 
11 zadetkov: Aleš Leskovar (Oplotnica Senčila Senica); 10 zadetkov: Timotej 
Krajnc (Leskovec); 9 zadetkov: Vito Popović (Dornava Digitalpartner.si); 6 
zadetkov: Aljoša Mar (Dornava Digitalpartner.si) ...
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Nogomet � Drava Ptuj, 3. SNL - vzhod

Pokazali, da so na pravi poti

Nogomet � Zaključna prireditev MNZ Ptuj po sezoni 2022/23

V dobrem vzdušju najboljšim podelili zaslužene pokale

Foto: Črtomir Goznik

Simon Dvoršak: „Fantje so potrebovali nekaj časa, da so začeli zaupati v novosti, kar pa se je zgodilo 
zelo hitro. Ravno zaradi tega vem, da je ta ekipa lahko še veliko boljša.“

Foto: Črtomir Goznik

Nagrajenci na zaključni prireditvi MNZ Ptuj

„Dokler smo še lahko upali na 
1. mesto, torej do zadnjega kroga, 
nismo ničesar prepuščali naključju, 
ampak je za vse v klubu veljala po-
polna mobilizacija. Igralci so v za-
ključku s serijo zmag dokazali, da 
so 'iz pravega testa' in da se lahko 
zanesemo nanje. Omeniti moram 
tudi vedno večji obisk navijačev in 
energijo, ki se počasi ustvarja ok-
rog kluba – to mi je izjemno všeč 
in sem ponosen, da sem del tega 
procesa. Še vedno pa trdim, da 
imata Drava in mesto Ptuj izjemen 
potencial za razvoj nogometa,“ je 
v uvodu povedal Simon Dvoršak, 
trener Drave. 

Ekipo ste prevzeli v zimskem pre-
moru (prej je bil trener Aleš Čeh, 
op. a.), nato pa ste kaj hitro začeli 
zmanjševati zaostanek za ekipami 
pred vami. 

S. Dvoršak: „Iskreno moram 
povedati, da niti sam nisem priča-
koval, da bomo tako hitro začeli 
ustvarjati dobre rezultate. Igralci 
so izredno hitro sprejeli model 
igre in zahteve, ki smo jih posle-
dično postavili pred njih. Določeni 
elementi v igri so bili že zelo dobri, 
morda smo celo prehitevali zastav-
ljeno časovnico. Ne gre pozabiti, 
da je bila ekipa zelo mlada in da 
se je morala prilagoditi na povsem 
drugačen način dela in razumeva-
nja nogometne igre, kar še zdaleč 
ni enostavno. Morda se še ne za-
vedamo dovolj, a določeni temelji 
so že postavljeni. Prav iz tega vidi-
ka mi je zelo žal, da nam ni uspelo 
že letos osvojiti 1. mesta, saj sem 
prepričan, da bi že s to ekipo bili 
zelo konkurenčni tudi v 2. ligi.“

Omenili ste mladost igralcev, na 
katerih je možno postaviti zelo tr-
dne temelje. 

S. Dvoršak: „Pozimi so mi mnogi 
govorili, da s tem 'otroškim vrtcem' 
nimamo nobenih možnosti, a so fan-
tje dokazali, da so sposobni spremi-
njati navade. Večina trenerjev name-
nja veliko pozornosti taktično-teh-
ničnim elementom v igri, s čimer se 
seveda strinjam, a navade so tiste, ki 
delajo razliko. Ti fantje to razumejo 
in imajo velik potencial, saj odlično 
delujejo kot ekipa in v slačilnici vlada 
izjemna energija. Ekipa je tista, ki po-
tem izpostavi posameznike, enkrat 
enega, drugič drugega … 

Ob energiji bi omenil še strokovno 
delo v celotnem klubu, dobro ko-
munikacijo med vsemi strukturami 
v klubu – zato je tudi bilo spomladi 
možno narediti takšen rezultat. Če 
bi bilo na voljo še nekaj krogov, bi 
zagotovo uspeli, saj je ekipa rasla 
iz tedna v teden. Na koncu so odlo-
čale tudi minute; najbolj me boli iz-
gubljena zmaga na tekmi z Račami 
(1:1, Rače so izenačile v 87. minuti, 
op. a.). A takšen je nogomet, enkrat 
ti da, drugič odvzame. Najbolj po-
membno pa je, da smo pokazali, da 
smo na pravi poti.“

Vtis je, da vse v klubu 'štima', kan-
ček grenkega priokusa je le zaradi 

nenapredovanja.
S. Dvoršak: „Ko smo se pozimi 

pogovarjali z vodstvom kluba in sem 
prevzemal funkcijo trenerja v Dravi, 
sem imel ambicijo napadati 1. mesto 
in zmagati na čim več tekmah. Zave-
dal sem se, da bo to težko, ker je bila 
ekipa glede na jesenski del vendarle 
spremenjena, bilo je nekaj novincev, 
za reorganizacijo moštva pa je po-
treben čas. To se je tudi pokazalo 
za upravičeno, saj smo začeli v stilu 
toplo-hladno. Fantje so potrebovali 
nekaj časa, da so začeli zaupati v no-
vosti, kar pa se je zgodilo zelo hitro. 
Ravno zaradi tega vem, da je ta eki-
pa lahko še veliko boljša.“

Kakšni bodo vaši naslednji koraki?
S. Dvoršak: „Zdaj bomo opravili 

analizo, jo mirno prespali, nato pa 
bomo sedli za skupno mizo. Načelni 
dogovor o nadaljnjem sodelovanju 
obstaja, ampak moramo zadeve na-
tančno defi nirati. Glede igralcev bi si 
zagotovo želel, da ostanejo skupaj, 
želja je le nekoliko nadgraditi ekipo. 
Če bi temu moštvu dodali le kakšno 
kakovostno okrepitev in bi novinci 
karakterno ustrezali moštvu in na-
šemu načinu igranja, bi bilo možno 
marsikaj. To bo težak projekt, saj 
so nekateri naši igralci zelo zanimivi 
drugim klubom, a velja poskusiti.“

Jože Mohorič
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Rokometni klub Jeruzalem Ormož 
je s pomočjo generalnega pokrovite-
lja turnirja Gozdarskega podjetja Fa-
gus GIS ob zaključku sezone pripravil 
mednarodni turnir mladih v rokome-
tu. Na turnirju je sodelovalo 16 ekip 
iz 10 klubov in iz štirih držav (Sloveni-
je, Hrvaške, Avstrije, Madžarske). Na 
celotnem turnirju je bilo v Ormožu in 
pri Veliki Nedelji odigranih 30 tekem, 
tudi sama kakovost turnirja je bila na 
solidnem nivoju. 

„Tako lani kot letos smo z izpelja-
vo turnirja zelo zadovoljni. Lani so 
nastopali klubi iz treh držav, letos 
že iz štirih in glede na povpraševanje 
bi se hitro lahko zgodilo, da bomo 
drugo leto imeli udeležence iz petih 
držav. Veseli smo tudi lepega obiska 
staršev, ki so prišli spodbujat svoje 
otroke. Za piko na i lepemu dogodku 
pa je poskrbel generalni pokrovitelj, 
ki je za vsakega udeleženca turnirja 
pripravil praktično nagrado (nahrb-

tnik, kapa, pisalni blok, karte ...). Vsa 
dekleta in dečki iz naše rokometne 
šole pa so od podjetja Fagus GIS pre-
jeli za naslednjo sezono nove žoge. 
Res imenitna gesta generalnega 
pokrovitelja, ki nam v veliki meri po-
maga, da smo sploh lahko ob boku 
najboljšim ekipam v državi tako v 
članski konkurenci kot v konkurenci 
mlajših selekcij,“ je o turnirju mladih 
povedal predsednik ormoškega klu-
ba Mladen Grabovac. 

Za sojenje na turnirju so poskrbeli 
Davorin Kovačec, Silvo Kirič, Ivan An-
derlič, Igor Ivančič, Rudi Kokol, Niko 
Klemenčič, Tilen Kosi, Aljoša Munda, 
Tinček Hebar, Gašper Hebar, Žiga 
Borko, Mladen Grabovac in Damir 
Turković. Za pokale in medalje na 
turnirju je poskrbel Javni zavod za 
kulturo, turizem in šport Ormož, za 
kosila vseh udeležencev pa je znova 
na visokem nivoju poskrbela Osnov-
na šola Ormož.

Mlajše deklice A 
(letnik 2010 in mlajše): 
zmaga za Madžarke

Pri dekletih so se turnirske zma-
ge veselile Madžarke iz Szentgott-
harda oz. Monoštra. V velikem fi -
nalu so ugnale B ekipo Jeruzalema. 
„Z ormoškim klubom smo povezani 
že več kot petnajst let. Sodelova-
nje med našima kluboma je res na 
vrhunskem nivoju. Z veseljem smo 
se udeležili turnirja na Hardeku, še 
večje veselje pa so nam z zmago 
priredila dekleta, ki so v velikem 
fi nalu odigrala najboljšo tekmo na 
turnirju. Z jeruzalemčicami smo 
letos že igrali na turnirju pri nas v 
Monoštru in moram reči, da je eki-
pa iz Ormoža od zadnjega našega 
snidenja zelo napredovala. Čestitke 
organizatorjem za lepo izpeljan tur-
nir. Gostiteljem smo že povedali, da 

pridemo tudi naslednje leto v Prle-
kijo,“ je povedal predstavnik Szen-
tgottharda Mate Kozma. 

Iz vrst zmagovalk prihaja tudi naj-
boljša igralka turnirja, in sicer Nadin 
Nemeth. Pod vodstvom trenerja To-
mija Matjašiča in trenerke Neje Po-
lak so mlade Ormožanke osvojile 2. 
in 3. mesto. V vrstah Jeruzalema so 
imeli najboljšo vratarko na turnirju. 
To je postala Arina Shaplavskaya. 
Za obe ekipi Jeruzalema je skupaj 
nastopilo več kot 20 igralk iz Ormo-
ža ter Gorišnice. Na četrtem mestu 
so tekmovanje zaključila dekleta iz 
Avstrije, natančneje iz Deutschlan-
dsberga.

Mlajši dečki A (letnik 
2010 in mlajši): Velika 
Nedelja najuspešnejša

Konkurenca na turnirju pri mlajših 
dečkih A je bila najmočnejša. Sodelo-
valo je osem ekip, odigranih je bilo 14 
tekem, na katerih so bile prikazane 
zelo kakovostne in izenačene pred-
stave. Največ uspeha so poželi mla-
di rokometaši iz Velike Nedelje pod 

Pretekli konec tedna je bil za mla-
de šahiste izredno naporen. Najprej 
so se pomerili na ekipnem in posa-
meznem državnem prvenstvu do 9 
let, naslednji dan pa še na ekipnem 
prvenstvu do 12 let. Učenci Osnovne 
šole Breg Ptuj so z dvema ekipnima 
in dvema posameznima zlatima me-
daljama ter eno srebrno posamezno 
spisali neverjetno zgodbo, kakršna ni 
uspela še nobeni ptujski šoli do sedaj. 
Njihov uspeh je z bronasto medaljo 
dopolnila Vita Prelog iz OŠ Markovci 
v konkurenci deklet do 9 let.

Štiriperesna deteljica učencev OŠ 
Breg Ptuj se je skupaj z MM Danilom 
Polajžerjem, ki vodi šahovski krožek 
na šoli, samozavestno odpravila 
na ekipno in posamezno osnovno-
šolsko državno prvenstvo do 9 let. 
Tibor Veber, Svit Gomboši, Zarja 
Gomboši in Jaša Vreg so v zadnjem 
času ogromno časa vložili v treninge 
in priprave tako v šahovskem krož-
ku na šoli kot v Šahovskem društvu 
Ptuj, katerega člani so. To se jim je 
še kako obrestovalo, saj so v enotni 
konkurenci 114 posameznikov osvo-
jili dve zlati (Jaša Vreg do 7 let, Svit 
Gomboši do 8 let) in eno srebrno 
medaljo (Tibor Veber do 9 let). 

Njihova homogenost pa je botro-
vala enemu največjih uspehov ptu-
jskih osnovnih šol v konkurenci do 
9 let s suvereno osvojitvijo zlate eki-
pne medalje. Medtem ko so Tibor, 
Svit in Zarja imeli s teh nastopov že 
nekaj izkušenj, pa je najmlajši, 7-letni 
Jaša, več kot z odliko opravil svoj 
debitantski nastop. Uspeh učencev 
ptujskih šol je dopolnila še Vita Pre-
log iz OŠ Markovci, ki je v konkurenci 
deklet (tam Ptujčani niso imeli eki-
pe) med 38 udeleženkami osvojila 
bronasto medaljo. Omeniti velja še 
odlične nastope dveh učencev OŠ 

Ljudski vrt Ptuj, saj je Teo Malek os-
vojil 6, Rado Šimenko pa 5 točk. Pet 
točk je osvojil še Oskar Napast iz OŠ 
Cirkovce, štiri pa njegov sošolec Do-
men Peršuh. To so odlični dosežki 
glede na to, da je bil to njihov prvi 
nastop na državnih prvenstvih.

Še večje presenečenje so Tibor, 
Svit, Zarja in Jaša pripravili na eki-
pnem državnem prvenstvu do 12 let. 
Po šestih zmagah in le enem porazu 
so se veselili druge ekipne zlate me-
dalje v dveh dneh in tako dokazali, 
da so sposobni neverjetnih uspehov, 
kljub temu da je njihova povprečna 
starost le 8 let. 

»Ob takšnih uspehih je težko najti 
prave besede. Sam sem sicer verjel, 
da so učenci OŠ Breg Ptuj sposobni 
poseči po zlati medalji v konkurenci 
do 9 let, kar pa so naredili v konku-
renci do 12 let, pa je vredno največje-
ga poklona. Pred mladimi breškimi 
šahisti je velika šahovska priho-

dnost, saj v povprečju štejejo 8 let. 
Na samem tekmovanju so prikazali 
izredni ekipni duh in željo po uspehu. 
Užitek je bilo gledati njihovo veselje 
ob vsaki zmagi. Ekipni šah je nekaj 
posebnega, zato je prispevek vsake-
ga člana ekipe izredno pomemben, 
saj šteje vsake pol točke. ŠD Ptuj, 
kjer ti mladi šahisti zraven šaho-
vskega krožka na šoli izpopolnjujejo 
svoje znanje, je zelo ponosno na te 
mlade nadobudneže, ki iz dneva v 
dan presenečajo s svojimi rezultati,« 
navdušenja in zadovoljstva ob uspe-
hu mladih ptujskih šahistov ni skrival 
njihov mentor in trener MM Danilo 
Polajžer. 

OŠ Breg Ptuj je bila v konkurenci 
fantov do 9 let najuspešnejša tako 
po številu medalj kot po njihovi 
žlahtnosti (3 zlate, 1 srebrna), druga 
je bila OŠ A. Besednjaka Maribor (1 
zlata, 1 bronasta), tretja pa OŠ Mila-
na Šušteršiča LJ (2 srebrni).

Ekipno fantje do 9 let (24 ekip): 1. 
OŠ Breg Ptuj (Tibor Veber, Svit Gom-
boši, Zarja Gomboši, Jaša Vreg) 20,5 
točke, 2. OŠ Milana Šušteršiča Lju-
bljana 19, 3. OŠ Angela Besednjaka 
Maribor 18 …

Posamezno fantje do 9 let: 1. 
Aleksandr Konopatskyi (OŠ A. Be-
sednjaka MB) 9 točk, 2. Tibor Veber 
(OŠ Breg Ptuj) 7,5, 3. Gordii Parsha-
kov (OŠ Prule) 7 …

Posamezno fantje do 8 let: 1. Svit 
Gomboši (OŠ Breg Ptuj) 7 točk, 2. 
Kris Tomšič (OŠ M. Šušteršiča LJ) 7, 
3. Rok Kragelj (OŠ Pivka) 7 …

Posamezno fantje do 7 let: 1. Jaša 
Vreg (OŠ Breg Ptuj) 6 točk, 2. Maks 
Penko (OŠ Brinje) 5,5, 3. Vid Ramo-
vez Primožič (OŠ Brezovica) 5 …

Posamezno dekleta do 9 let: 1. 
Zarja Skarlovnik (1. OŠ Sl. Gradec) 8, 
2. Ema Jakše (OŠ dr. Vita Kraigherja) 
7,5, 3. Vita Prelog (OŠ Markovci) 7...  

Ekipno fantje do 12 let (30 ekip): 1. 
OŠ Breg Ptuj (Tibor Veber, Svit Gom-
boši, Zarja Gomboši, Jaša Vreg) 11 
točk (19,5), 2. OŠ bratov Polančičev 
Maribor 11 (19), 3. OŠ Janka Modra 
Dol pri Ljubljani 11 (16,5) … 

Silva Razlag

Rokomet � Turnir mladih Fagus GIS Ormož 2023

Nastopili klubi iz štirih držav

Ekipe ormoškega Jeruzalema so na domačem turnirju Fagus GIS Ormož 2023 dosegle dobre rezultate.

Foto: D.V.

Najboljše tri ekipe v konkurenci do 12 let (prvaki OŠ Breg Ptuj so v sredini)

Foto: D.V. 

Jaša Vreg, Tibor Veber, Svit Gomboši, Zarja Gomboši – lastniki 
dveh zlatih ekipnih medalj z mentorjem MM Danilom Polajžerjem

Šah � Dve državni prvenstvi osnovnih šol

Mladi šahisti OŠ Breg Ptuj z dvema zlatima 
ekipnima medaljama brez konkurence

vodstvom trenerja Bojana Munde. V 
velikem fi nalu so premagali hrvaško 
ekipo iz Čakovca. Tretjega mesta se 
je veselil še en predstavnik iz Hrva-
ške, Metalac iz Zagreba.

„S klubom iz Ormoža uspešno 
sodelujemo že več let: oni zahajajo 
na turnir k nam v Zagreb, mi k njim 
v Ormož. Zelo spoštujemo ormoški 
klub, ki dosega zavidljive rezultate 
v članski selekciji in pri mlajših selek-
cijah. Oboji igramo lep in atraktiven 
rokomet. Zelo smo uživali na dana-
šnjem turnirju in veseli smo tretjega 
mesta. Odigrane so bile zelo kako-
vostne tekme, zmaga Velike Nedelje 
pa je zaslužena,“ je z nasmeškom na 
obrazu pripovedoval trener Metalca 
iz Zagreba Krešimir Pažin. 

Četrto mesto so osvojili Ormo-
žani, ki so na zadnji tekmi predtek-
movanja pri Veliki Nedelji zamudili 
priložnost za uvrstitev v veliki fi na-
le. V malem fi nalu in v boju za bron 
pa jim je proti Metalcu enostavno 
zmanjkalo goriva. „Na turnirju smo 
sodelovali z dvema ekipama, saj je 
generacija 2010 kar številčna in smo 
želeli dati priložnost za igro čim več-
jemu številu igralcev. Na turnirju sta 

obe ekipi odigrali nekaj zelo močnih 
tekem, v katerih se kljub porazom 
kalijo mladi igralci. Ko zmagamo, 
sploh ne namenjamo pozornosti 
napakam, ko izgubimo, pa se za-
gotovo nekoliko globlje poglobiš 
k napakam, ki so privedle k porazu 
oz. porazom. Drugo leto bomo s to 
generacijo fantov v državnem pr-
venstvu nastopali z dvema ekipama, 
kar se nam ni zgodilo od generacije 
letnika 2000. Se že veselimo nove 
sezone v tej generaciji, ki je letos 
zelo napredovala. Če bo v takem 
tempu tudi nadaljevala, bo hitro 
nadoknadila zaostanek, ko dve leti 
zaradi prenove dvorane Hardek in 
korone ni trenirala,“ je povedal tre-
ner ormoških fantov Uroš Krstič. Za 
naj igralca je bil proglašen Vid Lah 
(Velika Nedelja), za naj vratarja Ja-
kov Mlinarić (Čakovec).

Starejši dečki B (letnik 
2009 in mlajši): državni 
podprvaki suvereni

Na turnirju so nastopale štiri ekipe 
zelo solidne kakovosti, izstopali pa 
so Ormožani: državni podprvaki so 
dobili vse štiri tekme in so suvereno 
osvojili domači turnir. 

„Gre za odlično generacijo, ki 
ima praktično vse. Fantje igrajo 
skoraj z zaprtimi očmi in jih je uži-
tek gledati. Če se bodo še naprej 
tako razvijali, bo to postal pravi 
stroj za igranje rokometa. Danes so 
dobili priložnost za igro prav vsi in 
vsi so tudi pokazali lep napredek v 
igri. Čestitke za igre na turnirju,“ je 
o ormoški ekipi letnikov 2009 po-
vedal trener Damir Turković, ki je 
ekipo vodil na turnirju. 

Iz vrst Jeruzalema prihaja tudi naj-
boljši igralec turnirja Maks Majhen. 
Radovljica je končala turnir na 2. 
mestu, avstrijski Barnbach/Kofl ach 
je osvojil bron, Arcont Radgona pa 
četrto mesto. Naj vratar turnirja je 
bil Gal Mali iz Radovljice.

JM
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Tudi letos ptujska občina za 

osnovnošolce iz MO Ptuj zagota-

vlja poletno počitniško varstvo. 

Starši krijejo le tedenski stro-

šek prehrane, malice in kosila, 

ki znaša od 45 do 55 evrov, vse 

ostalo, 15.000 evrov za izved-

bo devettedenskega programa, 

prispevajo iz občinskega prora-

čuna. Letos program poteka v 

devetih terminih. Prvi se začne 

26. junija, zaključuje pa se 25. 

avgusta.

Poletno počitniško varstvo ptu-
jska občina zadnjih nekaj let or-
ganizira v sodelovanju z bratoma 
Malek oziroma športno-cirkuškim 
društvom Eleja. Izkušnje so po-
kazale, da je to še kako potrebna 
in koristna oblika druženja, pred-
vsem mlajših osnovnošolcev v 
času poletnih počitnic. Mnogi 
starši so imeli težave z varstvom, 
saj poletne počitnice trajajo dobra 
dva meseca, predvsem otroci prve 
triade pa se takrat, ko so starši v 
službah, znajdejo pred računalni-
ki ali telefoni. Ta oblika varstva in 
preživljanja prostega časa, ki jo 
že nekaj let ponujajo na Ptuju, pa 
spodbuja druženje na prostem, re-
kreacijo, zabavo, igranje ...
Tudi letos bodo udeležencem v 
devetih terminih v petdnevnem 
počitniškem programu ponudi-
li izredno pester nabor športnih 

aktivnosti: nogomet, odbojka, ro-
komet, tenis, košarka, badmin-
ton, namizni tenis, atletiko, boks, 
footgolf, golf, gibalne igre, mo-
torične igre, elementarne igre, 
spretnostne igre in različne poli-
gone. »Prav tako pa bodo otroci 
imeli na izbiro različne ustvarjal-
nice, s pomočjo katerih bodo 
krepili in spoznavali svojo ustvar-
jalnost. Ustvarjali bomo iz narav-
nih in umetnih materialov, eko in 
odpadnih materialov. Spoznavali 
bodo tudi različne spoznavne vse-
bine, obiskali nas bodo okoliški 
športniki, zanimive osebe, gasilci, 
policisti, reševalci, čebelarji, ve-
terinarji, lovci … Vse te programe 
in aktivnosti bodo izvajali usposo-
bljeni učitelji, vaditelji in animator-
ji, ki imamo potrjene in obnovljene 
licence za izvajanje športnih in 
obšportnih dejavnosti,« pravita 
Gašper in Miha Malek, zaščitna 
obraza ptujskih poletnih počitni-
ških delavnic, ki že nestrpno priča-
kujeta prvo skupino otrok.

Potrebne prijave, 
število mest omejeno
Program se bo izvajal v športni te-
lovadnici Mladika, veliko bodo na 
prostem, v parku, na stadionu ... 
Obiskali bodo Terme Ptuj, Kuren-
tovo hišo, grad ... Prednosti tega 
programa je veliko, med drugim 

so se odločili, da otrok ne delijo v 
skupine, niti ne po starosti, spod-
bujajo namreč skupno druženje 
vseh. Počitniško varstvo je name-
njeno otrokom, ki so v šolskem 
letu 2022/2023 vključeni v prvo 
triado in imajo stalno prebivališče 
v MO Ptuj. Število udeležencev je 
omejeno na največ sto tedensko. 
Dodatno je lahko vključenih naj-

več deset sorojencev mlajših ude-
ležencev, pogoj pa je, da so v 
iztekajočem se šolskem letu do-
polnili največ deset let oziroma so 
bili v tem šolskem letu vključeni v 
zadnjo skupino vrtca in vstopajo 
septembra v prvi razred osnovne 
šole. Če mesta ne bodo zapolnje-
na, se jim bodo lahko pridružili 
tudi starejši osnovnošolci.

Vsekakor se obeta še ena zabav-
na dogodivščina, vredna obiska 
in udeležbe. Velika večina lan-
skoletnih udeležencev je obi-
skovala več terminov, nekateri 
so tako preživeli celo poletje. To 
gotovo dokazuje, da se počutijo 
dobro, da je program raznolik in 
primeren za različne starostne 
skupine.

Počitniško varstvo in direndaj 
z bratoma Malek
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Na počitnice z dobro pripravljenim avtomobilom

Tako kot moramo svoje vozilo 

pripraviti na zimske in pomladne 

razmere, tako moramo posebno 

skrb nameniti tudi poletnim raz-

meram. Le brezhibno in zaneslji-

vo vozilo namreč omogoča, da 

se na dopust odpravite popolno-

ma brez skrbi.

Osnovno pripravo in pregled vo-
zila lahko sicer opravite sami, 
zahtevnejša opravila pa prepus-
tite strokovnim in pooblaščenim 
serviserjem. Ti poskrbijo za pre-
gled in menjavo olja ter filtra za 
olje, pa tudi za pregled akumula-
torja, ploščic, zavornih diskov, za-

vorne tekočine in amortizerjev. 
Menjava olja in oljnega filtra, ki 
omogočata brezhibno delovanje 
motorja, je odvisna od načina vo-
žnje in starosti motorja – strokov-
njaki tako priporočajo menjavo 
na 10.000–15.000 prevoženih 
kilometrov.
Nič manj pomemben ni pregled 
akumulatorja, saj je ta podvržen 
normalnim kemičnim procesom, 
ki ga visoke zunanje temperature 
pod pokrovom motornega prosto-
ra še pospešijo. Tudi veliko zračne 
vlage, ki jo povzročijo spomladan-
ske noči ali obilen dež, lahko obre-
meni akumulator, saj se ta zaradi 

plazečih tokov hitreje prazni. Utru-
jenost in izrabljenost akumulator-
ja najlažje preverimo na servisu s 
pomočjo različnih testnih proto-
kolov in akumulator tako vzdržu-
jemo v dobrem stanju.
Podobno velja tudi za zavorno te-
kočino oziroma olje za zavore. Za-
vorna tekočina začne namreč ob 
pregrevanju nase vezati vlago, 
ko delež te postane previsok, pa 
lahko pride do pojava korozije ali 
odpovedi zavor. Ker je z vidika var-
nosti zavorni sistem eden od naj-
pomembnejših delov avtomobila, 
je obvezno, da pregled in menja-
vo zavorne tekočine opravljate 

redno, in sicer na strokovnih servi-
snih mestih.
Na pooblaščenih servisih lahko za 
vas opravijo tudi diagnostični pre-
gled elektronskih sistemov ter iz-
vršijo kontrolo mehanske obrabe, 
varnosti ključnih sklopov vozila 
ter podvozja. Usposobljeni stro-
kovnjaki na servisnih mestih lah-
ko poskrbijo tudi za eno izmed 
bolj pomembnih funkcij vozila, ki 
je voznikom še zlasti pomembna v 
poletnih dneh – pregled delovanja 
klimatske naprave, prezračevalnih 
filtrov, filtra zraka potniškega pros-
tora in količine hladilnega plina, 
ponudijo pa vam tudi razkuževa-
nje klimatske naprave.
Ker na gnečo na cesti ne morete 
vplivati, na temperature v svojem 
avtomobilu pa lahko, poskrbite za 
redno vzdrževanje klimatske na-
prave, ki prispeva k večjemu udob-
ju v avtomobilu in podaljšuje njeno 
življenjsko dobo. Poskrbite tudi za 
zadostno količino hladilnega plina, 
ki ne hladi le zraka, ki prihaja v po-
tniško kabino, temveč tudi kom-
presor klimatske naprave – če ga 
zmanjka oziroma ga je premalo, je 
hlajenje kompresorja veliko manj 
učinkovito, zato lahko pride celo 
do mehanskih poškodb. Priporo-
čljiv servisni interval za klimatsko 
napravo je na vsaki dve leti, če le-
tno prevozimo več kot 30.000 ki-
lometrov, pa enkrat na leto. Pri 
servisiranju je pomembna tudi de-
zinfekcija klimatske naprave, saj 
so te namreč idealno gojišče bak-
terij, ki povzročajo bolezni dihal. 
Čiščenje je enostavno, priporoče-
no je, da ga opravite enkrat letno.
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Kaj lahko opravite sami
Vozniki lahko poskrbite za temeljito čiščenje vozila. To za-
jema čiščenje stekel in njihovih tesnil, pa tudi elementov 
podvozja, če se tega po zimi morda še niste lotili. Poseb-
no pozornost morate nameniti tudi brisalcem. Ker roke bri-
salcev opravijo veliko premikov, se vsaka najmanjša napaka 
na gumici brisalca že pozna pri njihovi kakovosti brisanja 
stekla. Metlice brisalcev je priporočljivo zamenjati najmanj 
dvakrat na leto – pred zimo in po njej, zato je poletje gotovo 
pravi čas za menjavo.
Hkrati prevesite še količino tekočine za čiščenje vetrobran-
skega stekla. Pomembno je, da uporabite letno tekočino, ki 
ostanke mrčesa raztaplja učinkovito in jih ne razmaže po ve-
trobranskem steklu. 
Ker se poleti pogosto odpravimo na daljša potepanja, za-
gotovo ne smemo zanemariti kakovosti pnevmatik; ob tem 
bodite pozorni na tlak v pnevmatikah, ki mora biti skladen s 
priporočeno vrednostjo.
Varno vožnjo pa boste zagotovili tudi z ustrezno izbiro talnih 
oblog oziroma preprog v vozilu. Te morajo biti namreč ustre-
zne velikosti, obenem pa morajo biti tudi ustrezno namešče-
ne in pritrjene. Preproga, ki »pleše«, se namreč lahko hitro 
zatakne ob pedala, s čimer lahko ogrozite svojo varnost in 
varnost drugih udeležencev v prometu. Če so preproge v 
vašem vozilu že dotrajane in obrabljene, strokovnjaki sve-
tujejo, da kupite nove, in sicer takšne, ki so primerne za vaš 
model vozila.
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Pred nakupom kolesa razmislite, za kaj ga boste uporabljali
Kolesarjenje spet vse bolj prido-
biva veljavo, še posebno v mes-
tih, kjer je tudi nekoliko daljše 
razdalje smiselno zaradi prome-
tnih konic premagovati s kolesi. 
Prijetni pozno spomladanski in 
poletni dnevi pa marsikoga zva-
bijo tudi na kolesarske izlete v 
naravo. 

A ne pozabimo, da je kolesarjenje 
precej raznolik šport, ki se razvija v 
različne smeri, zaradi česar je na vo-
ljo vse več različnih vrst koles. Zato 
je nakup velikokrat tudi otežen. Za 
izkušene kolesarje sicer ne, za tis-
te, ki kolesarijo le nekajkrat na leto, 
pa se lahko pri nakupu precej zaple-
te. Kako boste izbrali primerno kolo 
zase ali za družinske člane? Na kaj 
morate biti pozorni, kakšno je pravo 
razmerje med ceno in kvaliteto ...

Kateri tip kolesarjenja 
boste izbrali?
Kolesa se razlikujejo glede na tip 
kolesarjenja, način uporabe kole-
sa in glede na podlago, po kate-

ri se vozimo. Če kupujete kolo za 
premagovanje razdalj po mestu, 
je smiselno izbrati mestno kolo, 
to ima pred drugimi tudi določe-
ne prednosti, saj ima po navadi še 
košaro ali prtljažno mesto, kamor 
boste lahko spravili torbo ali vreč-

ko po nakupu. Če pa boste kole-
sarili po gozdnih stezicah, takšno 
kolo zagotovo ne bo najprimer-
nejše, za takšen teren raje izberite 
gorsko kolo. 

Gorska kolesa
Gorska kolesa so primerna za ko-
lesarje, ki vozijo po makadamskih, 
planinskih, gozdnih in drugih zah-

tevnejših poteh. Praviloma gre za 
36-palčna kolesa in se razlikujejo 
glede na vzmetenje. So robustna 
in namenjena vsem, ki jim vožnja 
po gorskih in gozdnih poteh prina-
ša obilico adrenalina. Prepoznamo 

jih po širokih gumah z grobim pro-
filom. 

Mestna kolesa
Kot smo že omenili, so takšna ko-
lesa namenjena opravilom po 
mestu. Gume so praviloma ožje in 
tanjše, krmilo je precej višje. Nava-
dno ima kolo tudi dodatke, kot so 
blatniki, košara, zvonec, luči in pr-
tljažnik. 

Cestna kolesa 
Cestna kolesa ali nekaterim bolj 
znane »specialke« veljajo za najhi-
trejša in najlažja kolesa na tržišču. 
To so praviloma 28-palčna kolesa 
z ozkimi pnevmatikami. So izje-
mno hitra, zato je pomembno, da 
imajo dobro aerodinamično pozi-

cijo; zaradi tega je drugače obliko-
vano tudi krmilo, ki prevzame večji 
del teže.

Kako pravilno vrteti 
pedale
Na kolesu je normalno, da potiska-
mo nogo na pedalu proti tlom. A 
če želite razviti gladko, učinkovito 
vrtenje, trenirajte takole: pri vrte-
nju pedalov, ko dosežete točko ure 
tri na elipsi, vlecite nogo nazaj, kot 
da bi jo vzdigovali. Opazili boste 
nenadno povečanje moči pri kole-
sarjenju. Če boste pozorni na svoje 
kolesarjenje, boste po samo nekaj 
vožnjah izboljšali tehniko vrtenja 
pedalov in jih boste vrteli veliko 
bolj gladko in učinkovito. Sčasoma 
vam bo to prišlo v navado.

GLAVNI GENERALNI POKROVITELJ
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O električnem kolesu
V električna kolesa je vgrajen manjši električni akumulator, 
ki pripomore k preprostejšemu kolesarjenju in praviloma 
zdrži tudi do nekaj ur oziroma v povprečju do 30 kilometrov 
z enim polnjenjem. Ta kolesa so primerna predvsem za tiste, 
ki si morajo zaradi slabše kondicije, vsaj na začetku kolesar-
jenja, pot malce olajšati. Električno kolo je prav tako primer-
no za zaposlene, ki se med kolesarjenjem do službe ne želijo 
preveč spotiti. Kolesa so prilagojena spolu, torej fiziologiji te-
lesa. Pri ženskih kolesih je spuščena tudi zgornja cev, kar je 
dobrodošlo pri kolesarjenju v krilu.

O kolesarski opremi
Kolesarska oblačila naj bodo oprijeta. Kolesarske hlače so 
priporočljive zato, ker so oblazinjene in preprečujejo nasta-
nek odrgnin na koži. Ostalo opremo prilagodite glede na 
vremenske razmere in dolžino kolesarjenja. Pomembno je, 
da imate na kolesu svetilko, da boste videli pot tudi v temi, 
hkrati pa boste opozorili nase tudi druge udeležence v pro-
metu. Za štetje kilometrov in občutek, koliko ste prekolesari-
li, ter za spremljanje napredka lahko uporabite športno uro, 
aplikacijo na telefonu ali pa si omislite kolesarski števec. Če 
ste se odločili za daljši kolesarski izlet, morate s seboj ime-
ti nekaj stvari. Te lahko shranite v za to primerne kolesar-
ske torbice ali nahrbtnik. Imejte zadostno količino vode in 
kakšno energijsko tablico, da vam ne zmanjka energije. S 
seboj imejte dokumente in denar ter kakšen obliž. Včasih 
prideta prav tudi tlačilka in zaščita pred dežjem. Pred odho-
dom se namažite s kremo z zaščitnim faktorjem, da ne do-
bite sončnih opeklin.
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S potovalno lekarno do brezskrbnega dopusta 

Poletni dopusti so pred vrati. 

Ne glede na trajanje in izbrani 

cilj se je za na pot treba dobro 

pripraviti. To še posebej velja 

za počitnice z družino z majhni-

mi otroki, vsem pa je skupna 

želja po čim bolj brezskrbnem 

oddihu. V Lekarniški zborni-

ci Slovenije zato priporočajo 

pripravo potovalne lekarne, ki 

zagotavlja osnovno zaščito in 

pomoč. 

»Med potovanjem smo pogosto 
izpostavljeni različnim situacijam, 
ki lahko vplivajo na naše zdravje, 
kot so sprememba okolja, podneb-
ja, hrane in vode, fizična aktivnost, 
potencialna izpostavljenost na-
lezljivim boleznim ter morebitne 
manjše poškodbe ali druge nepri-
čakovane težave,« pojasnjuje Dar-
ja Potočnik Benčič, predsednica 
Lekarniške zbornice Slovenije.
Še pred začetkom priprave po-
skrbite za ustrezno urejeno zdra-
vstveno zavarovanje (ne pozabite 
zdravstvene kartice) in morebitna 
dodatna zavarovanja, cepljenja, 
potrdila in podobno. Potovalno le-
karno si pripravite v torbici, ki je 

čim bolj zavarovana pred zunanji-
mi vplivi in ni dostopna otrokom. 
Zdravila hranite v njihovi izvirni 
embalaži, skupaj z navodili za upo-
rabo in poskrbite, da bodo imela 
ustrezen rok uporabe. »Posebej 
bodite pozorni na zdravila, za ka-
tera je predviden poseben način 
shranjevanja. O zdravilih na re-
cept, ki jih redno jemljete, se prej 
posvetujte z zdravnikom, preveri-
te, ali je zanje potrebno posebno 
potrdilo za prenos preko meje in 
poskrbite, da vam zdravil na dopu-
stu ne zmanjka,« svetuje Potočnik 
Benčič.

Osnovni elementi 
Dobro založena potovalna lekarna 
pokrije veliko večino možnih za-
pletov. Paket prve pomoči mora 
vsebovati sterilne obveze, gaze, 
obliže, povoje, elastični povoj, raz-
kužilo, škarje in termometer. Vaš 
sopotnik naj bodo tudi zdravila 
proti prehladu, npr. za vneto in 
boleče žrelo, zdravilo za pomiritev 
kašlja ter pripravki za odmaševa-
nje nosu, in zdravila proti povišani 
telesni temperaturi in bolečinam. 

Še posebej so priporočljiva v obli-
ki, ki omogočajo njihovo uživanje 
brez vode in jih lahko raztopimo v 
ustih ali žvečimo. Za otroke svetu-
jemo sirupe ali svečke.
Vselej so aktualna zdravila pro-
ti prebavnim težavam, kot sta na 
primer zaprtje ali driska. V prime-
ru zastrupitve s hrano ali pijačo je 
zelo primerno medicinsko oglje. 
Poleg prebiotikov in probiotikov 
je priporočljivo s seboj vzeti tudi 
rehidracijski prašek, ki ob driski, 
bruhanju pa tudi v primeru pove-
čanega znojenja nadomešča iz-
gubljene minerale in preprečuje 
dehidracijo. Veliko oseb ima na 
dopustu težave z zaprtjem. Tem 
svetujemo odvajalo. 
Vedno več oseb potrebuje tudi 
zdravila proti alergijam. Alergijske 
reakcije na koži lajšajo tudi dolo-
čeni geli oziroma mazila. Potoval-
na lekarna naj vsebuje še tablete 
proti potovalni slabosti, izdelke za 
zaščito pred soncem, vključno s 
kremami za zaščito pred soncem 
in nego po sončenju ter nego 
opeklin, repelente in zdravila v 
primeru okužb spolovil in/ali se-

čil ter pripomočke za ustno higie-
no. »Čeprav nas na dopustu čaka 
veliko dejavnikov, na katere nima-
mo vpliva, je preventiva še vedno 
najboljša,« sklene Darja Potočnik 
Benčič. 
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Zakonske novosti pri 
gradnji nadstreškov

Če je bila garaža nekoč obvezen sestavni del hiše, danes ni več 

tako. Vse pogosteje jo namreč nadomešča nadstrešek. Manjši 

avtomobilski nadstreški sodijo med enostavne objekte, za kate-

re ne potrebujemo klasičnega gradbenega dovoljenja. 

Enostavni objekti so definirani kot konstrukcijsko nezahtevni objek-
ti, ki ne potrebujejo statičnega in gradbenotehničnega preverjanja, 
niso namenjeni prebivanju in nimajo vplivov na okolje. Takšni objek-
ti so na primer drvarnice, senčnice, vrtne ute, rastlinjaki, čebelnjaki 
in podobno. 
Avtomobilski nadstrešek, ki se ga še klasificira kot enostaven objekt, 
ima površino največ do vključno 20 m2, če pa površino presega, 
je treba zanj pridobiti gradbeno dovoljenje za nezahteven objekt. 
Za postavitev kot enostavni objekt definiranega nadstreška potre-
bujemo zgolj lokacijsko informacijo, ki jo izda pristojna občina. Brez 
gradbenega dovoljenja lahko torej zgradimo nadstrešek za eno vo-
zilo (ne moremo zgraditi več manjših), na parceli pa mora že biti 
objekt z gradbenim dovoljenjem.
Letos pomladi sprejet pravilnik o projektni in drugi dokumentaciji 
ter obrazcih pri graditvi objektov pa prinaša nekaj sprememb pri do-
kumentaciji za gradnjo nezahtevnih in enostavnih objektov. Novost 
pa je, da je treba tudi gradnjo enostavnega projekta prijaviti, vendar 
ne več na Upravni enoti, temveč na občini. V prijavi začetka gradnje 
začasnega skladiščnega objekta ali enostavne stavbe je treba poleg 
osnovnih podatkov o investitorju vpisati tudi naziv gradnje, njene zu-
nanje mere na stiku z zemljiščem, bruto tlorisno površino in odmike 
od sosednjih zemljišč. Prijavi se priloži tudi grafični oziroma tekstu-
alni prikaz začasnega skladiščnega objekta ali enostavnega objekta, 
ki je stavba (tloris, prerez ipd.) 
Če pa bo vaš nadstrešek večji od 20 m2, bo klasificiran kot nezah-
teven objekt. V tem primeru boste vlogo z vsemi potrebnimi obrazci 
morali oddati na Upravno enoto. Novost, ki velja od letošnjega leta 
pa je, da če investitor nezahtevni objekt gradi sam, mora imenova-
ti nadzornika.

telefon: 041 963 098, mail: prelog.nadstreski@gmail.com,

splet: www.prelogkm.si

Nadstreški za terase / Nadstreški za avte

Ograje / Drsna vrata s pogonom

Domači pripravki, 
ki blažijo sončne 
opekline
Sončne opekline nas do-
letijo hitreje, kot si lahko 
mislimo. Sprehod ali kopa-
nje brez nanosa zaščitne-
ga faktorja, in že smo tam! 
Preverite, s katerimi izdel-
ki si lahko pomagate sami, 
če pri roki nimate ustrezne 
kreme ali zdravila.

Krompir
Da krompir vsebuje škrob, 
že veste. Toda ali ste vede-
li, da škrob pomaga pri bla-
ženju sončnih opeklin in 
pikov žuželk? Za hitro in po-
mirjujočo rešitev prepros-
to položite nekaj rezin 
krompirja na poškodova-
no kožo in rahlo podrgni-
te. Če je opeklina sveža in 
zelo boleča, zmeljite košč-
ke krompirja v kuhinjskem 
mešalniku, dokler ne dobite 
goste mase. V krompirjevo 
pasto nato pomočite kirur-
ško gazo (ali manjšo brisač-
ko) in položite na opeklino.

Aloe vera�
Za aloe vero je značilno, da 
zelo učinkovito blaži ope-
kline in otekline, hkrati pa 
pospeši proces celjenja 
kože. Seveda obstaja neš-
teto kupljenih krem, ki vse-
bujejo aloe vero, a če imate 
rastlino doma, si lahko po-
magate kar z enim od nje-
nih listov. Zarežite ga po 
dolžini in uporabite gel, ki 
se skriva v notranjosti. Na-
nesite na prizadeti del kože 
večkrat na dan. Tako eno-
stavno!

Soda bikarbona
Soda bikarbona uravnava 
pH vaše kože, zato jo tudi 
učinkovito pomirja. V manj-
šo skledo s hladno vodo 
dajte nekaj žlic sode bikar-
bone in v raztopino za ne-
kaj minut namočite manjšo 
brisačo ali gazo. Polagaj-
te na opečene predele 
ali jih zelo nežno podrgnite. 

Kis�
Da je kis res vsestranski, so 
vedele že naše babice. Ste 
vedeli, da uničuje mikrobe 
in pomaga blažiti sončne 
opekline? Uporabite desti-
liran beli kis ali jabolčni 
kis, vanj namočite brisačo 
in jo za nekaj časa položite 
na kožo. Lahko ga nalijete 
tudi v stekleničko z razprši-
lom in vsakih nekaj ur popr-
šite po koži.
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Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku  �� Sudoku Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem manj-
šem kvadratu pojavi le enkrat.

Tednikova nagradna razrezanka Tednikova nagradna razrezanka ��  Kaj je na fotografiji?Kaj je na fotografiji?

Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

(velja za teden od 13. do 19. junija 2023)
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven �� �� €€€ �
Bik ��� � €€ ���

Dvojcka � ��� € ��

Rak ��� �� €€€ �

Lev � ��� €€ ���

Devica ��� � € ��

Tehtnica �� ��� €€ �

Škorpijon ��� �� € ���

Strelec � ��� €€ �

Kozorog �� � €€€ ��

Vodnar � ��� €€ ��

Ribi ��� �� € ���

Tednikova nagradna razrezanka - kuponček

Ime in priimek: ______________________________________

Naslov: ____________________________________________

Pošta: _________________________________________

Telefon: __________________

�

Da boste lažje ugotovili, vzemite v 
roke škarjice, razrežite fotografi jo po 
črtah in nato na novo sestavite kva-
dratke ter jih nalepite na papirnato 
podlago.

Pravilno sestavljeno razrezanko s 
svojimi podatki pošljite na naslov Ra-
dio-Tednik, d. o. o., Osojnikova 3, 2250 
Ptuj, do ponedeljka, 20. junija. Lahko jo 
tudi fotografi rate (skupaj s kupončkom z izpolnjenimi osebnimi podatki) in jo 
pošljete na elektronski naslov: tednik@radio-tednik.si.

Izmed vseh poslanih rešitev razrezanke bomo vsak teden izžrebali dobi-
tnika zanimive in lepe nagrade, ki jo podarja Bukvica, knjigarna in papirnica.

Zdaj pa veselo na delo!
Srečni izžrebanec Tednikove nagradne razrezanke je:
Miran Fras, 2326 Cirkovce
Nagrado prejme po pošti. Iskrene čestitke!

Foto: ČG

Z izkupičkom smo izjemno za-
dovoljni, saj smo zbrali kar 5.207,71 
evra. Direktor družbe Radio-Tednik 
Ptuj in predsednik Rotary kluba 
Ptuj Drago Slameršak je dejal: 
»Tudi letos je prireditev uspela, saj 
je bil obisk zelo dober, lepo pa je 
bilo tudi videti, da je bilo prisotne 
veliko solidarnosti, spoštovanja in 
razumevanja.“

Hvala vsem, ki ste na kakršenko-
li način pomagali k uspešni izvedbi 
letošnjih Čalapinkarij – Rotary klu-
bu, Rotaract klubu Ptuj in Qcentru 
Ptuj. Celodnevni dobrodelni festi-
val norčij in zabave sta omogočila 
sponzorja Eltek in Ilkos, pa tudi 
številni donatorji. Slastne čalapin-
ke je pekel Gastro, Viki kremo in 
Uwe marmelado je podarila Petlja. 
Kurtoš obročke je pripravljal Cou-
ple Kurtoš, krofe in slano pecivo 

so prispevale Ptujske pekarne in 
slaščičarne, slastne kekse pekarne 
Presta podjetja Darness, sladolede 
Leone Alive pa Inplan trgovina. So-
kove in otroške šampanjce je pri-
spevalo podjetje Ahac s sedežem 
v Stopčah in poslovno enoto v 
Središču ob Dravi. Lepe nagrade je 
podarila Cedevita, otroci pa so uži-
vali na napihljivih igralih Hophop iz 
Gorišnice in Arbadakarba iz Qcen-

Podravje � Iz studia Radia Ptuj

Čalapinkarije navdušile s srčnostjo
Čalapinkarije, dogodek, na katerem družba Radio-Tednik Ptuj otrokom iz Spodnjega Pod-
ravja pričara dan brezplačnih norčij in zabave, so navdušile. Pred Qcentrom na Ptuju je 
prvi petek v juniju več kot tisoč otrok uživalo v igri na napihljivih igralih, delavnicah, ob 
brezplačnih palačinkah, sladoledu ter drugih prigrizkih in dobrotah. 

tra Ptuj. Gasilsko vozilo in opre-
mo so otrokom predstavili Gasilci 
PGD Ptuj, dogajanje pa s skokom 
popestrili še padalci Aerokluba 
Ptuj. Prireditveni šotor je pri-
spevalo podjetje Krodo iz Žetal, 
oder pa Javne službe Ptuj. Hvala 
tudi Tajkun baru, pizzeriji Anco-
na, Tilu Čehu, ansamblu Upanje, 
Poskočnim muzikantom ter vsem 
obiskovalcem, ki ste bili z nami na 

letošnjih Čalapinkarijah.
Naše dobrodelne akcije pa še 

ni konec. Sredstva lahko še zme-
raj nakažete na društvo Rotary 
klub Ptuj: SI56-0215-0001-8478-
105, namen nakazila: pomoč za 
družino Honomihl - Vrtič, darujete 
pa lahko tudi v dobrodelni sklad 
Na dlani družbe Radio-Tednik Ptuj 
preko SMS-sporočil: nadlani ali 
nadlani5 na 1919.

Otrokom je bilo na voljo naj-
večje število napihljivih igral, ki 
sta jih prispevala Arbadapark 
in Hop Hop, med udeležence 
pa smo razdelili okoli 5.000 ča-
lapink/palačink. Dobrodelnega 
dogodka pred Qcentrom se je 
udeležilo kar 6.000 obiskovalcev, 
med njimi veliko otrok, ki so bili 
še posebej veseli, če jim je pala-
činko namazala županja mestne 
občine Ptuj Nuška Gajšek. Delo 
ji je šlo izvrstno od rok: „Žal se 
temu, da bomo vedno za koga 
kaj zbirali, ne bomo mogli izogni-
ti, a če imamo možnost, da neko-
mu pomagamo, so takšne akcije 
zelo dobrodošle. Solidarnost je 
tista, ki družbo povezuje in jo 
dela močnejšo. Vsakič znova zna-
mo stopiti skupaj in verjamem, da 
bo letošnja akcija še uspešnejša, 

kot je bila lani.“ Letošnje Čalapin-
karije so še razširile svoje dobro-
delno poslanstvo, saj smo poleg 
sredstev za letovanje otrok iz 
socialno šibkejših družin sredstva 
zbirali tudi za pomoč družini Ho-
nomihl - Vrtič, ki je zaradi plazu 
ostala brez doma. 

Ob koncu Čalapinkarij so na 
oder stopili še glasbeniki Til Čeh, 
ansambel Upanje in Poskočni 
muzikanti, ki so se prijazno od-
zvali povabilu ter za dober na-
men za zabavo skrbeli vse do 
polnoči.

Vsi partnerji v projektu se za-
vedajo težav, ki pestijo mnoge 
v Spodnjem Podravju, zato so se 
vsi odrekli dobičku in del le-tega 
namenili otrokom za letovanje, 
drugi del pa za potrebe pomoči 
družini Honomihl - Vrtič.

Foto:ČG
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21. junija ob 17.00 v Termah Ptuj

VSI SKUPAJ SMO ZA
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Petovia
Nina Donelli
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Umrli so: Stanislav Matjašič, 
Ptuj, Kersnikova ul. 6, 
roj. 1961 – umrl 27. maja 
2023; Aleksander Kraner, 
Kidričevo, Lackova ul. 1, 
roj. 1982 – umrl 30. maja 
2023; Doroteja Herega, roj. 
Šurina, Ptuj, Med vrti 5, roj. 
1934 – umrla 31. maja 2023; 
Terezija Tominc, roj. Zajšek, 
Apače 252, roj. 1932 – umrla 
31. maja 2023; Ludmila 
Leber, roj. Domajnko, 
Ptuj, Rimska ploščad 8, 
roj. 1932 – umrla 1. junija 
2023; Katarina Beber, roj. 
Sagadin, Slovenja vas 59, roj. 
1950 – umrla 2. junija 2023; 
Stanislav Napast, Ptuj, Ulica 
Anice Kolarič 3, roj. 1948 – 
umrl 2. junija 2023; Darja 
Vidovič, roj. Vidovič, Zakl 
13b, roj. 1991 – umrla 2. 
junija 2023; Franjo Horvat, 
Ptuj, Potrčeva c. 59, roj. 1948 
– umrl 2. junija 2023; Ernest 
Pečnik, Ptuj, Mlinska c. 1d, 
roj. 1949 – umrl 2. junija 
2023; Emil Štampar, Veliki 
Brebrovnik 98, roj. 1929 – 
umrl 4. junija 2023; Julijana 
Mesarič, roj. Orlač, Ptuj,Ulica 
5. Prekomorske 4, roj. 1926 – 
umrla 4. junija 2023; Alojzija 
Bukšek, roj. Korez, Koritno 
9, roj. 1937 – umrla 6. junija 
2023; Viktorija Predikaka, 
roj. Medved, Lovrenc na 
Dravskem polju 56, roj. 
1937 – umrla 6. junija 
2023; Katarina Mesarič, roj. 
Topolovec, Stogovci 34, roj. 
1941 – umrla 6. junija 2023.

Umrli so 

Mali oglasi

KMETIJSTVO

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico, 
cisterno za gnojevko, krožne brane, 
cepilnik za drva in preostalo kmetij-
sko mehanizacijo. Telefon 041 923 
197.

PRODAM mešana drva. Možna do-
stava v okolici Ptuja in Lenarta. Tel. 
051 233 061.

SONČNA ELEKTRARNA ZA LASTNO RABO

PREDNOSTI ZA VAS:

neodvisnost,
10- letne izkušnje,
plačate le razliko 

Made in EU,
preprosta in hitra izvedba.

PREDNOSTI ZA VAS:

zadovoljni kupci,
monolitna

 20 - letne izkušnje,
poštena cena in kvaliteta,
Made in Germany,

35 let garancije.

P R I  P R O D A J A L C I H  Č A S O P I S O V

wwwwwww re.re.reporoporportertertert si.si.si
IZ NOVE ŠTEVILKE

OZADJE BLOKADE NEPREMIČNINSKEGA DAVKA
Minister za finance bi za svojo hišo plačal 1200 evrov davka

SKRIVNOSTNA SESTRA
Urša Gaber, sestra Tine Gaber, na Golobovem dvoru

INTERVJU: DOMINIKA ŠVARC PIPAN
Vrhovno sodišče naj pokaže nekaj več samorefleksije

POKOL NA FUŽINAH
Motiv krvavega obračuna v lokalu Sombrero

Kdor živi v spominu drugih,
ni mrtev, je samo oddaljen.
Mrtev je tisti, ki ga pozabijo.
(Kant)

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustil sodelavec

Branko Strelec
zaposlen v TALUMU, PE ULITKI

Ohranili ga bomo v trajnem spominu

Sodelavci Skupine TALUM

Ti boš v vsakem žarku sonca, v vsakem oblaku,
v vsaki zvezdi, ki bo pomežiknila.
Ti boš za nas v vsaki travi, ki jo bo veter razpihal,
v vsaki rožici, ki bo zacvetela.
Ti boš vsaka ptica, ki bo zapela, ti boš večno v našem srcu.
A. Šegula

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše drage hčerke, sestre, tete, nečakinje in sestrične

Darje Vidovič
IZ ZAKLA 13B
1991–2023
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem, ki ste jo pospremili na 
njeni zadnji poti, darovali sveče, cvetje, za svete maše ter izrečene besede sožalja in besede tolažbe.
Hvala duhovniku patru Jožetu Petku za opravljeno molitev in pogrebni obred. Hvala godbeniku, 
pevcem za odpete pesmi, Sandiju za igranje na orgle, sosedi Kaji za odigrano melodijo in Heleni 
za lepo misel, Zvonku iz TD Podlehnik za nošenje prapora in vsem nosilcem simbolov, Zdenki za 
poslovilne besede in pogrebnemu podjetju Mir. Iskrena hvala patronažni sestri Ani za prvo pomoč, 
hvala PGD Podlehnik in reševalni ekipi. Hvala TD Podlehnik, LD Podlehnik, društvu Jablovški 
pevci, društvu Koranti Podlehnik, Zavodu Dornava, DPD Slovenija, hvala Liziki, Cvetu, Jožici, 
Zvonku, Boštjanu in Zdenki z družinami.
Vsem in vsakomur hvala, da ste nam stali ob strani v najtežjih trenutkih.

Žalujoči: mama Danica, oče Milan, sestra Dušanka in nečakinji 
Iris ter Sara, brat Damjan z Dominiko in Lucijo

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Danilo Horvat, s. p., Moškanjci 
1d. Tel. 051 667 170.
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Danes bo sončno z občasno ob-
lačnostjo. Popoldne bo v gorskem 
svetu nastala kakšna ploha. Pihal 
bo vzhodni veter, šibka burja na 
Primorskem bo dopoldne ponehala. 
Jutranje temperature bodo od 8 do 
13, na Primorskem okoli 17, najviš-
je dnevne od 19 do 24, na Primor-
skem do 26 °C.

OBETI
V sredo in četrtek bo delno jasno z 
občasno oblačnostjo. Predvsem v 
hribih lahko nastane kakšna ploha.

Vir: ARSO

Napoved za Podravje

Če je megla na Vida (15.) dan, 
je pšenica malo prida.

torek � 13. junija 2023Kronika24

Rojstva: Ana Bugarin, Lovska ulica 6, Selnica ob Dravi – deček Leo; 
Tanja Jakše, Ponikva 38a, Ponikva – deček Lan; Ana Vajngerl, Šomat 7a, 

Sladki Vrh – deklica Ajda; Nuša Prša Črček – deklica Eli; Jasna Krajnc – 
deklica Daša; Martina Križanec – deklica Lina; Rebeka Koščak – deklica 

Ema; Irena Rajh – deček Matija; Urška Tomažič – deklica Tinkara; Mateja 
Gönc – deklica Hana; Zvonka Meško – deklica Sia; Nastja Gašparič – 

deček Jakob; Marina Majcen – deček Tim; Barbara Šel – deček Matias; 
Sanja Pukšič – deček Miha.

Poroke – Ptuj: Žiga Podplatnik in Mirka Kosi, Spuhlja 18b; Roman Zorec 
in Silvija Arnuš, Ptuj, Praprotnikova ul. 18; Tomi Nežmah, Njiverce vas 

23, in Klementina Centrih, Štore, Draga 4c; Aleš Bezjak in Anita Tekmec, 
Nova vas pri Ptuju 108; Nejc Centrih, Žalec, Pongrac 54a, in Deja Petek, 
Turnišče, Gomilica 133b; Tomaž Muršek, Videm, Pobrežje 82, in Slađana 

Sarajlić, Srbija, Silbaš.

Prav zato so na CSD Spodnje 
Podravje na temo prepoznavanja 
in obravnave nasilja nad starejšimi 
organizirali strokovni posvet. 

Razlogov, da nasilje nad starej-
šimi še pogosteje ostaja skrito za 
domačimi zidovi, je več. Kljub za-
vedanju, da je le prijava nasilja edi-
na prava pot do novih začetkov, 
to terja veliko poguma. Pri dru-
žinskem nasilju se žrtve soočajo z 
mnogimi dilemami, tudi to, da naj 
bi tisto, kar se dogaja doma, ostalo 
za štirimi stenami, kar nikakor ni 
prava pot. 

Pomočnica direktorja Centra za 
socialno delo (CSD) Spodnje Pod-
ravje Valerija Ilešič Toš izpostavlja, 
da gre za občutljivo področje za-
sebne sfere in zato pogosto margi-
nalno temo. Predvsem starejši so 
lahko šibkejši del, saj je odvisnost 
od drugih še večja. Opozorila je, da 
je nasilje nad starejšimi zelo težko 
prepoznati, kadar ne gre za zelo 
očitne znake fi zičnega nasilja. Ver-
balno in ekonomsko nasilje je po-

gosto prisotno kot subtilna oblika, 
ki jo je izjemno težko odkriti. 

Zgodbe, ki se ne bi smele 
dogajati ...

»Za izkušnjami z nasiljem v druži-
ni so zgodbe o odnosih, ki so nam v 
življenju najpomembnejši. To so od-
nosi z nam dragimi in pomembnimi 
ljudmi, partnerji, otroci, starši ... To 
so odnosi, v katerih naj bi bili sreč-
ni, varni in zadovoljni. Ti odnosi naj 
bi predstavljali varno zavetje, ko ga 
potrebujemo. To so odnosi, v kate-
rih se nasilje nikoli ne bi smelo do-

gajati. Vsaka zgodba žrtve nasilja 
je zelo konkretna zgodba človeka, 
ki mu je nasilje zanj pomembnega 
človeka za vedno spremenilo življe-
nje,«opozarja Jelka Ljubec, koordi-
natorica za preprečevanje nasilja 
v družini na Centru za socialno 
delo Spodnje Podravje. Na terenu 
se srečujejo s težkimi življenjskimi 
zgodbami, v katerih žrtve pogosto 
izbirajo med zanje pomembnimi 
odnosi in lastno varnostjo. 

Ljubčeva je prepričana, da je le 
sodelovanje vseh akterjev, služb in 
institucij prava pot do prepoznava-

nja, do tega, da bo nasilja čim manj 
in da ga bodo, ko se vendarle zgo-
di, čim prej odkrili in ustrezno tudi 
ukrepali. Prav zato so na strokovni 
posvet pod naslovom Sodelovanje 
strokovnih služb pri prepoznava-
nju in obravnavi nasilja nad starejši-
mi v mestni kino povabili predstav-
nike policije, Zdravstvenega doma 
Ptuj, Doma upokojencev Ptuj, Ka-
ritasa, pridružili so se jim tudi pro-
stovoljci ... Torej tisti, ki so v stiku s 
starejšimi in lahko pomagajo tako 
s svetovanji kot tudi pri samem od-
krivanju morebitnih oblik nasilja na 
terenu. 

Prijave psihičnega nasilja 
na policijo redke

Da dejansko precej primerov 
ostaja skritih, kaže dejstvo, da po-
licija v povezavi s kaznivimi dejanji 
kršitve družinskih obveznosti in za-
pustitve slabotnih oseb ne dobiva 
prav veliko prijav. Kar ne pomeni, 
da takih primerov ni. Boštjan Hliš, 
pomočnik načelnika Policijske po-
staje Podlehnik, je izpostavil, da 
so lani na območju Slovenije naš-
teli le pet primerov prijave obeh 
navedenih kršitev zakonov: »Sami 
to na policiji težko odkrivamo, po-

datkov ne dobivamo, zato so taki 
posveti, kot ga je tokrat organiziral 
center za socialno delo, dodatek 
k temu, da vse institucije začnejo 
pospešeno sodelovati tudi na tem 
področju.«

Zadnji obravnavan primer zane-
marjanja slabotne osebe so na PP 
Podlehnik obravnavali pred petimi 
leti. Tudi po podatkih Davida Luka-
ča, pomočnika načelnika Policijske 
postaje Ptuj, lažje zaznavajo fi zič-
no nasilje: »In to že v fazi, ko je bilo 
prisotno dalj časa trajajoče psihič-
no zlorabljanje, ki je eskaliralo.«

Dženana Kmetec

Foto: Pexels

Razlogov, da nasilje nad starejšimi še pogosteje ostaja skrito za domačimi zidovi, je več. Fotografi ja je simbolična.

Žrtve nasilja o svojih izkušnjah težko govorijo, saj doživljajo različna čustva, od strahu 
in sramu do občutka krivde, nemoči. Starejši, ki so kakršnekoli oblike nasilja deležni od 
zakonca, lastnih otrok, vnukov ali koga drugega, o tem pogosto molčijo. Nemalokrat zato, 
ker je prisotna odvisnost od drugih ali so njihove možnosti za prijavo omejene zaradi 
starosti, zdravstvenega stanja in podobno. 

Ptuj, Podravje � Nasilje nad starejšimi v družini prevečkrat ostaja skrito za štirimi stenami

Ko morajo žrtve izbirati med lastno varnostjo in odvisnostjo

Po njegovi presoji vse okoliščine 
pritrjujejo, da je v rob plošče med 
košnjo priletel kamen. Ker je plošča 
poškodovana, jo bo začel najedati 
zob časa, vlaga in zmrzal lahko pri-
peljeta samo še do večjih razpok. 
Sogovornik je prepričan, da je plo-
ščo okrušil kamen, ki naj bi priletel 
izpod kosilnice, zato je o poškodbi 
obvestil občino Dornava – nekda-
njega župana in občinsko upravo. A 
tam so se odgovornosti izognili ozi-
roma so ocenili, da ni možno, da bi 
bil razlog za poškodbo kamen. „Po-
škodbo na grobu sem opazil aprila 
lani. Vse je kazalo na to, da je vanjo 
med košnjo priletel kamen. Trava je 
bila prej visoka in mokra, v njej gru-
de in kamenje od drugega groba, ki 
so ga kopali. Po košnji sem opazil 

na vogalu pokrivne plošče poškod-
bo. Prepričan sem, da je kosilnica 
med košnjo zagrabila kamen, ga 
zdrobila, del ga je vrglo v vogal 
pokrivne plošče. O poškodbi sem 
obvestil upravo občine Dornava, bil 
sem tudi na pogovoru pri županu. 
Občinska stran je prišla do zaključ-
ka, da groba ne bi mogla poškodo-
vati kosilnica, ker nima stranskega 
izmeta. A jasno je, da če nož na 
kosilnici zgrabi kamen, ga vrže na 
katerokoli stran. Krivde za nastalo 
situacijo na občini niso prevzeli, 
ocenili so, da bi lahko šlo za van-
dalizem. Sam sem prepričan, da je 
do poškodbe prišlo, ker je kamen 
iz kosilnice vrglo v vogal plošče. 
Tako mi je pritrdil tudi kamnosek. 
Pričakujem, da bo občina škodo 

sanirala, takrat je bila ocenjena na 
okoli 1.800 evrov. Prejšnje vodstvo 
občine me je ignoriralo tako po te-
lefonu kot elektronski pošti. Nihče 
mi ni stopil naproti, sam jih pa nato 
tudi več nisem kontaktiral,“ je po-
vedal Darko Šincek in dodal, da se-
danjega župana Mateja Zorka o tej 
poškodbi (še) ni obvestil. 

To nam je v odgovoru na naše 
vprašanje potrdil tudi župan Zor-
ko in še pojasnil: »Dobil sem infor-

macije od zaposlenih v režijskem 
obratu. S primerom so bili sezna-
njeni. Zagotavljajo, da so po ogle-
du poškodbe na nagrobnem spo-
meniku ugotovili, da poškodba ni 
nastala kot posledica vzdrževalnih 
del na pokopališču ampak - glede 
na naravo poškodbe - zelo verje-
tno že ob postavitvi plošče s stra-
ni izvajalca, vendar očitno lastnik 
tega ni takoj opazil.«

MZ

Darko Šincek je prepričan, da so grob njegove pokojne mame na pokopališču v Dornavi poškodovali občinski delavci 
med košnjo trave. Da je vogal pokrivne plošče na grobu poškodovan, je opazil aprila lani.

Dornava � Vzrok okrušenega nagrobnika ostaja nejasen

Kdo je poškodoval grob Darkove mame

Foto: MZ

Darko Šincek pričakuje, da bo škodo na grobu njegove mame pokrila obči-
na, ker naj bi nastala med košnjo trave.

Foto: DŠ

Poškodba na grobu

Pomoč, informacije, nasveti ...
Nasilje nad starejšimi je lahko psihično, fizično, ekonomsko 

ali spolno, lahko pa gre za zanemarjanje (opuščanje skrbi, 
odtegovanje življenjsko potrebnih stvari ...). Pogosto se te 
oblike med seboj prepletajo. Naslovov za pomoč je veliko, centri 
za socialno delo, policija (113), zdravstveni domovi, bolnišnice, 
nevladne organizacije in društva ... 
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